
Laba pašsajūta 
katru dienu ir 
iespējama

Kā Ventspils profesionālo 
spēļu komandas ietekmē 
Lemberga sankcijas

Kas notiks 
ar “spēļu ellēm” 
pilsētā?

Gripa un citas  
sērgas gadsimtu 
gaitā Kurzemē4. lpp. 4. lpp.
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Uz tu ar 
“Castor fiber”
Jau pasen likvidē-
to Rindas, Popes 
un Ances mežnie-
cību bijušais mež-
sargs un mežzinis, arī 
Rindas mežizstrādes 
iecirkņa priekšnieks 
Jānis Geste darbam 
meža vidē un medī-
bām veltījis pusi gad-
simta. Piedzīvots un 
pārdzīvots šai laikā 
daudz, valsts iekār-
tas maiņu un nozares aplamu reorganizāci-
ju ieskaitot. Bet par vienu no eksotiskāka-
jām, noslēpumu visvairāk apvītajām radībām, 
ar ko nācies sastapties meža dienesta gaitās, 
Jānis Geste joprojām uzskata  Eirāzijas bebru 
(Castor fiber), kam šogad Latvijā – viņaprāt, 
pelnīti – piešķirts “Gada dzīvnieka” tituls. 

7. lpp.

Jau vairākus apbalvojumus saņēmusī Ventspils Mū-
zikas vidusskolas ēka ar koncertzāles funkciju šobrīd 
spērusi soli tuvāk vēl kādam prestižam apbalvoju-
mam. Mūzikas vidusskolas ēka ar tajā esošo koncert-
zāli “Latvija” iekļuvusi otrajā kārtā skatē “Gada būve 
Latvijā 2019”. 

Ventspils koncertzāles 
ēka – soli tuvāk Latvijas 
gada būves titulam

K  
onkurence gan ir 
ļoti sīva un plaša, 
jo konkursa 
par 2019. gada 
labākās būves 

Latvijā žūrija – 48 būvnie-
cības nozares eksperti no 
24 nozares organizācijām 
– izvirzīja skates otrajai 
kārtai kopumā 85 būves. 
Skates otrajā kārtā, kas 
ilgs visu februāra mēnesi, 
profesionālā žūrija dosies 
braucienos pa visu Latviju, 
lai vērtētu būves dabā 
un tiktos ar būvniekiem, 
pasūtītājiem, arhitektiem, 
projektētajiem un būvju 
izmantotājiem.

“Rīga, Ādaži, Cēsis, Talsi, 
Sabile, Tukums, Ventspils, 
Gulbene, Alsviķi, Dobele, 
Jelgava, Mārupe, Valmiera, 
Valka, Sigulda, Jūrmala, 
Pedvāle, Preiļi, Stāmeriena, 
Ogre, Jēkabpils, Olaine, 
Saldus, Viesīte, Drabeši, 
Āraiši, Salaspils, Saulkalne, 

Jūrkalne, Kuldīga, 
Saulkalne, Zentene, Līvāni, 
Silene. Esam gandarīti, ka 
novados tapis tik daudz 
labu būvju. Žūrijas uzde-
vums ir šīs būves, Latvijas 
dārgakmeņus, celt gaismā. 
Šogad skatē piedalās tādas 
apjomīgas, plaši pazīsta-
mas būves kā “Kurzemes 
loks”, “Akropole”, “Alfa”, 
Ventspils koncertzāle. Bet 
daudz svarīgāk par būv-
darbu apjomu ir tas, kā 
būve kalpo savam mēr-
ķim, lai tajā ir ieliktas ne 
tikai jaunākās tehnoloģi-
jas, bet arī sirds,” tā uzsvē-
ra žūrijas vadītājs, Latvijas 
Būvnieku asociācijas prezi-
dents Normunds Grinbergs. 

Būves tiek vērtētas asto-
ņās nominācijās: publiskā 
jaunbūve, dzīvojamā jaun-
būve, inženierbūve, koka 
būve, restaurācija, pārbūve, 
ainava, būvju informācijas 
modelēšanas objekts. 

J  anvāra beigās  un 
februārī  šim Eiropā 
lielākajam grauzē-
jam zīdītājam ir kāzu 
laiks, taču “Gada 

dzīvnieka” statuss ir labs 
iemesls, lai par talantīgo  
zem- un virsūdens celtnie-
cības speciālistu padomā-
tu ilgāk, dziļāk un plašāk 
dažādās nozīmēs, uzska-
ta mednieks un ar ūdens 
tūrisma jomu saistītais 
uzņēmējs Jānis Geste. 

Pastiprinātu uzmanību 
un gada titula piešķiršanu 
aszobainais koku gāzējs un 
dambju būvētājs izpelnījies 
nevis tāpēc, ka suga iekļau-
ta apdraudēto sarakstā. 
Nē, par meža faunu atbil-

dīgo ierēdņu ieskatā ir tieši 
otrādi – bebru pie mums ir 
pārāk daudz: tie appludina 
mežus un laukus, aizdambē 
caurtekas un novadgrāvjus, 
izrok alas zem meža ceļiem, 
padarot tos nedrošus brauk-
šanai.  Secinājums vienno-
zīmīgs – jāveic intensīva to 
skaita samazināšana.

NEKĀPSIM UZ BEBRU 
GRĀBEKĻA

Jānis Geste šinī sakarā 
izsakās visai kategoriski –  
sabiedrība pārāk maz zina 
par šī noslēpumainā nakts 
dzīvnieka patieso lomu 
dabas vidē, lai kāds bez 
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Ventspils brīvostā atrastas slepenas videonovērošanas 
ierīces. Kurš kuru noklausās un novēro?
Ventspils brīvostas pārvaldes (VBP) amatpersonas kāds slēpti novērojis un noklausījies – vairākās telpās 
atrastas dažādās vietās paslēptas videonovērošanas ierīces, – ar šādu šokējošu informāciju pagājušone-
dēļ klajā nāca TV3 ziņas. Zināms, ka noklausīšanās ierīces atrastas arī VBP pārvaldnieka kabinetā. 

 turpinājums 3. lpp.

I  ekārtas esot bijušas aktīvas un izmantotas, vēl pirms 
brīvostas pārvaldnieks Andris Purmalis stājās amatā 
pēc ostas pārņemšanas valsts pārziņā. Atrastās iekārtas 
nodotas tiesībsargājošajām iestādēm, kuru uzdevums 
tagad ir noskaidrot, kurš un kādiem mērķiem tās uz-

stādījis. 
Par to, kurš kuru slēpti noklausījies un novērojis, kā arī 

par skandalozo un pretlikumīgo ierīču uzstādīšanas faktu 
Ventspilnieks.lv aicināja uz īsu sarunu Ventpils pilsētas 
domes deputātu, Ventspils Brīvostas valdes locekli Ģirtu Valdi 
Kristovski.

nu pielietošana vietējā vietvalža un 
viņa organizētās pakalpiņu grupas 

Būvkompānija “Merks” vērsusies Kurzemes rajona 
tiesā pret pazīstamo Ventspils būvkompāniju “Ostas 
celtnieks” (OC), no kuras vēlas piedzīt nodarītos zaudē-
jumus vairāk nekā 257 tūkst. eiro apmērā, kas radušies 
Ventspils koncertzāles un mūzikas vidusskolas būvnie-
cības laikā. OC sola nepadoties prasībām un noraida 
jebkādas apsūdzības.

No vietējā “Ostas celtnieka” 
grib piedzīt 257 000 eiro 
zaudējumus par Ventspils 
koncertzāles būvniecību

“O bjekts ir 
p a b e i g t s 
un nodots 
pa sū t ī t ā -
jam, savu-

kārt pilnsabiedrības darba 
rezultātā ir zaudējumi, kurus 
atbilstoši noslēgtajam līgu-
mam starp abiem uzņēmu-
miem ir jāsedz pilnsabied-
rības dalībniekiem noteiktā 
proporcijā,” tā ziņu aģentūrai 
LETA skaidroja būvkompāni-
jas “Merks” valdes priekšsē-
dētājs Oskars Ozoliņš.

Viņš stingri uzsvēra, ka 
“Ostas celtnieks” šo pienā-
kumu nav izpildījis, tādēļ 
“Merks” arī vērsies tiesā 
par parāda piedziņu. Precīza 
piedzenamā summa ir 257 
209,11 eiro.

Tiesa, “Ostas celtnieks” 
ir pilnīgi pretējās domās un 
uzskata, ka šāda “Merks” 
prasība ir pilnībā nepamato-
ta, tādēļ lūgs Kurzemes rajo-
na tiesu noraidīt lielās būvfir-
mas “Merks” prasību par 
parāda piedziņu. Uzņēmums 
skaidro, ka 2016. gadā 
tieši “Merks” bija Ventspils 
Mūzikas vidusskolas celtnie-
cībai dibinātās pilnsabiedrī-
bas “Merks-Ostas celtnieks” 
vadošais biedrs, turklāt tikai 
“Merks” pusei bija kā vienī-

gajiem paraksta tiesības un 
vienpusēji varēja pieņemt 
lēmumus visos svarīgāka-
jos jautājumos. Šo lēmumu 
pieņemšanā vispār netika 
iesaistīti vai tikai nepilnvēr-
tīgi piesaistīts pats “Ostas 
celtnieks”. Uzņēmuma vadī-
ba norāda, tas bijis galve-
nais iemesls, kas novedis pie 
šādas situācijas un iespēja-
mo “Merks” ārpus plānotā 
budžeta izdevumu rašanās.

Lai īstenotu vērienīgo 
Ventspils mūzikas skolas pro-
jektu ar koncertzāles funk-
ciju, būvkompānija “Merks” 
kopā ar “Ostas celtnieku” 
2016. gadā izveidoja piln-
sabiedrību, lai sekmīgi varē-
tu īstenot sarežģīto un dau-
dzējādā ziņā vēl nebijušo 
projektu.

Kā jau “Ventspilnieks.lv” 
vairākkārt ir ziņojis, Ventspils 
Mūzikas vidusskolas ēkas 
un koncertzāles būvniecības 
kopējās izmaksas sasniedza 
vēl nepieredzētus apmērus 
pilsētas vēsturē. Kopumā lie-
lās ēkas būvniecības izmak-
sas sasniedza 31 miljonu eiro, 
par vairākiem miljoniem eiro 
pārsniedzot projekta sākotnē-
jos tēriņu apmērus. 

- Decembrī smagos noziegumos apsūdzētajam 
A.Lembergam piemēroja ASV sankcijas un viņu ievietoja 
globālā Magņicka korumpēto personu saraksta galvgalī. 
Janvārī noklausīšanās ierīču skandāls Ventspils brīvostas 
pārvaldē! Vai klusajai Ventspilij  pēdējā laikā nav tā kā 
par daudz?

- Kā smejies, netikumu maiss ir tik apjomīgs, ka atliek 
paraut valdziņu un tad jau tie birst ārā. Īsāk sakot, nepār-
steidz ne viens, ne arī otrs no skandāliem. Abi ir mazāk vai 
vairāk saistīti ar A.Lemberga interesēm, ietekmi un darbību. 
Prettiesiskums, amata izmantošana un aizliegtu paņēmie-

Jānis Geste paša medīto 
bebrādu kažokā.
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Galvenā redaktore: Ilona Bērziņa

Izdevējs: 
SIA “Media Support”

Apbalvo ar goda zīmi
Ventspils policijas priekšnieks Anatolijs 

Dzelzkalējs, kurš šajā amatā kopumā pava-
dījis 38 gadus, apbalvots ar Valsts policijas 
apbalvojumu – jubilejas goda zīmi “Latvijas 
Valsts policijai – 100”. 

Mūsējie – pirmie
Ventspils bibliotēka kārtējo reizi ierindo-

jusies pirmajā vietā starp pašvaldību biblio-
tēkām pēc portāla “Letonika.lv” skatījumu 
skaita. 2019. gadā šis portāls bibliotēkā lie-
tots 80 374 reižu. 

Ierīkos viesnīcu
Par turpat 30 gadus pamesto Latvijas 

evaņģēliski luteriskajai baznīcai piederošo 
ēku un zemes gabalu Vasarnīcu ielā 11 iein-
teresējušies investori. Radusies doma šeit 
ierīkot viesnīcu.

Speķa diena tirgū
8. februārī Vecpilsētas tirgus laukumā 

Ventspils ukraiņu biedrība “Kobzar” rīko 
speķa svētkus “Tirgus jautrības visai ģime-
nei”. Būs iespēja degustēt ēdienus un iepazī-
ties ar speķa vēsturi. 

Tiesā narkokurjerus
Trīs krimināllietās, saistītās ar narkotisko 

vielu tranzītu caur mūsu ostu, notiesāti trīs 
vīrieši. Viņu bagāžā atrasta marihuāna un 
augu maisījums, kas satur marihuānu. 

Izstāde par bērniem
Galvenajā bibliotēkā apskatāma Aritas 

Strodes-Kļaviņas fotoizstāde “Neērtie bērni”. 
Fotoattēlos fiksēta 15 ģimeņu, kurās aug 
bērni ar īpašām vajadzībām, ikdiena. 

Piededzina ēdienu
Vienas dienas laikā ugunsdzēsējiem nācies 

doties uz trim izsaukumiem, kuru cēlonis bijis 
viens un tas pats – uz plīts aizmirsts un pie-
dedzis ēdiens. 

Pasniegtas medaļas
“Draudzīgā aicinājuma” fonda medaļas 

šogad saņēmuši arī Ventspils Valsts 1. ģim-
nāzijas skolotāji un absolventi – Leons Ālītis, 
Tamāra Tropa un Sarmīte Bīleskalne. 

Pētījums pabeigts
Ventspils Augstskolas Inženierzinātņu insti-

tūtā “Ventspils Starptautiskais radioastrono-
mijas centrs” (VSRC) janvārī noslēdzās nozī-
mīgs fundamentālo pētījumu projekts, kura 
īstenošanā trīs gadu garumā bija iesaistīti 
12 VSRC zinātniskie darbinieki – pieredzējuši 
zinātnieki, doktoranti un studenti. Zinātnieki 
modelēja ķīmiskos procesus starpzvaigžņu 
vidē, pētīja vielas aizplūšanu no dažu tipu 
zvaigznēm un, izmantojot nesen modernizē-
tos VSRC rīcībā esošos radioteleskopus, pētī-
ja kosmosā esošo molekulu radiostarojumu. 

Laivas restaurēs
Tapis līgums par Piejūras brīvdabas muze-

ja laivu kolekcijas restaurāciju. To parakstī-
juši muzeja direktore Solvita Ūdre un piln-
sabiedrības “OM Yachtland” valdes loceklis 
Oto Dzenis. 

Forums par ziemu
1. pamatskolā notika ikgadējais ziemas 

forums “Ekoziema”. Tajā piedalījās vairāku 
pilsētas skolu skolēni, pasākums bija veltīts 
šobrīd notiekošajām klimata pārmaiņām. 

Izdota brošūra
Tuvojoties Ventspils 730. gadadienai, izdo-

ta brošūra un karte “Ventspils – ģimenei un 
atpūtai draudzīga pilsēta”.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Kļūda ar vārdu un uzvārdu
Pagājušā gada spārnoto un nespārnoto teicienu “topā” 
gluži pelnīti bija iekļuvis kāda mūsu tiesībsargājo-
šo instanču bosa paustais, ka “katrai kļūdai ir vārds un 
uzvārds”. Minētais kungs šo patiešām satriecošo “spārno-
to teicienu” bija domājis ļoti vienkārši: ja reiz valsts ies-
tādes, pašvaldības vai citas “publiskas personas” pie-
ņem kādu kļūdainu lēmumu, tad, nenoliedzami, kaut kur 
pavisam dziļi šīs iestādes dzīlēs noteikti atrodas arī kāds 
konkrēts cilvēks, kas lēmumu ir sagatavojis. Un tādējā-
di var pavisam droši teikt, ka neviens lēmums nav ano-
nīms. Un katrai kļūdai patiešām ir vārds un uzvārds.

M  inētais jautājums pavisam droši ir aktualizējies arī sais-
tībā ar mūsu pilsētas “sankcionēto” mēru, viņa kabatas 
pirmorganizācijām un citiem veidojumiem, kas tieši vai 
netieši saistīti ar godātā mēra kunga vārdu. Aizkulisēs 
jau tiek spriests par to, ko darīt un kā darīt, lai viens 

vai otrs lēmums, kas saistīts ar pašvaldību, minētajām organizācijām 
un pat mēra kabatas partiju, kas palikusi bez sava konta, tiktu tulkots 
tā, lai nekādi nesaistītos ar paša mēra kunga vārdu. Citiem vārdiem, 
ir jāatrod grēkāzis, kuram tad arī būtu minētais “vārds un uzvārds”. 

Ziņas un jaunumi no galvaspilsētas, šķiet, pieņem arvien nepatī-
kamākas aprises (ja, protams, vērtējam no mūspuses “vareno” ska-
tupunkta). Tāpēc atkāpšanās ceļa nodrošināšana gan tiesiskā, gan 
finansiālā ziņā pašreiz varētu būt dienaskārtības augšgalā. Un, kā jau 
šādās situācijās parasti pieņemts, kāds vainīgais noteikti būs jānodod 
taisnajai tiesai saplosīšanai, bet īstie “pelēkie kardināli” vai pat publis-
kajā arēnā labi zināmi personāži varēs taisnoties, ka visi nodarījumi ir 
notikuši viņiem aiz muguras. Un te nu tā saucamie pakalpiņi, kas akli 
izpildījuši visus bosu rīkojumus un turklāt vēl palikuši zem dokumen-
tiem apakšā savus parakstus, naivi cerēdami, ka bosi viņus pie sliktākā 
scenārija izpestīs, varēs kost visos atlikušajos pirkstos... Nekad nav bijis 
tā, ka grimstošā politiskā kuģa kapteinis gluži kā “Titānika” orķestra 
diriģents pazudīs viļņos kopā ar kuģi un orķestri. Drīzāk otrādi – diri-

ģents lepnā vientulībā ar vienīgo glābšanas laivu aizpeldēs uz siltākām 
un ne tik juridiski skarbām valstīm, kamēr viss orķestris, kas iepriekš 
pazemībā spēlējis diriģenta iecerēto skaņdarbu, visticamāk, sēdēs uz 
apsūdzēto sola...

Tiesa gan, vārdu un uzvārdu jau patiesībā netrūkst. Tāpat kā uzlik-
to autogrāfu uz dažāda ranga līgumiem, rīkojumiem vai instrukcijām. 
Kaut vai daudzkārt pieminētā un sankcionētā “Ventspils Attīstības 
aģentūra” (VAA) – nav taču tā, ka atlīdzība mēra kungam par gana 
daudz darīto pilsētas mārketinga jomā, ir notikusi bez, piemēram, grā-
matveža vai VAA vadītāju ziņas un paraksta. Tātad – varam godprātīgi 
pieņemt, ka vismaz šajā iestādē vainīgie ir zināmi, jo nav taču nekāds 
noslēpums, ka tieši VAA var trāpīties zem paša pirmā Damokla zobena 
cirtiena. Un tad – gluži kā leģendārajā Ilfa un Petrova garadarbā “Zelta 
teļš” – zicpriekšsēdētājiem, kas ar savu parakstu gatavi piesegt jebko, 
“nāksies sēdēt”. Atšķirība vien tāda, ka Ilfa un Petrova varonim Funtam 
jau iepriekš bija skaidrs iznākums, kamēr Ventspils gadījumā “vadonim 
pietuvinātie” izbrīnā prasīs: kāpēc mani?

Patiesībā tieši “kļūda ar vārdu un uzvārdu” ir lielākais bieds ierēd-
niecības un, kas zīmīgi, arī politiskās elites daļai, kura gatava jebku-
riem līdzekļiem pakalpot konkrētam pie varas esošam “vadonim”. Jo 
līdzšinējā labi funkcionējošā politiskā kārtība jebkuru “kļūdu” novēla 
uz kolektīvo atbildību. Respektīvi, neviena vainīgā jau nav. Visu izlē-
ma “komisija”, “darba grupa” vai vārdos nenosaukta “padome”. Tātad 
“kļūdai” nemaz nevar būt vārda un uzvārda. Pat tad, ja izsaimniekoti 
miljoni (kā Rīgas domes “pasūtījumos” vai “Latvenergo” milzu projek-
tos), iepirkumos pieņemti apšaubāmi lēmumi, valsts vai pašvaldības 
iestādes “labvēlība” virzīta tikai vienā virzienā. Cerams, ka palēnām 
šī situācija mainīsies – ne tikai dēļ amerikāņu sankcijām pret mūspu-
ses varas virsotnēm, bet arī tādēļ, ka varētu mainīties visa politiskā 
un pārvaldes kultūra valstī. Un tad katrai kļūdai patiešām būs vārds 
un uzvārds, kas norādīs ne tikai uz vienu grēkāzi vainīgo, bet arī parā-
dīs katra atbildības pakāpi, ļaujot novērtēt arī juridiskās un finansiālās 
sekas par to, ka akli izpildīts kāds ne visai likumīgs tiešā priekšnieka 
rīkojums. 

Patiesi jūsu “Ventspilnieks.lv”

Lursoft statistikas dati liecina, ka SIA 
“Ostas celtnieks” 2018.gadā bijis septītais 
lielākais uzņēmums Ventspilī. Tā apgrozī-
jums 2018.gadā palielinājies līdz 36,33 mil-

No vietējā “Ostas celtnieka” grib piedzīt 257 000 eiro 
zaudējumus par Ventspils koncertzāles būvniecību

joniem eiro, bet peļņa – līdz 599,17 tūksto-
šiem eiro. Savukārt Klientu Portfeļa moni-
torings ziņo, ka uzņēmumam janvārī reģis-
trēts jauns kavētais maksājums par 45,96 
tūkstošiem eiro. Lursoft Kavēto maksājumu 
datu bāzē janvārī bija reģistrēti 13 uzņēmu-

ma neapmaksāti rēķini, kā arī viens daļē-
ji apmaksāts rēķins. SIA “Ostas celtnieks” 
neapmaksāto kavēto rēķinu kopējā summa 
pārsniedz 90 tūkstošus eiro.

SIA “Ostas Celtnieks” vairākuma daļu turē-
tājs ir Konstantins Bursakovskis. 

Valdība bez jebkādiem strīdiem un iebildumiem atbalstījusi plašās un vērienīgās izmaiņas – Satiksmes ministrijas sagatavotos 
grozījumus Rīgas brīvostas un Ventspils brīvostas pārvalžu nolikumos. Turpmāk valdē vairs nevarēs aizsēdēties desmitiem gadu, 
kā to iepriekš izmantoja tagad no valdes priekšsēdētāja amata padzītais Aivars Lembergs (25 gadi amatā) un viņa politiskie 
līdzgaitnieki Guntis Blumbergs, Jānis Vītoliņš un Didzis Ošenieks. Turpmāk gan Rīgas ostas, gan Ventspils brīvostas valdes locekļu 
pilnvaru termiņš būs pieci gadi.

Ne vairāk kā 5 gadi valdē: 
kas mainīsies Ventspils 
brīvostas pārvaldībā

A 
mati ostā vienmēr bijuši galve-
nais mērķis politiskajās cīņās 
pašvaldību vēlēšanās. Turklāt 
dažkārt ostu valdēs ievēlē-
tajiem viņu pamatdarbam, – 

deputāta pienākumu veikšanai, bija sekun-
dāra nozīme, jo par praktiski nekā neda-
rīšanu brīvostā varēja saņemt trīs un pat 
četras reizes vairāk. Arī Ventspils brīvostā 
pašvaldības vadības interesēs daudzi jau-
tājumi faktiski tika pakārtoti personīgām 
interesēm un pat privātām vajadzībām. 
Piemēram, brīvostas limuzīns tika izman-
tots smagos noziegumos apsūdzētā Aivara 
Lemberga privātām vajadzībām, viņu vedot 
uz tiesas sēdēm Rīgā. 

Tagad būtiskas pārmaiņas ieviesīs arī 
Satiksmes ministrijas apstiprinātie grozījumi 
noteikumos, padarot brīvostu darbu pilnībā 
caurskatāmu, sabiedrībai atklātu un izslē-
dzot politisko tirgošanos. Līdz šim tas nebija 
iespējams, jo lielākoties par ostām atbildīgo 
ministriju vadīja A. Lembergam pietuvinātās 
personas un politiskie spēki – “labo darbu 

čempioni” “Zaļo un zemnieku savienība”, kā 
arī otra oligarha Aināra Šlesera cilvēki, tādē-
jādi abas minētās brīvostas bija pastarpinātā 
šo personu ietekmē. 

Turpmāk paredzēts noteikt skaidras pra-
sības attiecībā uz zemes nomas maksas 
noteikšanas principiem un kārtību, attiecībā 
uz finanšu un nefinanšu mērķiem un sūdzī-
bu izskatīšanu, kā arī noteikt terminētu val-
des locekļu pilnvaru termiņu – pieci gadi. 
Tādējādi tiks veicināts stabils un ilgtspējīgs 
valdes darbs, tas būs neatkarīgs no politiskās 
ietekmes, uzsver ministrija.

Līdzīgi kā kapitālsabiedrībās, arī ostu pār-
valdēs nepieciešams pilnveidot iekšējās 
kontroles procedūras un izveidot iekšējā 
audita struktūrvienības funkcionālā valdes 
pakļautībā. Paredzēts, ka ostu valdes apstip-
rina vidēja termiņa iekšējā audita stratēģis-
ko plānu un gada audita plānu. Tāpat notei-
kumu projekts paredz, ka valde apstiprina 
korupcijas novēršanas politiku un uzrau-
ga tās īstenošanu praksē, savukārt brīvos-
tas pārvalde korupcijas novēršanas noli-

kumu un ikgadējo pārskatu publicē savā 
mājaslapā.

Ministrija arī norāda: ieviešot labas pārval-
dības principus, ostu pārvaldēs nodarbinā-
tajiem būs pienākums ziņot par prettiesisku 
darbību vai bezdarbību brīvostas pārvaldnie-
kam vai valdei. Šādi tiks palielināta iespēja 
savlaicīgi novērst iespējamas pretlikumības.

Paredzēts, ka ostu mājaslapās četras reizes 
gadā būs jāpublicē galvenos finanšu rādītā-
jus un informatīvos ziņojumus līdzīgi, kā to 
jau dara kapitālsabiedrības. Tāpat paredzēts 
visu trīs ostu mājaslapās publicēt pārskatu 
par nefinanšu mērķu sasniegšanu, informā-
ciju par mārketinga stratēģiju, reklāmas un 
sadarbības līgumiem.

Iecerēts, ka valdes sēdēs būs jāizskata ostu 
valdei adresētos komersantu iesniegumus 
par to darbību brīvostās. Tas palīdzēs pazi-
ņot valdei par problēmsituācijām un ļaus pēc 
iespējas ātrāk tās atrisināt. Tādējādi arī uzņē-
mējiem tiks dota iespēja sniegt savu viedokli 
jautājumos, kas tieši saistīti ar to saimniecis-
ko darbību, teikts dokumentā. 
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VENTSPILS NOVADĀ

“Popes muiža” cīnās
Biedrība “Popes muiža” atkārtoti vēr-
susies novada domē, norādot uz valsts 
nozīmes arhitektūras pieminekļa “Popes 
muižas kultūrvēsturiskā apbūve” kritis-
ko stāvokli. Klēts, staļļa-kalpu māja un 
jaunā kūts atrodas uz pašvaldībai pie-
derošas zemes, taču pašvaldība vilcinās 
pārņemt tās savā īpašumā. Tādējādi nav 
iespējams piesaistīt finansējumu ēku 
remontam – bezsaimnieka ēkām finan-
sējumu nepiešķir. 

Izstāde “Ziema” Zūrās
Fotoizstādē piedalās 6 autori – Agnese 
Pastare, Gints Greifogels, Ilze Ozola, 
Krists Kūla, Laura Roze un Santa Atte. 
Viņi iemūžinājuši gan Ventspils novada, 
gan pārējās Latvijas ziemas ainavas un 
sajūtas. 

Gaida gadatirgu
Ventavas pavasara gadatirgus šogad 
notiks 23. maijā. 30. janvārī pagasta pār-
valdē notika pirmā plānošanas sapulce. 

Sveica pirmklasniekus
Tārgales pamatskolā ir jauka tradīcija – 
sveikt pirmklasniekus, kuri skolā pavadī-
juši 100 dienas. 31. janvārī 1. klases sko-
lēni atskatījās uz skolā pavadīto laiku. Viņi 
demonstrēja, ko jau iemācījušies un veica 
citu klašu skolēnu sagatavotos uzdevumus.

Uzstājās Dundagā
Zlēku amatierteātris viesojās Dundagas 
pilī ar Saulcerītes Avotiņas lugu “Plaģiāts 
jeb mazais botānikas brīnums”. 

Gatavojas festivālam
Popes ļaudis jau aicina noskaņoties fes-
tivālam “Vārti”, kuros skanēs sirdsdzies-
mas. Festivāls ar katru reizi pulcē aiz-
vien lielāku skatītāju un dalībnieku skai-
tu un piedāvā daudzveidīgu muzikālo 
programmu – no klasiskās mūzikas līdz 
pat elektroniskajai un rokam. Festivālā 
neiztrūkstošs ir Latvijas dziesminieku 
devums. Tieši dziesminieku nekomerci-
ālā un tuvā klātesamība “Vārtos” rada to 
īpašo noskaņu, kas klausītājiem pēc fes-
tivāla noslēguma ļauj doties prom ar vār-
diem “jā, te ir kaut kā savādāk.”

“Dvēseļu putenis” Ugālē
31. janvārī Ugāles Mūzikas un mākslas 
skolas izstāžu zālē viesojās filmas 
“Dvēseļu putenis” radošās komandas 
pārstāvji un galvenās lomas atveidotājs 
Oto Brantevics. 

Ventavā atkal vingros
Tuvojoties pavasarim, Ventavā plāno 
atjaunot vingrošanas nodarbības kopā ar 
Lauru Čakli. Interesentus lūdz pieteikties. 

Aizvadīta draudzības spēle
Popes sporta centrā norisinājās draudzī-
bas spēle volejbolā, kurā tikās volejbo-
la klubs “Pope” un Ventspils Tehnikums. 
Spēles uzvarētāji tika noskaidroti piecos 
setos, kuros ar 3:2 pārāki bija studenti.

Izmeklēšana pabeigta
Pagājušā gada aprīlī Valsts policijā tika 
saņemta informācija par vairākām zādzī-
bām un mantas bojāšanu Ventspils pusē. 
Vārves pagastā, izsitot ar akmeni īpašumu 
logus, tika nozagta nauda, portatīvie dato-
ri, alkohols, televizors, datorsoma, bez-
vadu pele, rūteris, tējkanna, instrumenti 
un citas mantas, kopā radot cietušajiem 
vairāk nekā 22 tūkstošus lielu materiālo 
zaudējumu. Tāpat konstatēts, ka Tārgales 
pagastā tika nozagti vadi, kopā radot vai-
rāk nekā 200 eiro lielus materiālos zaudē-
jumus. Uz aizdomu pamata par noziedzīga 
nodarījuma izdarīšanu tika aizturēts kāds 
vīrietis, kurš jau iepriekš ir nonācis polici-
jas redzeslokā par līdzīga rakstura nozie-
dzīgiem nodarījumiem. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī 
kopumā samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils 

pašvaldībai – 119 904,15 eiro. 2018. gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.

Ventspils brīvostā atrastas slepenas 
videonovērošanas ierīces. Kurš 
kuru noklausās un novēro?
interesēs ir bijusi un, visticamāk, joprojām ir 
Ventspils pilsētas gadu desmitiem iesakņo-
tās pārvaldes neatņemama sastāvdaļa. Ja var 
piesavināties miljonus pašvaldības, Ventspils 
brīvostas naudas, kāpēc nenovērot, nepa-
klausīties, ko par to runā padotie ļaudis un 
brīvostas apmeklētāji!? 

- Brīvostas pārvaldnieks Andris Purmalis 
TV3 Ziņām ir apstiprinājis videonovēroša-
nas ierīču atrašanas faktu. Iekārtas esot 
bijušas aktīvas, izmantotas, vēl pirms 
Brīvostas pārņemšanas viņa vadībā. Tātad 
tās izmantotas vēl salīdzinoši nesen. Vai 
jūs varētu komentēt šo atradumu? Turklāt 
no jūsu teiktā izriet, ka Ventspils brīvostā 
ievietotās slepenās audio un video ierī-
ces nav ievietojuši Latvijas valsts drošības 
dienesti. Ja tā, tad kas tās būtu ievietojis?

- Pirmkārt jāuzsver, ka manā rīcībā nav 
materiālu un pierādījumu, kurus ir  ieguvu-
ši  skandalozās lietas izmeklētāji. Un tomēr 
atsevišķi fakti man, kā Brīvostas valdes locek-
lim, ir zināmi, tajā skaitā tas, ka neviena 
Latvijas tiesībaizsardzības un drošības iestā-
de nav atzinusi, ka atrastās audio un video 
ierīces ir to īpašums. Turklāt ļaudis mēļo 
par svešu vīru melnos uzvalkos rosīšanos, 
to iespējamo saistību ar tagad atrasto ierī-
ču darbības uzturēšanu. Iepriekšējā Ventspils 

brīvostas pārvaldes vadība nevarēja nezināt, 
nepamanīt, ka fiziski apsargātā Brīvostas 
pārvaldes ēkā kas tāds notiek. Tas ir pamats 
domāt, ka šāda nelikumīga, krimināli sodā-
ma rīcība varēja notikt tikai ar iepriekšējās 
Brīvostas pārvaldes vadības līdzdalību, ar 
mērķi kontrolēt iestādē notiekošos procesus 
un darbinieku lojalitāti. 

- Ir dzirdēts, ka tiek ierakstītas arī 
Ventspils domē notiekošo komiteju un 
citu pašvaldības institūciju sēdes, kuru 
ieraksti pēc tam netiek publiskoti, nav 
izvietoti domes mājas lapā.

- Jā. Mēs, opozīcijas deputāti, ar šādu prob-
lēmu saskaramies salīdzinoši bieži. Daudzkārt 
nav zināms, kas un  kādām vajadzībām kon-
krēti filmē, slepeni vai atklāti veic komiteju 
sēžu audioierakstus. Katrā gadījumā pašval-
dības un institūcijas, darbinieki, kuri šādas 
darbības veic, mūs, mazākuma deputātus, 
par to neinformē. Ja vēlamies, lai dod iespē-
ju noklausīties it kā pašvaldības interesēs, 
tātad arī mazākuma deputātu darba intere-
sēs, veiktos video vai audio ierakstus, mums 
vienmēr tiek atteikts. Tiek teikts, ka attiecī-
gais ieraksts ir tikai pašvaldības administrā-
cijas sēžu  protokolu noformēšanai domāts, 
tāpēc mums neesot izsniedzams. 

- Tas taču ir jūsu deputātu tiesību 
pārkāpums!?

- Tieši tā. Eiropas Parlamenta un Padomes 

Regula (ES) 2016/679 nosaka, ka personas 
datu apstrāde jāveido tā, lai tā kalpotu cilvē-
kam, ka vislielākās tiesības ir jāpiešķir tieši 
datu subjektam, tas ir deputātiem, ja runa 
ir par komiteju un citu pašvaldības institūci-
ju sēžu protokolu saturu. Tā kā sēdēs runātais 
un lemtais bieži norāda uz A.Lemberga un 
viņa sabiedroto darbību un izteikumu pret-
tiesiskumu, tad precīzi noformētiem, nevis 
sagrozītiem un partijas “Latvijai un Ventspilij” 
vairākuma deputātu interesēm pielāgotiem 
protokoliem, ir liela nozīme, lai pierādītu 
VARAM un KNAB, kādas prettiesiskas darbī-
bas notiek pašvaldībā. 

- Vai audio un video ierakstu liegšana 
mazākuma deputātiem varētu būt saistīta 
ar Lemberga vēlmi kontrolēt savu impēri-
ju? Ja jā, tad ko tas viņam dod?

- Pirmkārt, jāuzsver, ka šādiem ierakstiem 
un vēlākai iegūto datu apstrādei jābūt liku-
mīgai, tajā skaitā, likums prasa informēt par 
tāda vai citāda ieraksta veikšanu pašvaldības 
institūciju sēdēs. Tas netiek darīts. Joprojām 
ir gadījumi, kas liecina, ka Domes komite-
jās ieraksti veikti neatbilstoši likumā noteik-
tai kārtībai. Izskaidrojums ir  tikai viens, – 
tas tiek darīts cerībā, ka izdosies nofiksēt 
kāda deputāta, kāda administrācijas darbi-
nieka izteikumu, nostāju, kas varētu noderēt 
Lemberga autoritārā, totalitārā, prettiesiskā 
režīma saglabāšanai. 

ASV noteikto sankciju par korupciju pret smagos noziegumos apsūdzēto Aivaru Lembergu rezultātā ir uzteikts arī viņa vadītās 
partijas “Latvijai un Ventspilij” bankas konts, svētdienas vakarā ziņoja TV3 raidījums Nekā personīga.

Partija “Latvijai un Ventspilij” 
paliek bez bankas konta

“Ir uzteikts partijai konts, jā, bet nu, pro-
tams, partija apies visas bankas, lai šādu 
kontu atvērtu,” tā raidījumam apgalvoja 
apsūdzētais A. Lembergs. Viņš gan uzreiz 
draudēja ar jaunām tiesvedībām: “Ja viņu 
[bankas kontu] nevērs, tad ir lieliska iespē-
ja griezties Eiropas Savienībā, jo paldies 
Dievam, mēs esam Eiropas Savienības dalīb-
valsts un es esmu balsojis par Latvija dalību 
Eiropas Savienībā. Jo tas būtu ļoti rupjš pārkā-
pums politisko tiesību realizācijā.”

A. Lemberga partijas mājas lapā internetā 
norādīts konts “Luminor” bankā, un, ņemot 
vērā, ka ASV Valsts kases Ārvalstu aktīvu 
kontroles biroja noteikto sankciju mērķis 
ir  izbeigt Lemberga politisko un ekonomisko 

ietekmi, kas bijusi kaitīga Latvijai un līdz ar 
to arī NATO aliansei, bankas atteikums apkal-
pot Lemberga partijas kontu ir likumsakarīgs. 
Tanī pat laikā “Nekā personīga” norāda, ka 
dominējošo ietekmi Ventspils domē, arī nau-
das lietās, bankas ļāvušas viņam saglabāt. 
Tādēļ pastāv liels risks, ka šāds iznākums 
ASV Valsts kasi neapmierina un iespējams 
turpinājums. Nav izslēgts, ka A.Lemberga 
izmisīgā turēšanās pie varas grožiem gala 
rezultā var dārgi maksāt Ventspils pilsētas 
iedzīvotājiem. 

Arī par pašvaldībām atbildīgās Vides un 
reģionālās attīstības ministrijā uzskata, 
ka apdraudējums Ventspils finanšu drošī-
bai pagaistu vien tad, ja Aivars Lembergs 

vairs nebūtu ne priekšsēdētājs, 
ne finanšu komitejas vadītājs. Bet 
izlemt to var tikai Ventspils demo-
krātiski ievēlētie deputāti.

“Mūsu secinājums bija, ka mums 
faktiski ir jāvērš Ventspils pilsē-
tas valsts amatpersonu, pašvaldību 
deputātu, Ventspils pilsētas izpild-
direktora uzmanība, ka tā ir arī 
viņu, kā valsts amatpersonu atbil-
dība, nodrošināt, ka Ventspils pil-
sētas pašvaldība var pilnā apmērā 
realizēt savas funkcijas bez kavē-
šanās. Šādu vēstuli mēs aizsūtī-
jām, zināmas darbības ir seko-
jušas, Lemberga kungs ir atstā-
jis pilsētas attīstības komiteju, kur 
viņš bija priekšsēdētājs, es sapro-
tu, ka notiek lēmumu pieņem-
šana attiecībā uz citām institūci-
jām, samazinot viņa formālo ietek-
mi šajās institūcijās, un tas tagad 
būs kredītiestāžu vērtējuma jau-

tājums par to, vai ikdienā pieņemot lēmu-
mus, Ventspils pašvaldība atrodas vai neat-
rodas Ventspils bijušā domes priekšsēdētāja 
Aivara Lemberga kontrolē,” norādīja Vides 
aizsardzības un reģionālās attīstības ministrs 
Juris Pūce.

Tikmēr Ventspils domes opozīcija ir pārlie-
cināta, ka Lembergs savu ietekmi uz finan-
šu lēmumiem pašvaldībā nav zaudējis. Ne 
pēc drošības līdzekļa krimināllietā, ne arī 
tagad, kad to paģēr sankcijas. Reālā vara ir 
nomaskēta, lai formāli nevarētu piesieties.  
Ventspils domes deputāts un opozīcijas līde-
ris Ģirts Valdis Kristovskis uzsver:  “Lembergs 
turpina savu darbību līdzīgā veidā kā pirms 
sankcijām. Viņš nomainīja vienu komiteju 
pret citu komiteju, ja tas ir tas sankciju rezul-
tāts, tad jāsaka, ļoti neizteiksmīgs. Ja runā-
jam par ietekmi, par līdzdalību budžeta vei-
došanā, tad tas viss notiek. Pirms pāris die-
nām tika pieņemts Ventspils budžets, tas viss 
tika sagatavots Lemberga vadībā, tieši tāpat 
kā tas notika iepriekšējos gados, šaurā domu 
biedru grupas vidē.”

Deputāts arī norādīja, ka Lemberga vadībā 
ir izveidotas 28 komisijas un padomes, kurās 
notiek reālais darbs, bet opozīcijas deputātiem 
iespēja piedalīties šajā darbā netiek dota.

Kā norāda raidījums, pats A.Lembergs kopš 
decembra zaudējis prestižus amatus spor-
ta organizācijās, daļa bijušo partneru poli-
tikā no viņa grib izvairīties un pat politiskie 
līdzgaitnieki par viņu nu atļaujas izteikties 
kritiski un ļoti asi, tāpat ir zaudēti amati arī 
dažās Ventspils pašvaldības struktūrās, kā arī 
apšaubāmajās organizācijās, no kurām, pie-
mēram, “Ventspils attīstības aģentūra” dau-
dzu gadu gaitā viņam maksāja “algu” sim-
tiem tūkstošu eiro apmērā. 
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Valsts gatava koronavīrusam
Līdz šim Latvijā nav reģistrēts neviens 
saslimušais ar koronavīrusu, taču atbil-
dīgie dienesti ir gatavi gadījumam, 
ja slimība tomēr tiks konstatēta arī 
Latvijā. Pilnībā sagatavojies ir Latvijas 
Infektoloģijas centrs, tāpat uzmanība 
pievērsta arī Rīgas lidostā atlidojošiem 
pasažieriem. 

VDD tur aizdomās 
krievu mediju vadītāju
Valsts drošības dienests kriminālpro-
cesā par starptautisko sankciju pār-
kāpšanu par aizdomās turēto atzīts 
SIA “Baltijas mediju alianse” (BMA) 
līdzīpašnieks un valdes priekšsēdētājs 
Oļegs Solodovs. BMA ietilpst “Pirmais 
Baltijas kanāls”, “Ren TV Baltic”, laik-
raksti “MK Latvija” un “MK Estoņija” 
un to interneta versijas. Kopumā BMA 
ietilpst 25 televīzijas kanāli Baltijā.

KNAB atkal krata 
Tūrisma attīstības biroju
Korupcijas novēršanas un apkaroša-
nas birojs atkal veikuši kratīšanu Rīgas 
tūrisma attīstības birojā, tomēr pagai-
dām nav zināms, kādā lietā tā noti-
kusi. KNAB pērn maijā jau kratīja šo 
biroju aizdomās, ka biroja amatper-
sonas izšķērdējušas ne mazāk kā 300 
000 eiro. Ir aizdomas, ka tūrisma biroja 
nauda izmantota “Saskaņas” priekšvē-
lēšanu kampaņai.

Zolitūdes traģēdijas 
krimināllietā nolasīs 
spriedumu
Rīgas pilsētas Pārdaugavas tiesa sprie-
dumu Zolitūdes traģēdijas krimināllie-
tā pasludinās 18. februārī. Visi apsū-
dzētie savu vainu noliedz. 7,5 gadus 
cietumā prokuratūra prasa piemē-
rot būvinženierim Ivaram Sergetam, 
veikala projekta būvekspertīzes vei-
cējam Andrim Gulbim, būvuzrau-
gam Mārtiņam Draudiņam, arhitek-
tam Andrim Kalinkam un uzņēmu-
ma “Re&Re” būvdarbu vadītājam 
Staņislavam Kumpiņam. Vēl četriem 
cilvēkiem – 5 gadu cietumsodu.

Kaimiņš izstājas 
no “KPV LV”
“KPV LV” dibinātājs un līderis Artuss 
Kaimiņš nolēmis izstāties no partijas. 
Deputāts uzsvēra, ka ir vīlies tās darbī-
bā, jo politiskais spēks vairs nepārstāvot 
tās vērtības, par ko viņš vēlējies cīnīties.  

50 miljonu eiro lietā 
kriminālprocess 
arī pret Berni  
“ABLV Bank” 50 mlj. eiro atmazgāša-
nas kriminālprocesā arestētas jau čet-
ras ārvalstu personas, tajā skaitā arī 
kādreizējais “ABLV Bank” pārstāvniecī-
bas Minskā vadītājs Jevgenijs Terjohins. 
“ABLV Bank” līdzīpašnieks un kādrei-
zējais valdes priekšsēdētājs Ernests 
Bernis pauda, ka lietā banka sadarbo-
jas ar tiesībsargājošajām institūcijām 
kopš 2018. gada vidus. Taču arī pret 
pašu E.Berni sākts kriminālprocess. 

Ieslodzīto skaits sarucis 
uz pusi
Pēdējo 10 gadu laikā ieslodzīto skaits 
Latvijā samazinājies divas reizes – no 
7000 ieslodzītajiem 2017. gada izska-
ņā līdz 3500 ieslodzītajiem pērnā gada 
nogalē. Pašlaik Latvijā ir 3400 ieslodzī-
to, no tiem 950 ir apcietinātā statuss, 
bet pārējie ir notiesātie.

"Ventspilnieks.lv" aicina 
darbā žurnālistu

Piedāvājam:
atbildīgu un interesantu darbu;
konkurētspējīgu atalgojumu.

Prasības kandidātiem:
Teicamas latviešu valodas zināšanas; 

Labas prasmes darbā ar datoru, 
iniciatīva, apķērība un labas spējas 

patstāvīgi organizēt savu darbu.
Pieredze žurnālistikā, portāla satura 

veidošanā, fotografēšanā, iemaņas 
sociālo tīklu komunikācijā, labas angļu, 

krievu un vācu valodas zināšanas 
tiks uzskatītas par priekšrocību.

CV un motivācijas vēstuli  
gaidīsim e-pastā -  

redakcija.ventspilnieks@gmail.com

“Domāju, nav noslēpums, ka basketbola un futbola klubi “Ventspils” ir vieni no būtiskākajiem smagos amatnoziegumos apsū-
dzētā, tiesiski ierobežotā un ASV sankcijām pakļautā Aivara Lemberga ietekmes nesējiem. Protams, pamatfunkcija šiem klubiem 
ir basketbols un futbols, bet tikpat svarīga, ja ne svarīgāka loma, vismaz Lemberga ieskatā, bija un aizvien ir viņa ietekmes un 
popularitātes uzturēšana visaugstākajā līmenī,”  BNN uzskatu pauž Ventspils pilsētas domes deputāts Aivis Landmanis.

Iespējams, daudzi no lasītājiem jau būs dzirdējuši par aptauju, kuru kopš janvāra 
izskaņas organizē Ventspils pilsētas pašvaldība. Tā ir sabiedriskā aptauja, kurā katrs 
ventspilnieks var izteikt savu viedokli divos jautājumos, kas tieši skar azartspēļu 
vietu turpmāko nākotni. Aptaujā ventspilnieki var skaidri un pārliecinoši pateikt, ka 
Ventspils pilsētā tā dēvētām “spēļu ellēm” vairs nav vietas un tām jāpazūd pilnībā. 

Ventspils profesionālo spēļu 
komandas Lemberga sankciju ēnā

“Spēļu elles” jāklapē ciet! 
Vai ventspilnieku viedokli ņems vērā?

Ventspilī, saskaņā ar 1189.lv informāciju, 
darbojas 10 spēļu zāles, un jāatzīst, ka no 
cilvēku nodošanās azartspēlēm tās gūst tie-
šām labu peļņu. Publiski pieejamā informā-
cija liecina, ka, piemēram, azartspēļu rīko-
tājs “Joker Ltd” 2018.gadā nopelnīja 15,084 
miljonus eiro, bet firmas apgrozījums bija 
43,244 miljoni eiro. Ventspils veidoja 5% 
no visa apgrozījuma. Savukārt SIA „Olympic 
Casino Latvia” peļņa 2018. gadā bija 21,54 
miljoni eiro, bet spēļu zāļu “Fenikss laimē-
tava” īpašnieks SIA “Alfor” peļņa 2018. gadā 
bija 19,259 miljoni eiro. Azartspēļu biznesā 
lielāko naudu Latvijā ģenerē spēļu automāti, 

un, lai arī no šā gada 1.janvāra paaugstināta 
azartspēļu nodokļa likme par katra azartspē-
ļu automāta katru spēles vietu kalendārajā 
gadā no 4164 uz 5172 eiro, diezin vai peļņa 
no šī ienesīgā rūpala būs daudz mazāka.

Ventspils domes deputāts Aivis Landmanis 
uzskata, ka spēļu ellēm Ventspils pilsētā nav 
vietas. “Pirmām kārtām jāņem vērā, ka nodo-
šanās azartspēlēm nozīmē sagrautas ģime-
nes un izpostītus cilvēku likteņus. Šis faktors 
ir galvenais, kas būtu jāņem vērā lemjot par 
azartspēļu vietu nākotni Ventspils pilsētā. 
Diemžēl, kā var spriest no Aivara Lemberga 
kārtējā videouzrunā teiktā, viņam vairāk rūp 
no azartspēlēm iekasējamā nodokļa apmērs, 
nevis cilvēki. Lembergs uzsver, ka, tā kā no šī 
gada mainīts azartspēļu nodokļa ieņēmumu 
sadalījums un pašvaldībai paliek vien 5 % no 
azartspēļu nodokļa, tad pašvaldības nav iein-
teresētas azartspēļu nodoklī un šī iemesla dēļ 
Ventspilī tiek virzīti saistošie noteikumi azart-
spēļu aizliegšanai. Tā ir greiza pieeja, jo, pēc 
šīs loģikas spriežot, pašvaldībai piekrītošajai 
azartspēļu nodokļa daļai palielinoties, spēļu 
elles varētu vērt atkal vaļā. Uzmanības centrā 
jābūt tikai un vienīgi cilvēkam, nevis lielākai 
vai mazākai naudai, ko šī nelaime ienes paš-
valdības budžetā.”

Ierosinājumu kategoriski nepieļaut jaunu 
azartspēļu vietu atvēršanu Ventspils pilsētas 
teritorijā un pakāpeniski slēgt visas Ventspils 
pilsētā izvietotās azartspēļu zāles, pilsētas 
domei nosūtījusi arī Jaunās Konservatīvās 

partijas Ventspils nodaļa. “Azartspēles lie-
lākajai daļai cilvēku, kuri gūst prieku no 
azartspēlēm kazino, ir izklaidējoša piere-
dze. Tomēr ir cilvēki, kas nespēj kontrolēt 
savu aizraušanos un pakļauj sevi riskam kļūt 
atkarīgam no tām. Atkarīgie spēlētāji tur-
pinās spēlēt neatkarīgi no tā, vai viņi vinnē 
vai zaudē. Azartspēlēm pārņemot šo cil-
vēku dzīvi, var ciest citas lietas – ģimenes 
dzīve, darbs vai bizness, pasliktinās šo cilvēku 
finansiālais stāvoklis,” norāda JKP.  

Tikmēr ventspilniekiem sabiedriskajā aptau-
jā iespējams izteikt divus viedokļus. Pirmkārt, 
vai Ventspils pilsētas domei būtu jāizsniedz 
atļaujas jaunu spēļu zāļu atvēršanai Ventspils 
pilsētā, otrkārt, ir iespēja paust uzskatu par to, 
vai vispār jāturpina atļaut spēļu zāļu darbību 
Ventspilī. Tātad, noraidoša viedokļa vairāku-
ma gadījumā pašvaldība var lemt par atļaujas 
turpmāku nepagarināšanu ar spēļu zāļu pār-
valdošajiem uzņēmumiem.

Aptaujā iespējams piedalīties līdz pirmdienai, 
10. februārim. Aptaujas formu internetā var aiz-
pildīt: https://ej.uz/SpeluZalesAptauja. 

UZZIŅAI
Azartspēļu un izložu likums
42.pants. Pašvaldības tiesības 
azartspēļu regulēšanā: 
(6) Ja azartspēļu organizēšana konkrētajā vietā 
rada būtisku valsts un attiecīgās administratīvās 
teritorijas iedzīvotāju interešu aizskārumu, 
pašvaldības dome ar motivētu lēmumu ir 
tiesīga atcelt izsniegto atļauju atvērt kazino, 
spēļu zāli, bingo zāli, totalizatoru vai derību 
likmju pieņemšanas vietu un organizēt 
attiecīgās azartspēles konkrētajās telpās.

A 
rī šobrīd, pēc sankciju piemēro-
šanas, nekas būtiski nav mainī-
jies. Klubus, īpaši BK “Ventspils”, 
faktiski turpina vadīt sankcio-
nētais Lembergs, formalitā-

šu, dokumentu fizisko parakstīšanu liekot 
nodrošināt savām ietekmes personām – 
klubu atsevišķiem biedriem un to vadībai, 
saka Landmanis.

Viņš norāda: “Ne bez sankcionētā Aivara 
Lemberga gādības medijos tiek kultivēts 
viedoklis – Ventspils basketbola un futbola 
klubu liktenis ir nezināms, jo Ventspils brī-
vostas pārvalde (VBP) vēl nav pieņēmusi 
lēmumu, kā turpmāk tiks tērēti reklāmai un 
mārketingam paredzētie līdzekļi. Valstij, VBP 
valdei un jaunajam pārvaldniekam tiek pār-
mesta nerūpēšanās par ventspilnieku inte-
resēm. Tiek ziņots, ka basketbola un futbola 
klubi “Ventspils” ilgstoši ir paļāvušies uz rek-
lāmas līgumiem ar VBP, šādi sarūpējot “lau-
vas tiesu” klubu budžetiem. Gan no basket-
bola kluba “Ventspils valdes” locekļa Ralfa 
Pleinica, gan futbola kluba “Ventspils” izpild-
direktora Sergeja Usačova un arī sankcionē-
tā Lemberga publiski paustā izriet, ka tikai 
un vienīgi no VBP lēmumiem ir atkarīgs, vai 
titulētās vienības varēs uzturēt līdzšinējās 
komandas.”

“Faktiski šādi sankcionētais Lembergs izda-
ra spiedienu uz VBP amatpersonām, vedinot 
tās uz likumu, labas pārvaldības principu un 

sankciju pārkāpšanu,” uzskata Landmanis.
“Manuprāt, viņš mēģina ieraut paša izvei-

dotā korupcijas purvā no sankcijām izglābto 
VBP un tās pārvaldes struktūras, šādi būtis-
ki radot risku VBP atkārtoti nokļūt sankcio-
nētā statusā. Tādēļ ir bīstami VBP iesaistīties 
jebkādos fiktīvos reklāmas konkursos, tās 
būtībai neatbilstošu funkciju īstenošanā. VBP 
pašreiz ir jādara viss, lai Ventspils osta atgūtu 
klientu uzticību, lai radītu Ventspilī pēc iespē-
jas lielāku ekonomisko vilkmi.”

Landmanis arī uzsver, ka Lembergs ir pie-
radis savu kaprīžu apmaksai, visticamāk, 
izmantot valsts, pašvaldības, to kapitālsa-
biedrību, biedrību un arī brīvostu makus, pat 
ja, iespējams, nākas pārkāpt likumus.

Opozīcijas deputāts arī norāda, ka Ventspils 
pilsētas domes opozīcija ir par sportu, un tā 
uzskata, ka Ventspilī tam ir jābūt visaugstā-
kajā līmenī – kā minimums bērnu, jauniešu 
un studentu vecumā. “Ja varam atļauties, 
esam arī par augstas klases profesionālu 
sportistu, tai skaitā meistarkomandu atbal-
stīšanu, ja vien šāda pieeja neatņem resursus 
bērniem, jauniešiem, studentiem un netiek 
izmantota savtīgiem, atsevišķu personu pub-
licitātes un tēla veidošanas mērķiem.”

“Mēs nācām ar iniciatīvu Ventspils pilsē-
tas domes 23.janvāra sēdes dienaskārtībā 
iekļaut jautājumu par BK “Ventspils” finansi-
ālajām problēmām un to iespējamiem risinā-
jumiem, taču sēdē šis jautājums pēc būtības 

netika skatīts, jo neesot sagatavots. Mums 
tika apsolīts, ka tas tikšot darīts tuvākajā 
laikā, kā arī ar domes lēmumu tika lemts 
lūgt BK “Ventspils” nodrošināt Ventspils pil-
sētas domi ar visaptverošu atskaiti,” stāsta 
Landmanis.

“Vai tā tiks iesniegta un ventspilnieki tiks 
iepazīstināti ar sankcionētā Lemberga vadītā 
BK “Ventspils” atskaitēm, finanšu izlietojuma 
dokumentiem, rādīs laiks.”

Viņš arī pauž: “Esmu pārliecināts – lēmu-
mu par sabiedrisko līdzekļu piešķiršanu, to 
apmēru, no kādiem sabiedrisko līdzekļu avo-
tiem un vai vispār tie būtu piešķirami, ir 
iespējams pieņemt tikai pēc tam, kad atbil-
dīgās amatpersonas, arī Ventspils pilsētas 
domes deputāti, tiks iepazīstināti ar šo klubu 
līdzšinējās darbības detalizētām atskaitēm, 
esošo finanšu situāciju, nākotnes redzējumu 
un plāniem, kā arī lēmumu pieņēmēji gūs 
pilnu pārliecību, ka sankcionētās personas 
ietekme uz šiem klubiem vairs nepastāv pat 
teorētiski.”

“Atbildība par BK “Ventspils” un 
FK “Ventspils” darbību ir pilnā mērā jāuzņe-
mas sankcionētajam Lembergam ar saviem 
sabiedrotajiem, kuru pienākums ir nodroši-
nāt beidzot arī ar pašu privātajiem līdzek-
ļiem šo klubu komandu sekmīgu turpmāko 
darbību.”
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Krūzebergs piektais 
pasaules čempionātā
Itālijā notikušajā pasaules junioru čem-
pionātā šorttrekā 1500 metru distancē 
5. vietu izcīnīja ventspilnieks Roberts 
Krūzbergs. 1000 m distancē viņš krita 
un palika 10. vietā, 500 m – 16. vieta. 
Itālijā startēja arī Anna Jansone un Alīna 
Usatova, augstākā vieta bija A. Jansonei 
25. rezultāts 1500 m distancē.

“VENTA 2002” uzvar 
līderu duelī
Svarīgu uzvaru Junioru attīstības hoke-
ja līgas (JAHL) turnīrā svētdien svinēja 
Ventspils HK “VENTA 2002”, kas līde-
ru duelī viesos ar 5:1 sagrāva pirmajā 
vietā esošo “AKO/Mārupe”. “Hat-trick” 
jeb trīs vārtus guva Elviss Kaimiņš. 
Tabulā “VENTA 2002” ar 41 punktu 
21 spēlē pietuvojās līderiem “AKO/
Mārupe”, kuriem tikpat spēlēs ir 43 
punkti.

Pirmā vieta izšķirsies 
Kijevā
BK “Ventspils” viesos dramatiskā cīņā 
tikai ar 89:87 uzvarēja Nīderlandes 
klubu “Landstadte Hammers”, bet FIBA 
Eiropas kausa 2. kārtas grupas 1. vie-
tas liktenis izšķirsies pēdējā mačā, 
kurā ventspilnieki tiksies ar līderiem BC 
“Kyiv”. Mačs notiks Kijevā.

Divas uzvaras divās dienās
Latvijas – Igaunijas basketbola līgā 
Ventspilij vēl divas uzvaras, turklāt divu 
dienu laikā. Vispirms Tallinā ar 105:84 
apspēlēti “Kalev/TLU”, bet pēc tam ar 
99:70 – arī “Tartu Ulikool”. 

Gada balvas četriem 
Ventspils olimpiešiem
Par Latvijas Vieglatlētikas savienības 
aizvadītā gada balvu ieguvējiem kļu-
vuši arī četri Ventspils olimpiskās vie-
nības sportisti. Par aizvadītā gada labā-
kajiem vieglatlētiem atzīti šķēpmetējs 
Rolands Štrobinders un daudzcīņniece 
Laura Ikauniece, ventspilniece, tāllēcēja 
un trīssoļlēcēja Rūta Kate Lasmane atzī-
ta par gada labāko U-20 vecuma viegl-
atlēti, bet specbalvu saņēma soļotājs 
Arnis Rumbenieks, kurš pasaules čem-
pionātā Dohā svelmainajos laikapstāk-
ļos izcīnīja 21. vietu 50 km soļošanā.

Volejbolisti kapitulē 
Jēkabpilī 
Otro zaudējumu pēc kārtas Nacionālās 
1.līgas augstākās grupas otrā posma 
mačā piedzīvoja Ventspils volejbolis-
ti, ar 1-3 (25:23, 23:25, 27:29, 24:26) 
viesos zaudējot “Jēkabpils Juniori/JSS”. 
Kopvērtējumā VK “Ventspils” ar 14 
punktiem gan saglabāja 2.  pozīciju.

Treniņnometnē 
4 pārbaudes mači
Vairāk nekā divu nedēļu ilgā treniņ-
nometnē Turcijā FK “Ventspils” aizva-
dīs četras pārbaudes spēles ar spēcī-
giem klubiem – ar Maskavas “Dinamo” 
(Krievija), Doņeckas “Shahtar” 
(Ukraina), Brestas “Ruh” (Baltkrievija) 
un Groznijas “Ahmat” (Krievija).

Piesakies sporta projektu 
finansējumam
Ventspils pilsētas domes Sporta pārval-
de izsludinājusi konkursu par finansiālu 
atbalstu 2020. gada sporta projektiem, 
kuri jārealizē līdz šī gada 31. martam. 
Mērķis ir sniegt atbalstu sporta projek-
tiem, kas sekmē pilsētas bērnu un jau-
niešu saturīga brīvā laika pavadīšanu, 
kā arī sporta pasākumu organizēšanai 
pilsētā. Pieteikšanās līdz 12. februārim. 

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Junioru Attīstības 

Hokeja Līga

SVĒTDIEN – 2020. gada 9. februārī

plkst. 17.00

HK Venta 2002 – Daugava

Latvijas bērnu un 
jauniešu čempionāts

SVĒTDIEN – 2020. gada 9. februārī

plkst. 15.00

U-11 komandu spēle

HK Venta 2002 – Valmieras HK

Ventspils profesionālo spēļu 
komandas Lemberga sankciju ēnā
BK UN FK “VENTSPILS” 
ATBALSTĪŠANAS RETROSPEKCIJA

Vēsturiski šo klubu darbības uzturēšanai 
tika novirzīti toreiz vēl valstij piederošo ostas 
kapitālsabiedrību līdzekļi. Vēlāk arī privati-
zētie ostas uzņēmumi un Lembergam lojā-
lie privātie ostas un pilsētas uzņēmumi bija 
spiesti tos atbalstīt. Var teikt, ka Lemberga un 
tā uzticības personu vadīto klubu atbalstīšana 
bija arī kā obligāts pienākums, ja attiecīgie 
uzņēmumi vēlējās darboties ostas un pilsētas 
teritorijā,  uzskata deputāts.

“Visu mainīja tā saucamie Ventspils tran-
zīta kari, kuru rezultātā lielie ostas uzņēmu-
mi cits pēc cita nonāca Lemberga ietekmē 
neesošu personu kontrolē – Lemberga pret-
tiesisko darbību rezultātā uzbūvētā nozie-
dzīgi koruptīvā sistēma sāka brukt,” skaidro 
Landmanis.

“Lai nodrošinātu sev būtisko ietek-
mes nodrošināšanas aģentu pastāvēšanu, 
Lembergs, iespējams, arvien vairāk “iebrau-
ca” VBP makā, tādējādi radot būtiskus riskus 
arī VBP darbībai.”

Landmanis arī stāsta, ka, visticamāk, pret-
tiesiskā sporta finansēšana nebija vienīgā 
Lemberga uzspiestā klauša VBP, kuras funk-
cija ir Ventspils ostas infrastruktūras uzturē-
šana un attīstība, ar mērķi vairot ekonomisko 
aktivitāti Ventspils ostā un pilsētā. “Bez spor-
ta VBP nācās uzturēt Lemberga propagan-
das nodrošinošos medijus, piemēram, laik-
rakstu “Ventas Balss” un Kurzemes TV. Nācās 
apmaksāt visdažādākās Lemberga popula-
ritāti nodrošinošās iegribas pilsētā, investēt 
apšaubāmos projektos, izpildot Lemberga 
pavēles iesaistīties tam netīkamu uzņēmēju 
vajāšanā. Respektīvi, tika darīts viss, lai vāji-
nātu VBP un ap to izveidojušos ekonomiku 
padarītu nekonkurētspējīgu. Protams, ar VBP 

bija par maz,” savu viedokli pauž Landmanis.
“Ar Lembergu saistīti cilvēki savus “dar-

bus” darīja arī Saeimā, ministrijās un svarī-
gākajos valsts tranzīta uzņēmumos, kuri, vis-
ticamāk, tika novājināti un padarīti konkurēt-
nespējīgi, tāpat kā VBP.”

“Lembergam trīsdesmit gadu laikā izdevās 
nokaut Latvijas tranzītu un it īpaši Ventspili 
barojošās “govis”, šādi pakļaujot būtiskiem 
izdzīvošanas riskiem paša radīto, par sabied-
riskajiem līdzekļiem uzturamo, plašo pilsētas 
piedāvājumu, tai skaitā arī sev tik mīļās pro-
fesionālās basketbola un futbola komandas,” 
uzskata Landmanis.

“Kamēr Lembergs, neskatoties uz apsūdzī-
bām, tiesiskiem ierobežojumiem un sankci-
jām, turpinās vadīt un ietekmēt Ventspili, tā 
ies neatgriezenisku iznīcības ceļu,” savu vie-
dokli pauž Landmanis. 

Elizabete Mežule, 
BNN
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Droši vien daudzi no jums ir domājuši, kā būt priecīgiem, iedvesmotiem un dzīve-
spriecīgiem katru dienu? Un vai vispār tas maz ir iespējams? Ir, un to nemaz nav 
grūti izdarīt! Kas ir galvenie labas veselības principi un ar ko vajadzētu sākt? Stāsta 
geštaltterapeite Elīna Zelčāne, uztura speciāliste Alise Kindzule un fizioterapeite 
Elīza Kandere-Salmiņa.

Kā būt labā pašsajūtā katru dienu? 
Patiesībā tas ir ļoti vienkārši!

L 
ai mēs būtu laimīgi, mums, pirmkārt, 
jābūt veseliem. Veselība nav tikai sli-
mību neesamība, bet laba fiziskā un 
emocionālā pašsajūta. Nereti mēs 
pārlieku aizraujamies ar ko vienu, 

piemēram, diētām, sportošanu vai pozitīvo 
domāšanu, aizmirstot to, ka veselība slēp-
jas līdzsvarā un dzīves sakārtošanā visos 
līmeņos.

Kā skaidro terapeite E.Zelčāne, viens no 
iemesliem, kāpēc esam neapmierināti ar 
savu dzīvi, ir ārējo apstākļu vainošana pie 

visām mūsu problēmām. Tā vietā lai uzņem-
tos atbildību un sāktu kaut ko darīt savas 
fiziskās un emocionālās labsajūtas labā, mēs 
aizbildināmies ar pienākumiem darbā un 
ģimenē vai atrodam kādu, kurš ir vainīgs pie 
mūsu sliktā noskaņojuma. “Taču neviens no 
malas mūs nepadarīs veselus un laimīgus un 
neviens no malas mūs nepadarīs nelaimīgus, 
ja to neļausim. Izmaiņas sākas tajā brīdī, kad 
nostādām sevi prioritāšu augšgalā un sapro-
tam – būs tikai tik, cik pats darīšu. Mīlēt sevi 
nozīmē atrast laiku, lai parūpētos par sevi 
visos līmeņos – fiziskajā, garīgajā, racionāla-
jā, sociālajā un emocionālajā. Tas, kas notiek 
vienā dzīves jomā, vistiešākajā veidā ietek-
mē to, kas notiek citās – mūsu emocijas 
ietekmē mūsu ķermeņa veselību un otrādi. 
Problēmas darbā var radīt problēmas ģime-
nē, bet neizreaģētas emocijas ģimenē var 
ietekmēt darba produktivitāti.”

Ja mūsu dzīvē ir daudz stresa un pienāku-
mu, tas jālīdzsvaro ar mieru, prieku un bezrū-
pību. Nevis jāatliek rūpes par sevi līdz brīdim, 
kad būs vairāk laika, bet jāieplāno šis laiks 
un apzināti jāmeklē cilvēki un apstākļi, kuros 
varam “uzlādēt baterijas”. 

Arī ar domu sākt ēst veselīgi nepietiek. 
Vispirms sev jāatbild uz jautājumu, kāpēc es 
to daru. Vai es vēlos sakārtot ēdienkarti, lai 
uzlabotu veselību, vai arī gribu nomest svaru? 
Uztura speciāliste A.Kindzule uzsver, ka for-
mula, lai nomestu svaru, ir diezgan vienkār-
ša – ir jāapēd mazāk, kā patērējam. “Viens 
no svarīgākajiem pamatprincipiem – neap-
ēst “tukšās kalorijas”. Pie tukšām kalorijām ir 
pieskaitāmi produkti, kam nav uzturvērtības, 
bet ir tikai kalorijas, kā, piemēram, saldinātie 
dzērieni, vairums saldināto brokastu krauk-
šķu, saldie jogurti, kafijas dzērieni ar putu-
krējuma cepurītēm, konfektes, konditorejas 
izstrādājumi un citi neveselīgi našķi. Liela 
nozīme ir arī tam, ar kādām emocijām to 
darām. Ja ēdīsim kūku ar vainas sajūtu, mēs 
uzkrāsim vairāk tauku, kā tad, ja ēdīsim to 
ar baudu. Tas pats attiecas uz sportošanu. Ja 
sportosim, lai sodītu sevi par to, ka esam par 
daudz apēduši, sports nedos tik labus rezultā-
tus, kā tad, ja sportosim ar prieku.”

Īpaši būtiska loma ir arī veselīgam mie-
gam. «Ja guļam mazāk nekā astoņas stun-
das, samazinās sāta sajūta un palielinās 

izsalkums. Ja neesam izgulējušies, orga-
nisms, vēloties iegūt enerģiju, vairāk prasa 
cukurotus vai treknus ēdienus, kā rezultātā 
apēdam vidēji 500 kilokalorijas vairāk. Miega 
trūkums atstāj ietekmi arī uz mūsu veselību 
– paaugstinās kortizola jeb stresa hormona 
līmenis, samazinās imunitāte, un cilvēki trīs 
reizes biežāk slimo ar augšējo elpceļu saslim-
šanām. Tāpat 1,7 reizes pieaug traumu risks,» 
skaidro eksperte. 

Arī aktīvāka dzīvesveida uzsācējiem vis-
pirms ir jāieklausās sevī un savā ķermenī. Ne 
vienmēr tas izdodas uzreiz, tāpēc apbruņo-
jieties ar mierpilnu pacietību. Ejot uz treniņu, 
atmetam savus priekšstatus par to, kā mums 
vajadzētu izskatīties, cik daudz spēt paveikt, 
jo dažkārt mēs savā galvā izdomājam sazin 
ko, bet mūsu ķermenis ne vienmēr ir gatavs 
šim plānam. “Es ieteiktu vienmēr sākt ar 
zemākas intensitātes slodzi, kurā ir vieglāk 
iepazīt sava ķermeņa robežas. Tikai pēc 2-4 
nedēļām pamazām varam pāriet uz augstā-
ku intensitāti. Iesācēji var sākt ar ārstniecisko 
vingrošanu, jogu vai pilatēm, atceroties, ka 
jebkuru vingrojumu var izpildīt zemākā un 
augstākā intensitātē. Piemēram, ja vēlamies 
uzsākt skriešanu, iesākumā vajadzētu sākt 
ar 40 minūšu ilgu staigāšanu vidēji ātrā solī, 
pēc tam, ar pavisam lēnu skriešanu pamī-
šus iešanai un tikai pakāpeniski palielināt 
skriešanas ātrumu un ilgumu. Tas pats attie-
cas uz dažādām grupu nodarbībām. Mums ir 
jāsajūt, vai varam izdarīt visu, kas tiek rādīts 
priekšā. Ja slodze mums šķiet par lielu, labāk 
ir apstāties ātrāk, ņemt lielākas atpūtas pau-
zes, nekā sevi pārpūlēt,” skaidro fizioterapei-
te E.Kalndere-Salmiņa.

Dažkārt cilvēki aizbildinās, ka viņiem nav 
laika sportot, taču, ja saskaitītu, cik daudz 
laika viņi pavada skatoties televizoru vai lie-
tojot sociālos tīklus, daudzi būtu pārsteigti. 
Tas ir stāsts par prioritātēm – kam mēs izvē-
lamies veltīt savu laiku un kādas atrunas, lai 
tikai nedarītu to, kas mums pašiem, mūsu 
ķermenim un veselībai būtu vajadzīgs visvai-
rāk. Padomā arī tu, ventspilniek! 
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sirdsapziņas pārmetumiem drīkstētu aicināt medniekus ķer-
ties pie bebru genocīda. Viņa ieskatā, bebrs ir aktīvs dabas 
bioloģiskās daudzveidības veicinātājs, tāpēc par pilnīgi aplamu 
uzskatāms Latvijas Valsts mežu (LVM)  pēdējos gados izteiktais 
mudinājums uz šīs sugas nelimitētu iznīcināšanu.   

“Nekāpsim otrreiz uz tā paša grābekļa,” brīdina pieredzē-
jušais mežinieks un mednieks. Atgādinot, ka Latvjas teritori-
ju brūnais Eirāzijas bebrs apdzīvo teju trīs tūkstošus gadu, bet 
pirms apmēram pusotra gadsimta vērtīgās kažokādas, ārstnie-
cisko un smaržas dziedzeru dēļ pie mums ticis pilnībā izmedīts.

“Paldies Norvēģijas valdībai, kas 1927. gadā divus šo  dzīv-
nieku pārus sugas atjaunošanai uzdāvināja Latvijai. Tie ar spe-
ciālu likumu pasludināti par valsts īpašumu un brīvībā palaisti 
Stendes upē Ugāles virsmežniecības teritorijā. Kādu laiku tajā 
aizliegts zvejot un pat staigāt gar krastu, par bebru ķeršanu vai 
nošaušanu piedraudot sodīt ar vienu līdz sešiem mēnešiem 
cietumā vai 500 – 1000 latiem naudā. Pēc trim gadiem bebru 
jau bijis 20. Vēlāk daži Norvēģijas bebri ielaisi upītēs Vidzemē, 
bet 1952. gadā pieci pāri melno bebru apmaiņā pret brūnajiem 
“norvēģiem” uz Latviju atvesti no Voroņežas Krievijā,” Jānis 
atceras šos stāstus bērnībā dzirdējis no sava tēva Kārļa Gestes, 
kādreizējā Ugāles mežniecības mežsarga.

SLAVĒJA HIPOKRĀTS, CILDINA GARDĒŽI
“Medīt bebrus atļāva tikai 1980. gadā, kad to skaitu Latvijas 

teritorijā jau vērtēja uz 10 000. Tagad, pēc speciālistu aplēsēm,  
tas jau ir vismaz desmitkāršojies, jo dabīgais pieaugums netiek 
kontrolēti samazināts medījot,” Jānim Gestem atmiņā, ka tā 
saucamajos “krievu laikos”, nododot sagādes kantorī vienu 
labu bebrādu, samaksā varēja saņemt tikpat, cik inženieris 
mēnešalgā. Tagad šī dzīvnieka iznīcināšanu kompensē vien ar 
nieka padsmit eiro, kas ne mazākā mērā medniekam neatsver 
patērēto laiku un ieguldītos līdzekļus. 

 “Par stimulu nevar uzskatīt arī bebra ādas iegūšanu, jo ir 
risks ar tās izmantošanu apģērbā izpelnīties dzīvnieku aizstāv-
ju nosodījumu. Kādam varbūt vilinoši šķitīs iegūt bebru dzie-
dzerus, kuru lietošanu ārstniecībā Hipokrāts pieminējis jau 400 
gadu pirms mūsu ēras. Droši vien ne bez pamata, jo cara laikos 
grams kaltētu bebru dziedzeru pulvera maksājis piecus zelta 
rubļus. Un arī tagadējie mednieki to slavē kā brīnumlīdzekli 
pret vismaz četrdesmit miesas kaitēm un iesaka lietot viagras 
vietā. Visos laikos nav smādēta arī bebra gaļa. Zinātāji stās-
ta, ka par kilogramu no bebra miesas gatavotas desas Vācijā 
var dabūt 50 eiro, bet par īstu delikatesi tiek uzskatīta smal-
ki pagatavota bebra aste, kas garšas ziņā atgādina kūpinātu 
akmensbuti. 

IZDZĪVOŠANAS FILOZOFIJA
Kā svaigu gaisu un veselīgu pārtiku radušam dabas bērnam, 

Jānim slimības parasti metušas līkumu, ko nevar teikt par kādu 
īpaši ļaunu ērci. Pēc tās koduma mednieks nokļuvis slimnīcā, 
kur pabijis komā un reanimācijā, ar perspektīvu labākajā gadī-
jumā kļūt paralizētam. 

“Kad slimnīcas zāles nelīdzēja, nācās atcerēties – mājās taču  
visādam gadījumam glabājās trauks ar bebru dziedzeru uzlēju-
mu. Protams, iedarbība nebija tik strauja kā plintes šāviens, bet 
dakteri patiešām brīnījās, ka es no slimības gultas vispār pie-
cēlos. Profilaksei malciņu dziedzeru uzlējuma spirtā ik pa lai-
kam lietoju joprojām. Nemelošu, ka garša ir patīkama, bet ...“ 
Jānim dīvaina sajūta, ka bebram bijis jāmirst, lai kļūtu vesels 
un dzīvotu viņš. To palīdzot pārvarēt mednieka filozofija – cīņā 
par izdzīvošanu sentiments ir nevietā...

Jānis atzīst, ka priekšdienām sevi tomēr labprātāk spēcina ar  
dzīvesbiedres Laines mežā un pļavās savākto zāļu tējām, kuras 
viņa piedāvā arī tūristiem un citiem interesentiem. Kvalitāte, 
kā saka, garantēta, jo tās plūktas pareizajā laikā un neskartā 
dabā netālu no viņu dzīvesvietas.

MIERA MIKU ZAĻĀ ĒDIENKARTE
“Protams, nedaudz mulsinoši pat pieradušam medniekam 

ir šaut bebrus, labi zinot, ka tie atšķirībā no daudziem meža 
dzīvniekiem un zvēriem, paši nevienu nenogalina, pozitīvi 
daudzināti tautas dziesmās un, daudz laika pavadot ūdenī, pat 
zivis neķer. Bebri ir pārliecināti veģetārieši, kas pārtikai izman-
to lapu koku mizu un zarus, ziemai vienas ģimenes vajadzī-
bām sagatavojot līdz pat 20 kubikmetru žagariņu un sprungu-
ļu. Gada siltajā laikā šie miera mikas pārtiek no lakstaugiem, 
kurus plūc ūdenī vai piekrastē  – kalmēm, niedrēm, meldriem, 
ūdensrožu saknēm, purenēm, vīgriezēm, nesmādējot pat nāt-
res.” Jānis pārliecinājies arī, ka bebri nekad bez vajadzības 
negāž kokus, kaut arī cilvēkiem viņu rīcība var šķist haotiska. 

“Dabas pētnieki pamanījuši, ka bebri var nogāzt pat tādu 
koku, kura diametrs pārsniedz vienu metru. Bet to, kā bebrs ar 
saviem oranžajiem priekšzobiem trīspadsmit minūtēs dabū gar 

Uz tu ar “Castor fiber”

zemi trīspadsmit centimetru resnu apsi, esmu redzējis savām 
acīm. Var saprast saimniekus, kuru mājas ir upes malā: pagal-
mā stādīts un padsmit gadu audzēts pīlādzis vai bērzs par būv-
materiālu un barības bāzi tiek pārvērsts vienā naktī,” Jānis pie-
krīt, ka zināma atbildība par to jāuzņemas medniekiem, kas 
apkārtējos laukus un mežus no to īpašniekiem sava vaļasprie-
ka kopšanai nomā. Rindas mednieku kolektīvam tādu platī-
bu ir 2000 hektāru, taču bebri nav starp lielākajiem mežu un 
lauku postītājiem. Par problēmu, pēc Jāņa vērojumiem,  nova-
dā kļūst brieži, kuri vietumis pulcējas 150 līdz 200 īpatņu lielos 
baros un ir spējīgi pāris stundās  rudzu zelmeņa hektārus pār-
vērst par melnu zemi.  

BEBRI “IESLĒDZ” BARĪBAS ĶĒDI 
Atšķirībā no staltradžu un stirnu neatgriezeniskajiem postīju-

miem, bebru nedarbus – ja par tādiem drīkst saukt no kokiem, 
zariem, dūņām un akmeņiem veidotos, desmitiem un citviet 
pat simtiem metru garos aizsprostus – Jānis Geste kā dabas 
draugs un pazinējs principā vērtē pozitīvi. 

“Jā, protams, bebru appludinātās platības kļūst saimnieciski 
neizmantojamas. Bet līdz ar to uz šo vietu var nākt padzerties 
citi lieli un mazi dzīvnieki, mitrumā vairojas kukaiņi un abinie-
ki, kļūstot par barības bāzi un ligzdošanas vietu putniem, kurus 
savukārt medī plēsēji – pat neliela ūdenskrātuve dabā veido 
jaunu barības ķēdi, kas nodrošina ilglaicīgu bioloģisko daudz-
veidību,” kā mežzinis, kura pārraudzībā agrākajā Ventspils rajo-
nā bijusi teritorija 10 000 hektāru platībā, Jānis savulaik tos 
visus izstaigājis kājām un lieliski zina vietas, kur bebru rosīša-
nās ne tikai nenodarītu ļaunumu dabai un cilvēkiem, bet būtu 
pieļaujama un pat ieteicama. Mednieks ir pret to, ka veselai 
dzīvnieku populācijai liktenīgus jautājumus risina kampaņvei-
dīgi. Kā piemērs ar mīnus zīmi Jānim  atmiņā pagājušā gadsim-
ta astoņdesmitie –  padomju gadi.  

LAMATĀS NOTVERTĀ BAGĀTĪBA
“Maskavā tika atrasts un pie mums atbrauca bebru ķērājs ar 

tā saucamo “kāju lamatu” kravu (ES tādas lietot aizliegts) un 
man kā vietējo apstākļu pazinējam nācās kopā ar viņu strādāt 
Rindas mežniecības teritorijā. Paņēmu atvaļinājumu, jo darbs 
bija ellīgi smags, katru dienu no septiņiem rītā līdz desmitiem 
vakarā: uzstādīt lamatas, savākt noķertos dzīvniekus, novilkt 
ādas, aprakt gaļu... Jo kur gan to likt, ja mēnesī noķērām ap 
astoņdesmit bebru? Protams, par katru ādiņu valsts maksā-
ja vairāk nekā simts rubļu. Priekš tiem laikiem sanāca vese-
la bagātība, jaunu automašīnu “Volga” varēja nopirkt. Lauvas 

tiesu peļņas pievāca maskavietis, tāda bija noruna.” Jānis nau-
das dēļ neskumst, drīzāk ir sarūgtināts par kampaņveidīgo 
piegājienu, jo bez mērķtiecīgas un ilglaicīgas dzīvnieku skaita 
regulēšanas populācija ātri vien atjaunojas: bebru pāris katru 
gadu pasaulē laiž trīs līdz piecus jaunuļus, kas drīz vien aizņem 
tukšās nišas. Arī sagādē toreiz nodoto bebrādu nav žēl – sev 
kažokam un cepurei mednieks tās sakrājis pamazām vien, bet 
dzīvesbiedrei Lainei priekš šāda apģērba Jānis sagādājis mīk-
stas un greznas caunu ādiņas. 

“Diemžēl Latvijā pēdējos gados tik siltas ziemas, ka kažoku 
reti var uzvilkt,” Jānis pavīpsnā, ka bez sniega arī medības nav 
medības. 

“TŪRISTIEM GLĀZES IZ ROKĀM ŠĻUKA...”
Gestes Rindā dzīvo jau  vairāk nekā četrdesmit gadu. Jāņa 

tēvs, mežsargs Kārlis Geste, uz šejieni, tuvāk bērnu skolai, pār-
cēlies no Ugāles Rāpatiem.” Jānis atceras, ka sākotnēji vairāku 
ģimeņu saspiestībā dzīvojuši kādā lauku mājā, bet pēc Aizupes 
meža tehnikuma absolvēšanas un dienesta armijā viņam kā 
jaunajam speciālistam atvēlēta vieta 1852. gadā celtajā un 
mežniecības valdījumā nodotajā Rindas skolā, kas kā mācību 
iestāde beigusi pastāvēt padomju ēras sākumā. Nolaistā div-
stāvu ēka ar desmit skursteņiem nevienam nevajadzīga kļu-
vusi pēc Rindas mežniecības likvidēšanas, un Jānis pieteicies 
to privatizēt. Tagad tā sakopta no iekšpuses un āra, ieskaitot 
puķēm greznoto pagalmu hektāra platībā, kuru, tāpat kā daļu 
no 22 istabām, pirms starta ļauts izmantot arī ūdenstūristiem: 
tie no Gestēm nomā laivas ceļojumam pa Rindas un Irbes 
upēm līdz pat Baltijas jūrai.

“Notumsā viņi nereti pulcējas Rindas krastā pie ugunskura 
jautrai pasēdēšanai, ko pēkšņi var iztraucēt plintes šāvienam 
līdzīgs troksnis. No kura, kā teiktu pārfrāzēts Auseklis, “tūris-
tiem glāzes iz rokām šļuka,”” saimniekam gards smējiens un 
prieks, ka ar šādu astes bliezienu pa ūdeni par sevi atgādina 
bebrs: “Esmu dzīvs un brīvs!”

Ar Laines izdomu un Jāņa praktisko rīcību ēkas apakšstāvā 
iekārtota ekspozīcija, kuru veido informācija par Rindas ciema 
pagātni, Jāņa medību zelta un citādas trofejas, Laines savāk-
to zāļu paraugi un viņas apgleznotie audekli ar dabas tēmām. 
To visu bez maksas var apskatīt ciemiņi. Protams, ka ģimenes 
biznesu iespēju robežās brīvajā laikā atbalsta arī mežsaimnieka 
izglītību ieguvušais dēls Gundars, kas strādā Ventspilī, un meita 
Diāna, ģimnāziste, kurai  profesijas izvēle vēl priekšā. 

...Vienā no ekspozīciju telpām pie sienas ir piestiprināts 
biezs, plats un piecus metrus garš lakots priedes koka dēlis, uz 
kura lieliem burtiem iekalti vārdi: “Mīlēt mežu nozīmē mīlēt 
dzimteni”. 

“Tas ir priekš manis un par mani,” saka Jānis Geste. 

Jāņa medību trofejas pārtapušas briežragu krēslā.

Jāņa tēvs Kārlis Geste Latvijas 
armijā Daugavpilī.

Ar vecākiem (no labās) māti Annu un tēvu 
Kārli Ances pamatskolas izlaidumā.

Ar vilku, kas nošauts no trīs metru attāluma.

Šis bērza koka māzers uziets tepat Rindas 
mežos.
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Gads jau apkārt riņķī, un klāt atkal 
februāris, kas ierasti šajā laikā Vents-
pils Livonijas ordeņa pilī ir Sv. Valentīna 
dienas Ziemas turnīra pasākuma laiks. 
Tas šogad notiks tieši šajā sestdienā, 8. 
februārī, laikā no plkst. 12 līdz 15. Kā 
katru gadu, arī šogad ir sarūpēta īpaša 
programma, kas intriģēs un priecēs jeb-
kura vecuma ventspilniekus – kā lielus, 
tā mazus, tā jaunus un vecus!

Kā 
informēja muzejā, pasā-
kumā kopā ar vēstures 
interesentiem, seno cīņu 
klubiem un meistariem 
varēs piedzīvot Rožu 

kaujas, darboties darbnīcās un noklausī-
ties saistošos Viduslaiku lasījumus.

Savukārt pils Kapitula zālē varēs uzzināt 
to, kas daudziem varētu šķist īpaši saisto-
ši. Proti, varēs uzzināt, vai viduslaikos bija 
erotiskā mīlestība (bija!), un par to visu 
plaši stāstīs vēstures zinātņu doktors Andris 
Levāns. Būs arī ne mazāk aizraujoši stāsti 
par to, kāds ir Livonijas tirgotāja tēls (stās-
tīs Gunta Deģe) un kādi dzintari tika atrasti 
Cēsu pilī (Aleksandrs Redko). Bet meistar-
darbnīcās varēs liet alvas rotas, novērtēt 
damascētā tērauda smalkumu un pašrocīgi 
apstrādāt dzintaru, kā arī līdzdarboties ilu-
mināciju radīšanā. Darbosies arī seno deju 
grupa “Ballare”.

Bet pirms tam lai ceļš ved uz Vecpilsētas 
tirgu, kur sestdien notiks Speķa dienas akti-
vitātes. No plkst. 11 līdz 14.30 tirgus placī 
ikviens varēs iepazīties ar speķa vēsturi, kā 
arī aplūkot no tā izveidotās skulptūras un 
pat gleznas (!), kā arī noklausīties skaistus 
muzikālos priekšnesumus. Šo pasākumu ik 
gadu rīko speķa meistaru tautas – ukraiņi – 
pārstāvji. 

Erotiskā 
mīlestība 
viduslaikos

Kā jau visi, kas vien skatās TV, lasa avīzes un seko informācijai interneta portālos un 
dažādos saitos, zina – šobrīd veselības sargāšanas jomā vissvarīgākais ir pasargāties 
no “kroņa vīrusa” vai ķīniešu gripas. 

Ar lieliskām ziņām iepriecinājuši mūsu Ventspils pilsētas 4. vidusskolas audzēk-
ņi, kuri Latvijas Kultūras kanona konkursa finālā, kas notika Latvijas Nacionālajā 
bibliotēkā Rīgā jeb Gaismas pilī, izcīnīja otro vietu, kā arī ieguva Kultūras minis-
trijas Latvijas valsts simtgades biroja specbalvu!

Gripa un citas sērgas 
gadsimtu gaitā

S 
tāsta, ka šis nelādzīgais vīruss esot 
sintezēts kādā Ķīnas pētniecības 
laboratorijā un nejauši “pasprucis” 
ārpus tās. Ir arī citas versijas, taču, 
kura no tām patiesa, kura pani-

kas cienītāju safantazēta, diez vai dabū-
sim zināt. Fakts paliek fakts, – gripas vīruss 
eksistē, un tas ir visai bīstams, tātad jācen-
šas izsargāties no iespējamas saskares ar 
iespējamu infekciju. To paturot prātā, šoreiz 
palūkosim, kādas sērgas senākos laikos pie-
meklējušas mūsu pilsētas iedzīvotājus un kā 
viņi ar tām cīnījušies.

Runājot par patiešām bīstamām un nāvī-
gām sērgām, pirmais, kas nāk prātā, ir mēris. 
Visvairāk zināms par mēra epidēmiju, kura 
piemeklēja Kurzemi 1710.–1711. gg. Šis posts 
ilga apmēram deviņus mēnešus. Pirmajos 
3 mēnešos sērga aiznesa kapā 173 vents-
pilniekus (to baznīcas grāmatā fiksējis tālai-
ka mācītājs, bet reģistrs pārtrūka pēc viņa 
paša nāves ieraksta). Ja minēto skaitli parei-
zina ar trīs, iznāk, ka mēra epidēmija nolau-
pījusi Ventspilij teju 600 iedzīvotājus. Ņemot 
vērā, ka iedzīvotāju skaits tālaika pilsētā bija 
visai neliels, šķiet, ka nostāsts par izdzīvoju-
šām 7 ģimenēm nemaz nav tālu no patiesī-
bas; mūsu iepriekšējā rakstu ciklā pieminētā 
Ēriha Zeiberliha sarakstā pieminēti 20 dzīva-
jos palikuši pilsoņi (ar ģimenēm vai bez – nav 
zināms). Turklāt pilsēta vēl pirms mēra bija 
pamatīgi novājināta ekonomiskā jomā, jo 
kopš 18. gadsimta sākuma to plicināja zvied-
ru, poļu, sakšu un krievu karaspēku daļas.

Tālaika medicīna un priekšstati par to prak-
tiski nav samērojama ar mūsdienu medicīnu. 
Ar kaut ko līdzīgu ārstēšanai nodarbojās pirt-
nieki un bārddziņi, kas sevi dažkārt dēvēja 
par ķirurgiem. Viņu kompetencē – augoņi un 
citas ādas kaites, brūču pārsiešana, mežģītu 
locekļu ievilkšana un salauztu kaulu kopālik-
šana, pie kam dažkārt kauli arī saauga. Pret 
sāpošu zobu tikai viens līdzeklis – knaibles. 
17. gadsimta II pusē pilsoņu un iedzīvotāju 
sarakstā minēts “Wundartz”, t.i., brūču ārsts. 
Lai vai cik prasmīgi būtu darbojies kāds no 
šiem vīriem, nevienam no viņiem (vispār 
nevienam visā pasaulē) nebija ne jausmas 
par infekcijas slimību (sērgu) būtību un izpla-
tīšanās veidiem, tāpat par to, ko tagad sau-
cam par dezinfekciju. Tomēr – ir nostāsti, ka 
lauku ļaudis mēģinājuši izsargāties no tā paša 
1710./1711. gada mēra ar pelašķu palīdzību; 
dzēruši pelašķu novārījumu un pat mazgāju-
šies tajā. Iespējams, dažkārt tas arī palīdzēja. 
Ne velti daudzviet Kurzemē pelašķi ilgu laiku 
sauca arī par “mēra zāli”.

Par mēri tautā dēvēja arī citas bīstamas un 
strauji izplatījušās lipīgas slimības, piemēram, 

holeru. Ventspilī holeras epidēmijas plosīju-
šās vairākkārt, vissmagāk 1848. un 1853. gg. 
Vēsturniece Ingrīda Štrumfa savā “Ventspils 
grāmatā” šajā sakarā pieminējusi kādu traģis-
ku epizodi, kad sērgas laikā Ventspilī ieradies 
kāds šarlatāns, kas sevi dēvējis par brīnumār-
stu, un pārdevis ventspilniekiem “zāles” – prie-
žu mizas pulveri un prusaku uzlējumu. Skaidrs, 
ka tādi “preparāti” ne tik vien neizārstēja ar 
holeru saslimušos, bet padarīja slimus arī vese-
los. Un tad vilšanās un nikunuma pārņemtie 
mūsu priekšteči sagrābuši “brīnumdakteri” ar 
visām viņa burkām un bundžām un iemetuši 
Ventā… Holeras epidēmija pasauli piemeklēja 
arī 1831. gadā, taču brīnumainā kārtā Ventspili 
praktiski neskāra. Taču tālaika pašvaldība, bai-
doties, ka tas tomēr var notikt, uzcēla pirmo 
pilsētas slimnīcu Užavas ielas galā (tur kur 
tagad atrodas Ventspils Tehnikuma, kādreizē-
jās komercskolas jaunākais (1939) korpuss).

Bez mēra un holeras zināmas vēl vairākas 
nāvējošas infekcijas slimības, toskait mel-
nās bakas. Ļoti smaga melno baku epidēmi-
ja Kurzemi piemeklēja 1813. gadā, kas ķēra 
galvenokārt bērnus un pusaudžus. Nav ziņu, 
cik daudz melno baku upuru bija Ventspilī, bet 
Ventspils apriņķa pagastos nomira simtiem 
bērnu. 1824. gadā daudz dzīvību paņēma 
skarlatīna (šarlaks).

Runājot par gripu, laikam gan pati briesmī-
gākā bija tā sauktā “spāņu gripa”, kas 1918. 
– 1920. gg. ārkārtīgā ātrumā pārņēma visu 
pasauli. Tās upuru skaits bija lielāks nekā I 
Pasaules karā bojāgājušo kopskaits. Šīs gripas 
vīruss par saviem upuriem “izvēlējās” cilvē-
kus spēka gados, t.i., 18 līdz 40 gadus vecos. 
Izklausās absurdi, taču “spāņu gripa” bija vis-
bīstamākā tiem, kuru imunitāte bija vispēcīgā-
kā, bet vājākā cilvēces daļa (jaunpiedzimušie, 
bērni, sirmgalvji un invalīdi) palika neskarta. Šī 
paša iemesla dēļ “spāņu gripa” bez žēlastības 
pļāva spēcīgos lauku jauniešus, bet “bālie pil-
sētnieki” pa lielam izspruka sveikā, tomēr gri-
pas upuri bija arī Ventspilī.

Turpmākajos gadu desmitos, uzlabojoties 
medicīniskajai profilaksei kā arī popularizējo-
ties vakcinēšanai (potēšanai), tik plašas epi-
dēmijas, paldies Dievam, vairs nav novēro-
tas, vismaz pasaules civilizētajā daļā. Tomēr 
bīstamās lipīgās slimības (difterija, skarlatīna, 
masalas, garais klepus) pilnībā netika novērs-
tas līdz pat 20. gadsimta 60.–70. gadiem. 
Mūsdienu vectētiņu un vecmāmiņu paaudze 
atceras bērnību, kad tikai retajam izdevās 
nesaslimt ar mokošo garo klepu. Skolēni kla-
sēs aplipināja viens otru, jo slimības sākumā 
tas izskatījās kā “parasts klepus”, un vai nu 
tāpēc nesūtīs bērnu skolā… Ne visiem vecā-
kiem pietika prāta “parasti klepojošo” bērnu 

nekavējoties vest pie ārsta. Tagad, pateico-
ties vakcīnām, šī nejaukā kaite ir praktiski 
izskausta. 

Dažādi gripas vīrusi ik pa laikam uzsāka 
savu “ceļojumu apkārt pasaulei”, tomēr bez 
lieliem upuriem. Kaut gan īstenībā par to grūti 
spriest, jo padomju okupācijas laikā informāci-
ja par kādas epidēmijas patieso izplatību valstī 
un tās mērogiem tika turēta slepenībā, – tāpat 
kā ziņas par lidmašīnu un kuģu avārijām, vie-
suļvētru, plūdu un sausuma nodarīto postu. Jo 
“padomju zemē”, pēc definīcijas, nekas tāds 
vienkārši nedrīkstēja atgadīties. Te ļoti labs 
piemērs ir ārkārtīgi postošās 1967. un 1969. 
gg. rudeņu viesuļvētras, kas sagrāva simtiem 
ēku, nopostīja tūkstošiem hektāru meža. Ja ir 
interese un iespēja, ielūkojieties to gadu pre-
ses izdevumos! Jūs tur neatradīsiet nevienu 
vērā liekamu rakstu vai statistikas ziņu par šīm 
nelaimēm, labākajā gadījumā – kādas 10–15 
rindiņas sīkiem burtiem pašā maliņā. Starp 
citu, 1969. gadā, kad pasaulē pilnā sparā plo-
sījās tā sauktā “Honkongas gripa” visā Latvijā, 
toskait Ventspilī, arī bija daudz gripas gadī-
jumu. Tik daudz, ka ignorēt šo faktu nebija 
iespējams, un uz vairākām dienām tika slēg-
tas skolas, bērnudārzi un citas mācību iestā-
des. Daudzviet viesojās sanepidstacijas dar-
binieki, stāstot par gripas profilakses pasā-
kumiem un metodēm. Cik plaša patiesībā šī 
epidēmija izvērtās mūsu zemē, vai bija arī 
upuri, nav zināms (domājams, kaut kur tāda 
informācija glabājas). Taču skolēni šīs dienas 
nosauca par “gripas brīvdienām” un centās 
pavadīt pēc iespējas jautrāk. Tā kā slēgtas 
bija arī slidotavas, kinoteātri un kultūras nami, 
skolnieki, neraugoties uz aizliegumiem un 

Ventspils skolēni – kultūras 
kanona lietpratēji

Konkursa finālā, kurā tikās 15 skolēnu 
komandas, lai radītu īstenojamu koncepci-
ju mūsdienīgai un interaktīvai izstādei vai 
performancei savā dzīvesvietā par brīvības 
tēmu, uzvarētāju laurus plūca Ogres Valsts 
ģimnāzijas komanda. Trešie bija Ludzas pil-
sētas ģimnāzijas audzēkņi. Šī gada konkursā 
jaunieši pievērsās brīvības ideju daudzveidī-
go izpausmju izzināšanai “Kultūras kanonā” 
iekļautajos mākslas darbos un kultūras vēr-
tībās, šodienas Latvijas mākslinieku jaunra-

dē, gan arī ikviena jaunieša radošajās inicia-
tīvās, konkursa finālā radot koncepciju izstā-
dei vai performancei.

Kultūras kanona konkurss norisinās jau 
astoto gadu, dodot iespēju vidusskolēniem 
līdzdarboties kultūras mantojuma popula-
rizēšanā un komunikācijā. Ik gadu konkur-
sa tēma tiek mainīta, piedāvājot skolēniem 
dažādus ar kultūras aktualitātēm, kultūras 
mantojumu, tradīcijām un Latvijas Kultūras 
kanonu saistītus uzdevumus. 

kategoriskajiem ieteikumiem, pulcējās mājās 
cits pie cita, paklusām rīkoja ballītes un spēļu 
vakarus un pat nedomāja slimot… Var jau būt, 
ka sava nozīme bija (un ir) arī ļoti veselīga-
jam Ventspils gaisam, kā tas tika atzīts jau 19. 
gadsimta sākumā. Turklāt līdz 70. gadu vidum 
pilsētas ekoloģiskā situācija vēl bija visnotaļ 
apmierinoša, – amonjaka un kālijsāls pārkrau-
šana ostā vēl nebija sākusies. Desmit gadus 
vēlāk stāvoklis gan bija mainījies uz slikto 
pusi, bet ne jau vīrusi tur bija vainīgi; amatvī-
ru un funkcionāru vienaldzība un naudaskāre 
gan. Taču arī šie laiki aizgājuši pagātnē.

Piesargāties no ļauniem vīrusiem, protams, 
vajag. Tomēr krist panikā gan nav vērts. Kāds 
visai prātīgs un dzīvesgudrs cilvēks saka tā: “Es 
visas gripas ignorēju un ceru, ka tās man atbil-
dēs ar to pašu”. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.
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AUNS
Sabiedrisko aktivitāšu laiks. Meklē atbalstītājus projektiem 
un radošām iecerēm. Draugi atradīsies blakus īstajā laikā un 

vietā. Darbā vajadzēs ieguldīt daudz enerģijas, taču ar rezultātu būsi 
apmierināts. Brīvdienās piemērots laiks sportiskiem izbraucieniem, kul-
tūras pasākumu apmeklējumiem un prezentācijām.

VĒRSIS
Tu esi apdomīgs cilvēks, taču var rasties vēlme pieņemt 
straujus lēmumus. Nedari tā, jo ātrumā sastrādāto nāksies 

nožēlot. Piemērots periods sabiedriskām aktivitātēm, prezentācijām un 
ballītēm. Privātajā dzīvē slepena mīlestība un piedzīvojumi. Labs laiks, 
lai plānotu ceļojumu vai dotos komandējumā.

DVĪŅI
Prāts mudinās ķerties pie jauniem darbiem. Šis ir brīdis, lai 
parūpētos par savu vēlmju piepildījumu profesionālā jomā. Ja 

maini darbu, pārbaudi līgumā finanšu nosacījumus. Brīvdienās vajadzētu 
izrauties no ikdienas rutīnas. Jauni iespaidi dos enerģiju un citu skatīju-
mu uz ikdienas situācijām.

VĒZIS
Pirmajā vietā privātā dzīve. Attiecībās ar mīļoto var rasties 
spriedze, bet atklāta saruna ļaus atgūt sirdsmieru. Brīvajiem 

ļaudīm uz jaunu iepazīšanos vēlams paraudzīties ar kritisku skatu. 
Sekmēsies lietišķie jautājumi un iesaistīšanās jaunos projektos būs 
finansiāli izdevīga.

LAUVA
Esi atvērts sadarbībai un strādā komandā, tomēr svarī-
gus jautājumus izlem pats. Uz citiem liktās cerības var arī 

nepiepildīties. Nedēļas nogalē vajadzēs pievērsties sadzīvei –  jāpa-
līdz tuviniekiem, jāpaveic gūzma saimniecības darbu un var arī pie-
teikties ciemiņi. 

JAUNAVA
Dienas trauksies straujā tempā, un darbs dzīs darbu. Taču 
paveiktajam būs rezultāts – tu parādīsi savu profesionalitāti. 

Sirdslietu jomā var ienākt jaunas vēsmas. Brīvajiem ļaudīm iepazīšanās 
ar aizraujošiem piedzīvojumiem. Pāriem jauns vilnis ar krāsainu izjūtu 
gammu.

SVARI
Jābūt piesardzīgam ar partneriem, neieguldi līdzekļus aizdo-
mīgos pasākumos. Rēķini izdevumus, tāpat arī raugies, lai 

tavā bankas kontā parādās viss, ko esi nopelnījis. Mīlas frontē tiekšanās 
pēc saskaņas un harmonijas. Attiecības ir lauciņš, kas jākopj un kur jāat-
dod kaut kas no sevis. 

SKORPIONS
Daudz saimniecisko pienākumu mājās, taču tos veiksi ar prie-
ku un padarītais dos gandarījumu. Vēlams iesaistīt visu ģime-

ni, jo tas satuvinās. Darbā jaunas idejas un iespējas nopelnīt vairāk nekā 
līdz šim. Kontaktējoties ar citādi domājošiem cilvēkiem, neļauj vaļu 
emocijām, var izcelties strīdi.

STRĒLNIEKS
Izcelsies ar idejām un vēlmi darboties no sirds un ar atde-
vi. Tas tiks novērtēts gan ar atzinīgu vārdu, gan materiālā 

izteiksmē. Tomēr jāstrādā cītīgi, jo bez darba, tāpat vien, nekas nenotiks. 
Saistībā ar privāto dzīvi radīsies pārdomas un vēlme pēc pārmaiņām, brī-
vajiem ļaudīm romantiskas vēsmas.

 
MEŽĀZIS
Enerģijas netrūks, un tu būsi noskaņots to virzīt uz jauniem 
sasniegumiem. Darba jomā iespējama stabilizācija, bet pūles 

un spēki būs jāpieliek. Labs laiks peļņai. Radošais pacēlums un daudz 
labu ideju, bet domas kavēsies arī pie sirdslietām – iespējamas kaislības 
un pēkšņi pavērsieni. 

ŪDENSVĪRS
Var gadīties, ka darbā vai biznesā jāuzņemas atbildīgi un 
sarežģīti pienākumi. Nebīsties – tiksi ar visu galā un būs gan-

darījums. Iespējami jauni, interesanti sadarbības piedāvājumi. Cilvēki 
respektēs tavu viedokli, spēsi dot labus padomus citiem un arī pašam 
noderēs iepriekšējā pieredze. 

ZIVIS 
Par labu nāks vienatnes brīži, kuros vari mierīgi padomāt, 
radīsies noderīgas atziņas, un sirds kļūs mierīgāka. Piemērots 

periods, lai pievērstos karjerai vai privātajam biznesam. Turklāt arī ienā-
kumi atkarīgi no tā, cik ražīgi strādāsi. Nedēļas nogalē prieku sagādās 
izklaides pasākumi vai sportiskas aktivitātes.
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Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe
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- Mīļais, kur tu esi? 
- Ar večiem medībās! 
- Pag, pag, bet kas tev tur fonā tik 
skaļi kunkst?! 
- Ievainots lācis...

Mirst vecs ebrejs. Pie mirēja gultas 
sapulcējušies visi radi. Mirējs jautā: 
– Sāra, mana sieva, vai tu esi 
tepat? 
– Esmu tepat, Ābram, esmu. 
– Haim, mans dēls, vai tu šeit esi? 
– Jā, tēt. 
– Un Roza, mana meita? 
– Mēs visi esam tepat. 
– Visi šeit? Bet kas tad ir veikalā?

Grāmatvedībā: 
– Kā tu domā — vai naudu, 
kas iztērēta suņu barībai, varē-
tu norakstīt ailē «Apsardze un 
ugunsdzēsības signalizācija»?

Suņu skriešanās sacīkstes. Kāds vīrs 
domā, uz kuru suni likt savu likmi. 
Te kāds mazs sunītis cilvēka balsī 
ierunājas: Liec uz mani! Goda vārds 
– uzvarēšu! 
Vecajam zili brīnumi par tādu valo-
du – liek ar! 
Ja jau runā kā cilvēks, varbūt skrien 
kā gepards! 
Sākas sacensība. Mazais izraujas un 
skrien visiem pa priekšu. 
Skrien, skrien, bet tad šo apdzen 
viens, otrs, trešais… 
Beigās sīkais atskrien pēdējais. 
Vecais šim klāt un lamājas, bet 
sunītis paskatās skumjām acīm un 
saka: 
Piedod, vecais, nesanāca…

Pie psihiatra. 
– Dakter, man rokas trīc. 
– Dzerat? 
– Dzēru. 

– Smēķējat? 
– Agrāk smēķēju. 
– Tātad esat visu atmetis? 
– Nē, tikai izlēmu. 
– Nu lūk, bet orga-
nisms jau ir nobijies.

Ballītē sarunājas divi apmeklētāji: 
– Kā tev iet? 
– Nekādi neiet. Ja pārnāku mājās 
iedzēris, sieva nelaiž dzīvoklī. 
– Mani arī nē, bet es daru tā: kad 
sieva atver durvis, tad fiksi izģērb-
jos un iemetu drēbes dzīvoklī. Viņai 
paliek manis žēl, ka es tāds kails 
kāpņu telpā stāvu, un ielaiž mani 
iekšā. 
Labi, otrs arī tā mēģinās. 
Aiziet pie durvīm, novelk drēbes 
un gaida. 
Kā durvis atveras, viņš iemet pa 
tām drēbes. Pēkšņi durvis aizveras 
un atskan balss: 
– Nākamā pietura Ikšķile.

Ja vēlies strādāt un dzīvot Anglijā, 
bet pietrūkst motivācijas, nebē-
dā, paņem hipotekāro kredītu 
un pats nemaz nepamanīsi, kā 
jau strādāsi un dzīvosi Anglijā!

- Kas tu gribētu būt, kad izaugsi?  
- Kretīns!  
- Kāpēc tā?  
- Tāpēc, ka visi parasti saka: 
“Paskaties, kāda tam kre-
tīnam kruta mašīna!”

Sieva naktī pamostas no vīra klie-
dzieniem:  
- Ko auro?!  
- Murgs rādījās. Iedomājies: es 
atkal precos un atkal – ar tevi!

Austrijas farmakologi izgudro-
juši revolucionāru jaunu līdzek-

li pret plikpaurību. Atliek tikai 
plikpaurim izdzert pudelī-
ti šā līdzekļa, un pasaulē ir 
par vienu plikpauri mazāk...

Saslimis miljonārs.  
Radinieki pulcējas ap ārstu un 
vaicā:  
- Sakiet, vai ir kāda cerība?  
- Nekādu cerību, viņš ir 
tikai saaukstējies.

Tiesas process. Tiek izskatīta lieta 
par satiksmes negadījumu, kurā 
motociklists uzbraucis zirgam ar 
jātnieku un jātniekam salauzti vai-
rāki kauli.  
Tiesnesis jautā jātniekam: “Kāpēc 
jūs notikuma vietā teicāt motocik-
listam, ka jums nekas nekaiš?” 
Jātnieks atbild: “Pēc negadīju-
ma motociklists nokāpa no moto-
cikla, piegāja pie zirga un ierau-
dzīja, ka tam salauzta kāja. Tad 
viņš noteica, ka nedrīkst ļaut dzī-
vai radībai mocīties, izvilka pis-
toli un nošāva zirgu. Tad pie-
nāca pie manis un jautāja, vai 
man neesot kas lauzts. Ko man, 
jūsuprāt, vajadzēja atbildēt?”

Sievietes vismazāk runā febru-
ārī, jo tas ir pats īsākais mēne-
sis. Savukārt vīrieši ziedus viņām 
dāvina marta sākumā kā patei-
cību par februāra klusēšanu.

Pazudis bulterjers, balts ar melnu 
plankumu zem kreisās acs.  
Atradējam – lai Dievs stāv klāt!

Mīļās dāmas!  
Jums ir sausa āda, plāni mati?  
Problēmas ar figūru?  
Nāciet pie mums!  
Mēs esam piedzērušies!

NO VĒSTULES LAIKRAKSTAM “VENTSPILNIEKS.LV”:

Intervijā vienā laikrakstā izlasīju teicamu domu: “Ja sieviete darbojas politikā vai citās jomās, kas piemērotas 
vīriešiem, viņai sāks parādīties vīrietim raksturīgas slimības, jo viņas ķermenis ar to nespēj tikt galā”. Nē, nu es 
saprotu, ka ir dažādi darbi. Vieni prasa smagu fizisku piepūli, citi garīgu. Ceļus laikam neiešu asfaltēt, kaut trak-
toru mierīgi varētu vadīt. Bet radās jautājums – kopš kura laika politika ir kļuvusi par vīriešu lauciņu un ko autors 
bija domājis zem citām vīriešu lomām? Varbūt jūs, kungi, varētu uzskaitīt tās jomas, kuras ir īsteni jūsu. Nu, lai 
es neielienu netīši tajās un kādu jūsu kaiti nenoķeru. Pārējās dāmas ar’ tiks brīdinātas...

(Lasītāja Ilze no Ventspils)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Laikraksta redakcija ir cieši pārliecināta, ka mums tomēr ir dzimumu līdztiesība. Un mūsu lasītājas bažas, ka viņa 
nespēs kvalitatīvi noasfaltēt ceļus, ir pilnīgi nepamatotas. Neko nezinām par sieviešu un politikas mijiedarbību, 
taču esam droši, ka sliežu ceļu remonta, asfalta ieklāšanas un debesskrāpju logu mazgāšanas darbos sievietes 
noteikti pārspēs savus vīriešu dzimuma kolēģus.



ОВЕН
Период высокой общественной активности. Ищите тех, кто под-
держит ваши проекты и творческие планы. Друзья появятся в 
нужное время и нужном месте. На работе потребуется много 

энергии, но результат вас порадует. В выходные подходящее время для 
спортивных и культурных мероприятий. 

ТЕЛЕЦ
Вы рассудительный человек, но может возникнуть желание 
принять поспешные решения. Не стоит этого делать, иначе об 
этом придется пожалеть. Подходящий период для проявления 

общественной активности, презентаций и вечеринок. В личной жизни – тай-
ная любовь и приключения. Хорошее время, чтобы планировать путеше-
ствие или отправиться в командировку. 

БЛИЗНЕЦЫ
Период, когда захочется заняться чем-то новым. Стоит поза-
ботиться об исполнении своих желаний в профессиональной 

сфере. Если вы меняете работу, то проверьте финансовые условия в дого-
воре. В выходные рекомендуется вырваться из рутины. Новые впечатле-
ния подарят энергию, вы сможете иначе посмотреть на различные жизнен-
ные ситуации. 

РАК
На первом месте – личная жизнь. В отношениях с любимым 
человеком может возникнуть напряженность, но откровен-

ный разговор позволит их наладить. Свободным представителям знака на 
новые знакомства стоит взглянуть критически. Успешно будут решаться 
деловые вопросы, участие в проектах окажется выгодным с финансовой 
точки зрения. 

ЛЕВ
Будьте открыты для сотрудничества и работы в команде, одна-
ко решения в важных вопросах принимайте самостоятельно. 

Если вы надеетесь на других, ваши ожидания могут не оправдаться. В 
выходные займитесь решением бытовых вопросов – помогите близким, 
посвятите время хозяйственным хлопотам, не исключено, что к вам при-
дут гости. 

ДЕВА
Дни пройдут в стремительном ритме, вас ждет много работы. 
Однако и результат не заставит себя ждать – вы сможете про-

демонстрировать свой профессионализм. В делах сердечных возможен 
новый поворот. Свободных представителей знака ожидают увлекательные 
приключения. Пары могут ощутить новую гамму чувств. 

ВЕСЫ
Будьте осмотрительны с деловыми партнерами, не вкладывай-
те средства в сомнительные мероприятия. Просчитывайте рас-

ходы, следите, чтобы на вашем банковском счете появилось все, что вы 
заработали. На любовном фронте – стремление к согласию и гармонии. 
Отношения требуют заботы и душевных сил. 

СКОРПИОН
У вас много обязанностей дома, но вы с радостью справитесь со 
всем и почувствуете удовлетворение. Желательно привлечь всю 
семью, это сблизит. На работе новые идеи, представится возмож-

ность подзаработать. Общаясь с людьми, мнение которых отличается от 
вашего, не давайте воли эмоциям – могут возникнуть ссоры. 

СТРЕЛЕЦ
Вы будете отличаться изобретательностью и желанием рабо-
тать от души, с полной отдачей. Это оценят, вы услышите 
слова признательности, а также получите материальное воз-

награждение. Однако работать нужно усердно, так как без труда ничего не 
дается. В связи с личной жизнью вы будете склонны к размышлениям, вас 
посетит желание перемен. У свободных представителей знака возможны 
романтические встречи. 

 
КОЗЕРОГ
Энергии вам не занимать, вы будете настроены на новые 
свершения. На работе возможна стабилизация ситуации, 

но придется приложить к этому силы. Хороший период для заработка. 
Творческий подъем, множество хороших идей, но ваши мысли будут 
заняты и романтической сферой – возможна страсть и неожиданные 
повороты событий. 

ВОДОЛЕЙ
Возможно, на работе вам придется взять на себя ответствен-
ные обязанности. Не бойтесь – вы со всем справитесь и будете 

удовлетворены. Возможны новые, интересные предложения сотрудниче-
ства. Люди будут с уважением относиться к вашей точке зрения, вы смо-
жете дать окружающим хороший совет. Ваш жизненный опыт пригодится. 

РЫБЫ
Вам будет полезно побыть наедине со своими мыслями, спо-
койно все обдумать. Подходящее время, чтобы заняться 

карьерой или частным бизнесом. К тому же, и ваши доходы зависят от того, 
как вы будете работать. В выходные вам доставят радость развлекатель-
ные мероприятия или занятия спортом.
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Сторож поймал Вовочку, что залез в сад за яблока-
ми. 
- Я тебя научу как воровать! 
- Ну и слава богу. А то меня уже третий раз ловят.

- Как вам не стыдно, всё ещё бегаете за девушками, 
а у вас дети уже ходят в школу! 
- Вы думаете, что им надо бросить школу?

Дембель рассказывает домашним о боевых действи-
ях: 
- Однажды кончились боеприпасы, продукты и водка. 
Все страшно хотели пить. 
- И вода кончилась? 
- Вода была, но нам было не до купания!

Марьиванна: 
- Вовочка, ты вот написал, что тебе нравится маль-
чик из нашего класса, и он даже поцеловал тебя. 
Скажи, это правда? 
И тут Вовочка вдруг понял, как опас-
но списывать у Машки!

Двое психологов встречаются в лифте по окончании 
очень напряженного трудового дня. Один стоит измо-
танный, уставший. 
Другой – спокойный, бодрый, полный энергии. 
Первый спрашивает: 
- Как тебе удается выглядеть таким свежим после 12 
часов общения с пациентами? 
- А ты их что, слушаешь, что ли?

- У вас бывают физические нагрузки? 
- А секс можно считать физическими нагрузками? 
- Да. 
- Тогда нет.

- А теперь я познакомлю тебя со своей семьёй. Это 
мама, Наталья Петровна. 
- Очень приятно! 
- Это бабушка, Анастасья Викторовна. 
- Добрый вечер, вы замечательно выглядите! 
- Это прабабушка, Антонина Евлампиевна. 
- Ух ты. Рад видеть… 
- Это прапрабабушка, Евгения Карловна. 
- Ээ… 
- Это прапрапрабабушка, Елизавета Петровна. 
- Милая, а мужчины у вас в семье были? 
- Конечно, были! У нас они просто долго не живут…

Надпись в мясном магазине: 
«Кому разрубить рыло, обращайтесь в 1-ый отдел».
- А сколько Вам, если не секрет?  
- Да какой там секрет… 200 грамм и лимончик!

Звонок в ветеринарную клинику: 
- Здравствуйте! У нас заболел пудель! 
- Пол пуделя? 
- Да нет, целый...

Речь адвоката на сyде:
- Господа сyдьи. Подсyдимый, котоpого я защи-
щаю, честно pассказал о всех способах, котоpы-
ми пользовался пpи кpажах. А в наше вpемя чест-
ность – очень pедкое качество. Поэтомy, я дyмаю, 
все со мной согласятся, что человек, наделенный 
такими качествами, не может совеpшить кpажy.

Подходит секретарша к боссу:  
- Наша фирма не обеднеет, если купит мне новый 
обогреватель?  
- Конечно, нет.  
- Тогда оплатите, пожалуйста, этот счет.  
- $1000? Что это?  
- Норковая шуба – это лучший обогреватель.

Молодой человек приходит к теще с тестем. 
Теща спрашивает: 
- Что это ты, зятек, решил к нам заглянуть? 
- Да с женой поругался, и она послала меня 
к чертям!

В очереди к гельминтологу: 
- Могу я поинтересоваться, чем вы лечите глистов? 
- А вы не из Общества Защиты Животных? 
- Нет. 
- Тогда я признаюсь: я их не лечу, а травлю.

Звонит свекровь невестке: 
- Ну, как там мой сыночек? 
- Да как, как... Водку пьет, по бабам шляется, меня 
бьет... 
- Ну, слава Богу, лишь бы не болел!

День Рождении на работе.  
- Лариса Анатольевна, вам что налить?  
- Мне минералки без газа.  
- Есть только с газом.  
- Тогда водки.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ПИСЬМА ГАЗЕТЕ “VENTSPILNIEKS.LV”:
В интервью в одной газете прочла отличную мысль: «Если женщина работает в политике или в других областях, 
которые больше подходят мужчинам, у неё начинают появляться характерные для мужчин болезни, так как её тело 
не может справиться». Нет, ну я понимаю, что есть разные работы. Одни требует тяжелой физической нагрузки, 
другие – душевной. Дороги, вероятно, не пойду асфальтировать, но трактор водить спокойно могла бы. Но возни-
кает вопрос – с какого времени политика стала полем деятельности мужчин и что автор подразумевал под други-
ми мужскими ролями?  Возможно, вы, господа, могли бы перечислить те области, которые действительно являются 
вашими. Ну, дабы я случайно не влезла в них и не заразилась каким-нибудь вашим недугом. Остальные дамы тоже 
будут предупреждены…  

(Читательница Илзе из Вентспилса)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Редакция газеты твёрдо убеждена, что у нас всё же есть гендерное равенство. И опасения нашей читательницы, что 
она не сможет качественно заасфальтировать дороги, абсолютно беспочвенны. Мы ничего не знаем о взаимодей-
ствии женщин и политики, но мы уверены, что женщины определенно превзойдут своих коллег-мужчин в работах 
по ремонту путей, укладке асфальта и мытье окон небоскрёбов.  
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зрения, бобр является активным источником биологическо-
го разнообразия в природе, поэтому абсолютно ошибочным 
можно считать высказываемый в последние годы призыв 
«Latvijas Valsts meži» (LVM) к нелимитированному уничтоже-
нию этого вида.     

«Не будем второй раз наступать на те же самые грабли», 
– предупреждает опытный лесник и охотник. Он также напом-
нил, что территорию Латвии этот коричневый евразийский 
бобёр населяет почти три тысячи лет, а примерно полтора сто-
летия назад из-за своего ценного меха, целебных ароматизи-
рованных желёз у нас был полностью уничтожен.  

«Спасибо правительству Норвегии, которое в 1927 году 
подарило Латвии две пары этих животных для восстановления 
вида. Они специальным законом были объявлены собствен-
ностью государства и отпущены на свободу в реку Стенде на 
территории Угальского главного лесничества. Какое-то время 
на этой территории была запрещена рыбная ловля, нель-
зя было даже ходить вдоль берега, а за отлов или отстрел 
бобров грозил тюремный срок от одного до шести месяцев 
или штраф от 500 до 1000 латов.  Через три года бобров было 
уже 20. Позднее несколько норвежских бобров были выпуще-
ны в речки в Видземе, а в 1952 году пять пар чёрных бобров в 
обмен на коричневых «норвежцев» в Латвию были привезены 
из российского города Воронежа”, – Янис вспоминает, что эти 
истории в детстве слышал от своего отца Карлиса Гесте, быв-
шего лесника Угальского лесничества.  

ВОСХВАЛЯЛ ГИППОКРАТ, ХВАЛЯТ ГУРМАНЫ 
«Охота на бобров была разрешена только в 1980 году, когда 

их число в Латвии оценивалось уже в 10 000. Сейчас, по под-
счётам специалистов, оно уже увеличилось в десять раз, так 
как естественный прирост не контролируется и не уменьша-
ется охотой», – Янис Гесте вспоминает, как в так называемые 
«русские времена» при сдаче в заготконтору одной хорошей 
бобровой шкуры можно было получить такую же оплату, какой 
была месячная зарплата инженера.   Сейчас уничтожение 
этого животного компенсируют только ничтожными 10-20 евро, 
что ни в коей мере не компенсирует затраченного времени и 
вложенных средств.  

«Нельзя считать стимулом и получение бобровой шкуры, 
так как существует риск быть осужденным за использование 
её в одежде защитниками животных. Кому-то может показать-
ся заманчивым получение бобровых желёз, об использова-
нии которых в медицине Гиппократ упоминал еще 400 лет до 
нашей эры.  Вероятно, не без основания, так как в царские 
времена грамм порошка сушеных бобровых желёз стоил пять 
золотых рублей. И нынешние охотники также хвалят его как 
чудодейственное средство по меньшей мере от сорока теле-
сных болезней и советуют использовать вместо виагры.  Во 
все времена славилось и мясо бобра. Знатоки рассказывают, 
что за килограмм колбасы из мяса бобра в Германии можно 
получить 50 евро, а настоящим деликатесом считается опре-
делённым способом приготовленный хвост бобра, который на 
вкус напоминает копчёную каменную камбалу.  

ФИЛОСОФИЯ ВЫЖИВАНИЯ 
Как дитё природы, который дышал свежим воздухом и питал-

ся здоровой пищей, Яниса болезни обычно обходили стороной, 
чего нельзя сказать об одном особо заразном клеще. После его 
укуса охотник попал в больницу, где побывал в коме и в реанима-
ции, с перспективой в лучшем случае остаться парализованным.  

«Когда лекарства больницы не помогли, пришлось вспом-
нить – дома ведь на всякий случай хранится посудина с 
настойкой из бобровых желёз. Конечно, её действие не было 
таким быстрым, как выстрел ружья, но доктора действитель-
но удивлялись, что я вообще встал с больничной койки. Для 
профилактики я по-прежнему до сих пор время от времени 
использую настойку из бобровых желез на спирту.  Не буду 
обманывать, что на вкус она приятная, но…», – У Яниса стран-
ное чувство, что бобр должен был умереть, чтобы он выжил и 
был здоровым. Это чувство помогает преодолеть философия 
охотника – в борьбе за выживание сентименты не к месту…  

Янис признаёт, что своё здоровье всё же охотнее укрепля-
ет с помощью собранных в лесу и на лугу супругой Лайне тра-
вяных чаёв, которые она также предлагает туристам и другим 
интересующимся. Качество, как говорится, гарантировано, так 
как их собирали в правильное время и в нетронутой природе, 
недалеко от места их проживания. 

ЗЕЛЁНОЕ МЕНЮ ФЛЕГМАТИКОВ 
«Несколько неловко даже для опытного охотника стрелять 

в бобров, когда хорошо знаешь, что они, в отличие от мно-
гих других диких животных и зверей, сами никого не убивают, 
позитивно воспеты в народных песнях и, проводя много вре-
мени в воде, даже рыбу не ловят. Бобры – убежденные вегета-
рианцы, которые в пищу используют кору и ветки лиственных 
деревьев, зимой для нужд одной семьи они заготавливают 
до 20 метров кубических хвороста и палочек. В тёплое время 
года эти флегматики обходятся травянистыми растениями, 
которые добывают в воде или на берегу –  аиром, камышом, 
тростником, корнями кувшинок, калужницей, лабазником, не 
брезгуя даже крапивой». Янис убеждён, что бобры никогда без 
нужды не валят деревья, хотя людям их действия могут пока-
заться хаотичными.   

«Исследователи природы заметили, что бобры могут сва-
лить даже такое дерево, диаметр которого превышает один 
метр. А то, как бобёр своими оранжевыми передними зуба-
ми в течение тринадцати минут повалил на землю осину диа-
метром в тринадцать сантиметров, я видел своими глазами. 
Можно понять хозяев, чьи дома расположены на берегу реки: 
во дворе посаженная и годами росшая рябина или берёза пре-
вращается в строительный материал или в питательную базу 
в течение одной ночи», – Янис согласен с тем, что определен-
ную ответственность за это должны нести охотники, которые 
арендуют окрестные поля и леса у их собственников для сво-
его хобби.  У коллектива охотников Ринды таких площадей 
около 2000 гектаров, но бобры не входят в число основных 
разрушителей лесов и полей. Проблемой, по наблюдениям 
Яниса, в крае становятся олени, которые местами собирают-
ся в стадо, где от 150 до 200 этих животных, и они способны в 
течение нескольких часов превратить гектары травостоя ржи 
в чёрную землю.      

БОБРЫ «ВКЛЮЧАЮТ» ПИТАТЕЛЬНУЮ ЦЕПОЧКУ 
В отличие от необратимых разрушений, которые причиня-

ют благородные олени и косули, «проделки» бобров – если 
таковыми можно назвать сделанные из деревьев, веток, ила 
и камней запруды длиной в десятки, а то и в сотни метров, – 
Янис как друг природы в принципе оценивает положительно.  

«Да, конечно, затопленные бобрами площади больше нель-
зя использовать в хозяйстве. Но зато в эти места могут прийти 
на водопой другие крупные и мелкие звери, во влажной среде 
размножаются насекомые и земноводные, которые затем ста-
новятся питательной базой и местом гнездования птиц, на 
которых, в свою очередь охотятся хищники – даже неболь-
шой водоём в природе создаёт новую питательную цепочку, 
которая обеспечивает долгосрочное биологическое разноо-
бразие», – как лесничий, в ведении которого была территория 
10 000 гектаров в бывшем Вентспилсском районе, Янис в своё 
время  всех их обошёл пешком и прекрасно знает места, где 
обитание бобров не только не причинило бы вреда природе 
и людям, но было бы допустимо и даже желательно. Охотник 
против того, что судьбоносные для целой популяции живот-
ных вопросы решаются кампанейским способом. В качестве 
примера со знаком минус Янис вспоминает восьмидесятые – 
советские годы –  прошлого столетия.   

ПОЙМАННОЕ В КАПКАН БОГАТСТВО
«В Москве был найден и к нам приехал ловец бобров с гру-

зом так называемых «ножных капканов» (в ЕС такие исполь-
зовать запрещено), и мне как знатоку местных условий при-
шлось вместе с ним работать на территории Риндского лес-
ничества. Я взял отпуск, так как работа была очень тяжелой, 
каждый день с семи утра до десяти часов вечера: установить 
капканы, собрать пойманных животных, снять шкуры, зако-
пать мясо… Ведь куда его девать, если за месяц мы поймали 
около восьмидесяти бобров? Конечно, за каждую шкуру госу-
дарство платило больше ста рублей. Для того времен получи-
лось целое богатство, можно было купить новую автомашину 

«Волга».  Львиную долю прибыли забрал москвич, такой был 
уговор”. Янис по поводу денег не грустит, скорее огорчен кам-
панейским подходом, так как без целенаправленного и долго-
срочного регулирования числа животных популяция быстро 
восстановилась: пара бобров ежегодно рождает на свет от 
трёх до пяти бобрят, которые вскоре занимают свободные 
ниши.  Не жаль ему и сданных тогда на заготовку бобровых 
шкур – себе на шубу и шапку он их собрал понемногу, а для 
такой одежды супруге Лайне он заготовил мягкие и роскошные 
шкурки куницы.   

«К сожалению, в Латвии в последние годы такие тёплые 
зимы, что шубу уже редко можно надеть”, – Янис усмехается и 
добавляет, что без снега и охота не охота.   

У ТУРИСТОВ СТАКАНЫ ИЗ РУК ВЫСКАЛЬЗЫВАЛИ… 
Гесте живут в Ринде уже более сорока лет. Отец Яниса 

Карлис Гесте перебрался сюда, поближе к школе для детей, 
из «Рапаты» в Угале.  Янис вспоминает, что вначале в тесноте 
вместе с несколькими семьями жили в одном сельском доме, 
а после окончания Айзупского лесного техникума и службы 
в армии ему как молодому специалисту выделили место в 
построенном в 1852 году и переданном под управление лес-
ничеству здании Риндской школы, которая как учебное заве-
дение прекратила существование в начале советской эпохи.   
Запущенное двухэтажное здание с десятью дымовыми труба-
ми стало никому ненужным после ликвидации Риндского лес-
ничества, и Янис подал заявку на его приватизацию. Сейчас 
здание приведено в порядок изнутри и снаружи, включая 
украшенный цветами двор площадью в гектар, который, как 
и часть из 22 комнат разрешено использовать и для водных 
туристов: они арендуют у Гесте лодки для путешествия по 
рекам Ринда и Ирбе до Балтийского моря.   

«В сумерки они часто собираются на берегу Ринды у костра 
на весёлые посиделки, которые вдруг могут прерваться от 
похожего на выстрел из ружья звука. От которого, перефрази-
руя Аусеклиса, у туристов стаканы из рук выскальзывали», – 
хозяину смешно и радостно о того, что таким ударом хвоста по 
воде о себе напоминает бобёр: «Я жив и свободен!».  

Благодаря фантазии Лайне и практическим действиям 
Яниса на втором этаже создана экспозиция, которую состав-
ляют информация о прошлом посёлка Риндас, охотничьи 
золотые и другие трофеи Яниса, собранные Лайне образцы 
травяных чаёв и расписанные её холсты на темы природы. 
Всё это бесплатно могут осмотреть гости. Конечно, семей-
ный бизнес по мере возможностей в свободное время под-
держивают и получивший образование как специалист лесно-
го хозяйства сын Гундарс, который работает в Вентспилсе, и 
дочь Диана, которая учится в гимназии и у неё выбор профес-
сии ещё впереди.    

...В одном из помещений экспозиции к стене прикреплена 
толстая, широкая пятиметровая лакированная доска из сосно-
вого дерева, на которой большими буквами высечены слова: 
«Любить лес – это значит любить родину». 

«Это для меня и обо мне», – говорит Янис Гесте. 

На ты с “Castor fiber”

Охотничьи трофеи Яниса превратились 
в кресло из рогов благородного оленя. 

Отец Яниса Карлис 
Гесте в Латвийской 
армии в Даугавпилсе. 

С родителями: с матерью Анной  
(справа) и отцом Карлисом на выпускном  
в Анцесской основной школе. Этот свиль на берёзе был найден здесь  

же, в лесах Ринды. 

С волком, который был убит с расстояния  
в три метра. 
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Эротическая 
любовь в 
Средние века
Вот и снова наступил февраль, и как 
обычно в это время в Вентспилсском 
замке Ливонского ордена наступает 
время зимнего турнира в честь Дня свя-
того Валентина. Он в этом году прой-
дет в эту субботу, 8 февраля, с 12 до 15 
часов. Как и каждый год, и в этом году 
подготовлена специальная программа, 
которая заинтригует и порадует вент-
спилчан всех возрастов – как больших, 
так и маленьких, как молодых, так и 
пожилых! 

К ак проинформировали в музее, 
вместе с любителями истории, 
клубами и мастерами древних 
боевых искусств можно будет 
поучаствовать в «Битвах роз», 

поработать в мастерских и прослушать 
увлекательные чтения на тему Средних 
веков. 

В свою очередь в зале капитула замка 
можно будет узнать о том, что многим 
может показаться особенно интересным, 
о том, была ли в Средние века эротиче-
ская любовь (была!), обо всем этом увле-
кательно расскажет доктор исторических 
наук Андрис Леванс. Не менее увлека-
тельными будут также рассказы о том, 
каков образ купца Ливонии (расскажет 
Гунта Деге) и какой янтарь был найден 
в Цесисском замке (Александр Редко). В 
мастерских вы сможет отлить украшения 
из олова, оценить утонченность дамас-
ской стали и самостоятельно обработать 
янтарь, а также принять участие в созда-
нии иллюминации. В мероприятии также 
примет участие группа старинного танца 
«Ballare».

Но перед этим пусть дорога приведет 
вас к рынку Старого города, где в суббо-
ту пройдёт День шпика. С 11 до 14 часов 
на рыночной площади каждый сможет 
познакомиться с историей шпика, а также 
посмотреть созданные из него скульпту-
ры и даже картины (!) и послушать краси-
вую музыку. Это мероприятие каждый год 
устраивают представители украинского 
народа – мастеров шпика (сала). 

Вентспилсские школьники – 
знатоки культурного канона
Прекрасными новостями порадовали воспитанники Вентспилсской городской сред-
ней школы N 4, которые в финале конкурса Латвийского культурного канона, который 
прошел в Латвийской Национальной библиотеке, или «Замке света», завоевали вто-
рое место, а также получили специальный приз Бюро столетия Латвии Министерства 
культуры!

В финале конкурса, в котором 
встретились 15 команд школь-
ников, чтобы создать концеп-
цию современной интерактив-
ной выставки или перфоманса 

на тему свободы, которую можно реали-
зовать у себя в городе, лавры победителя 
достались команде Огрской государствен-
ной гимназии. Третьими стали учащиеся 
Лудзенской городской гимназии. В конкурсе 
этого года ребята обратились к исследова-
нию разнообразного выражения идеи сво-
боды в произведениях искусства и культур-
ных ценностях, включенных в «Культурный 
канон», в творчестве современных латвий-

ских деятелей искусств, а также в творче-
ских инициативах каждого представителя 
молодого поколения. В финале конкурса 
была создана концепция для выставки или 
перфоманса. 

Конкурс Культурного канона проводит-
ся уже восьмой год, давая возможность 
ученикам средней школы участвовать в 
популяризации культурного наследия и 
коммуникации. Каждый год тема конкур-
са меняется, школьникам предлагаются 
различные задания, связанные с культур-
ными событиями, культурным наследи-
ем, традициями и Латвийским культурным 
каноном. 

Как известно всем, кто смотрит ТВ, читает газеты и следит за информацией в интернете, 
сейчас очень важно уберечься от коронавируса, или китайского гриппа. 

Грипп и другие хвори 
на протяжении столетий

Р ассказывают, что этот нехороший 
вирус был синтезирован в какой-
то китайской исследовательской 
лаборатории и случайно «выбрал-
ся» за ее пределы. Есть и другие 

версии, однако, какая из них соответствует 
действительности, а какая является плодом 
фантазии паникеров, мы вряд ли узнаем. Факт 
остается фактом – вирус гриппа существует, и 
он весьма опасен, значит, нужно постараться 
уберечься от возможного соприкосновения с 
инфекцией. Будем об этом помнить, но на сей 
раз заглянем в историю и узнаем о том, какие 
хвори настигали жителей нашего города в ста-
рину и как они боролись с болезнями. 

Если говорить о по-настоящему опасных 
и смертельных болезнях, то первое, что при-
ходит в голову, – это чума. Больше всего 
известно об эпидемии чумы, которая настигла 
Курземе в 1710–1711 гг. Она длилась прибли-
зительно девять месяцев. В первые 3 месяца 
болезнь унесла жизни 173 вентспилчан (это 
зафиксировал в церковной книге священник, 
но регистрация прекратилась после записи 
о смерти самого священника). Если упомя-
нутую цифру умножить на три, выходит, что 
эпидемия чумы лишила Вентспилс почти 600 
жителей. Учитывая то, что численность насе-
ления в городе того времени была весьма 
небольшой, кажется, что легенда о 7 выжив-
ших семьях близка к истине; в упомянутом 
нами в прошлом цикле статей списке Эриха 
Зейберлиха перечислены 20 граждан, остав-
шихся в живых (с семьями или без – неиз-
вестно). К тому же, еще до эпидемии чумы 
город был основательно ослаблен экономи-
чески, так как с начала XVIII века его разоря-
ли шведские, польские, саксонские и русские 
военные части. 

Медицина и представления того време-
ни невозможно сравнивать с современными. 
Чем-то похожим на врачевание занимались 
банщики и брадобреи, которые себя иногда 
именовали хирургами. В их компетенции – 
нарывы и другие кожные болезни, перевяз-
ка ран, вправление вывихов и лечение пере-
ломов, причем кости иногда и срастались. 
Против больного зуба только одно средство 
– щипцы. Во второй половине XVII века в спи-
ске граждан и жителей упомянут «Wundartz», 
то есть врач, занимающийся лечением ран. 
Как бы ловко ни действовал такой врач, ни 
один из подобных врачевателей (да и вооб-
ще никто в мире) не имел представления о 
сущности инфекционных болезней и путях 
распространения, как и о том, что мы сейчас 
называем дезинфекцией. Однако рассказы-
вают, что деревенские люди пытались защи-
титься от той же чумы 1710–1711 гг. при помо-
щи тысячелистника; они пили отвар из этого 
растения и даже мылись в нем. Возможно, 
иногда это даже помогало. Не зря в некото-
рых местах Курземе тысячелистник долгое 
время называли «чумной травой». 

Чумой в народе называли и другие быстро 
распространяющиеся и заразные болез-
ни, например, холеру. В Вентспилсе эпиде-
мия холеры возникала не раз, самая тяже-

лая – в 1848 и 1853 гг. Историк Ингрида 
Штрумфа в своей «Вентспилсской книге» в 
этой связи упомянула об одном трагическом 
эпизоде, когда во время эпидемии в город 
явился некий шарлатан, который называл 
себя чудо-врачом и продавал вентспилчанам 
«лекарство» – порошок из сосновой коры и 
настойку из тараканов. Ясно, что такие «пре-
параты» не только не излечивали заболев-
ших холерой, но и вредили здоровым людям. 
И тогда разозленные наши предки схватили 
«чудо-доктора» со всеми его баночками и 
бутылочками и бросили в Венту… Эпидемия 
холеры охватила мир и в 1831 году, одна-
ко удивительным образом Вентспилс почти 
не затронула. Но руководство города, боясь, 
что это может произойти, построило первую 
городскую больницу в конце улицы Ужавас 
(там, где теперь находится самый новый 
(1939 г.) корпус Вентспилсского техникума, то 
есть бывшей коммерческой школы. 

Помимо чумы и холеры известно еще о 
нескольких смертельных инфекционных забо-
леваниях, в том числе, черной оспе. Очень 
тяжелая эпидемия черной оспы затронула 
Курземе в 1813 году, она коснулась главным 
образом детей и подростков. Нет сведений 
о том, сколько жертв черной оспы было в 
Вентспилсе, но в уездных волостях умирали 
сотни детей. В 1824 году много жизней унес-
ла скарлатина. 

Если говорить о гриппе, то, наверное, 
самым ужасным был так называемый испан-
ский грипп, который в 1918–1920 гг. с неве-
роятной скоростью охватил весь мир. Число 
погибших от него превысило число жертв 
Первой Мировой войны. Этот вирус гриппа 
своими жертвами «выбрал» людей в рас-
цвете сил, то есть в возрасте от 18 до 40 
лет. Кажется абсурдным, но испанский грипп 
оказался самым опасным для тех, у кого 
был самый сильный иммунитет, а людей с 
более слабым иммунитетом (новорожден-
ных, детей, стариков и инвалидов) он затро-
нул в гораздо меньшей степени. По этой при-
чине испанка безжалостно косила крепких 
деревенских парней, а «бледные горожане» в 
большинстве не болели, однако жертвы грип-
па были и в Вентспилсе. 

В последующие десятилетия, с улучшени-
ем медицинской профилактики и благодаря 
популяризации вакцинации (прививок), таких 
больших эпидемий, слава Богу, больше не 
наблюдалось, во всяком случае, в цивилизо-
ванной части мира. Однако опасные зараз-
ные заболевания (дифтерия, скарлатина, 
корь, коклюш) были полностью побеждены в 
60-70-е гг. ХХ века. Поколение наших дедушек 
и бабушек помнит детство, когда мало кому 
удавалось не заболеть мучительным коклюш-
ем. Школьники в классах заражали друг друга, 
так как в начале болезни она выглядела как 
«обычный кашель», а разве из-за кашля стоит 
не отправлять ребенка в школу… Не все роди-
тели были настолько разумны, чтобы «с обыч-
ным кашлем» сразу вести ребенка к врачу. 
Сейчас, благодаря вакцинам, эта болезнь 
практически не встречается. 

Различные вирусы гриппа время от време-
ни начинали свое «путешествие по свету», 
но без большого числа жертв. Хотя об этом 
трудно судить, так как в годы советской окку-
пации информация об истинных масштабах 
эпидемии в стране держалась в секрете – как 
и новости об авариях самолетов и корабле-
крушениях, ураганах, наводнениях и засухах. 
Потому что в «стране Советов» по определе-
нию ничего подобного просто не могло про-
исходить. Здесь уместно вспомнить о чрез-
вычайно разрушительных ураганах осенью 
1967 и 1969 гг., когда были разрушены сотни 
зданий, повалены тысячи гектаров леса. Если 
интересно, то можете заглянуть на страни-
цы прессы того периода! Вы не найдете там 
ни одной примечательной статьи или стати-
стики об этих несчастьях, в лучшем случае 
– какие-нибудь 10–15 строчек мелкими буква-
ми в самом неприметном месте. Между про-
чим, в 1969 году, когда в мире свирепствовал 
так называемый гонконгский грипп, во всей 
Латвии, в том числе и в Вентспилсе, также 
было много случаев заболевания гриппом. 
Совсем игнорировать этот факт было невоз-
можно, и на несколько дней были закры-
ты школы, детские сады и другие учебные 
учреждения. Во многих местах побывали 
работники санэпидемстанции, рассказывая 
о мерах профилактики заболевания гриппом. 
Насколько распространенной у нас была эта 
эпидемия, были ли жертвы, информации нет 
(надо полагать, где-то такая информация хра-
нится). Однако школьники назвали эти дни 
«гриппозными каникулами» и старались про-
вести их как можно веселее. Поскольку закры-
ты были и катки, кинотеатры и дома культу-
ры, школьники, несмотря на запреты и кате-
горические рекомендации, собирались дома 
друг у друга и втихаря устраивали вечеринки, 
играли и даже не думали болеть… Возможно, 
определенное значение имел (и имеет) здо-

ровый вентспилсский воздух, как было при-
знано в начале XIX столетия. К тому же, до 
середины 70-х годов экологическая ситуация 
в городе была весьма удовлетворительной – 
перевалка аммиака и калийной соли в порту 
еще не началась. Десятью годами позднее 
ситуация изменилась в худшую сторону, но не 
вирусы были тому виной, а равнодушие долж-
ностных лиц и функционеров и жажда нажи-
вы. Но и эти времена ушли в прошлое. 

Беречься от вирусов, конечно, необходимо. 
Однако не стоит паниковать. Один мудрый 
человек сказал: «Я любой грипп игнорирую 
и надеюсь, что он ответит мне тем же». 

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.
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Государство готово 
к коронавирусу 
В Латвии на данный момент не заре-
гистрировано ни одного заболевшего 
коронавирусом, однако ответственные 
службы готовы к ситуации, если болезнь 
все же будет констатирована и в Латвии. 
Полностью подготовлен Латвийский 
центр инфектологии, также уделяет-
ся внимание прилетающим в Рижский 
аэропорт пассажирам. 

СГБ подозревает 
руководителя русских медиа 
Подозреваемым в нарушении междуна-
родных санкций признан совладелец и 
председатель правления «Baltijas mediju 
alianse» (BMA) Олег Солодов. В BMA 
входят «Первый Балтийский канал», 
«Ren TV Baltic», газеты «MK Латвия» и 
«MK Эстония» и их интернет-версии. 
Всего в BMA входят 25 телеканалов в 
Балтии. 

БПБК вновь проводит обыски 
в Бюро по развитию туризма 
Бюро по предотвращению и борьбе с 
коррупцией снова провело обыски в 
Рижском бюро по развитию туризма, 
однако пока неизвестно, в рамках како-
го дела. В мае прошлого года БПБК уже 
проводило обыск в бюро – должностные 
лица бюро подозревались в растрате не 
менее 300 000 eвро. Имеются подозре-
ния, что деньги бюро по туризму исполь-
зовались для предвыборной кампании 
«Согласия». 

Завершено рассмотрение 
уголовного дела 
о золитудской трагедии 
Пардаугавский суд Риги объявит приго-
вор по уголовному делу о золитудской 
трагедии 18 февраля. Все обвиняемые 
свою вину отрицают. Прокуратура требу-
ет 7,5 года тюрьмы для инженера-стро-
ителя Иварса Сергетса, строительного 
эксперта Андриса Гулбиса, строительно-
го инспектора Мартиньша Драудиньша, 
архитектора Андриса Калинки и руко-
водителя строительными работа-
ми предприятия «Re&Re» Станислава 
Кумпиньша; еще для четырех обвиня-
емых – тюремного заключения сроком 
на 5 лет. 

Kaйминьш выходит 
из «KPV LV»
Основатель и лидер «KPV LV» Артусс 
Кайминьш решил выйти из рядов пар-
тии. Депутат подчеркнул, что разочаро-
вался в ее деятельности, так как полити-
ческая сила больше не представляет те 
ценности, за которые он хотел бороться. 
За последние дни заявления о выходе 
из партии подали несколько десятков 
ее членов. 

По делу о 50 млн евро – 
уголовный процесс 
и против Берниса 
В ходе уголовного процесса об отмыва-
нии 50 млн евро через «ABLV Bank» аре-
стованы уже четыре иностранных граж-
данина, в том числе бывший руководи-
тель представительства «ABLV Bank» 
в Минске Евгений Терехин. По словам 
совладельца и бывшего члена правле-
ния «ABLV Bank» Эрнестса Берниса, по 
этому делу банк сотрудничает с право-
охранительными институциями с сере-
дины 2018 года. Однако и в отноше-
нии самого Э. Берниса начат уголовный 
процесс. 

Число заключенных 
сократилось наполовину
За последние 10 лет число заключен-
ных в Латвии сократилось в два раза. 
В конце 2017 года в местах лишения 
свободы содержалось 7000 человек, в 
конце прошлого года – 3500. Сейчас 
в Латвии 3400 заключенных, из них 
950 имеют статус взятых под стражу, а 
остальные – статус осужденных. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Ventspilnieks.lv приглашает 
на работу журналиста 

Мы предлагаем: 
ответственную и интересную работу;

конкурентоспособную зарплату. 
Требования к кандидатам: 

отличное знание латышского языка; 
хорошие навыки работы с компьютером, 
инициативность, находчивость и хорошие 
способности организовать свою работу.  

Опыт работы в журналистике, в 
создании содержания портала, в 

фотографировании, навыки коммуникации 
в социальных сетях, хорошее знание 

английского, русского и немецкого языков 
будут считаться преимуществом. 

CV и мотивационное письмо будем 
ждать по э-почте на адрес: redakcija.

ventspilnieks@gmail.com

Возможно, многие читатели уже слышали об опросе, который в конце января органи-
зовало Вентспилсское городское самоуправление. Это опрос общественного мнения, в 
котором каждый вентспилчанин может высказаться по двум вопросам, которые непо-
средственно касаются будущего мест для азартных игр. В опросе вентспилчане могут 
четко и ясно сказать, что в Вентспилсе больше нет места так называемому «игорному 
аду» и такие места должны полностью исчезнуть. 

«Думаю, не секрет, что баскетбольный и футбольный клубы «Вентспилс» — одни из основных носителей влияния обвиняемого в 
тяжких должностных преступлениях, ограниченного в правовом плане и подвергнутого санкциям США Айварса Лембергса. Конечно, 
основная функция этих клубов — баскетбол и футбол, но столь же важная, если не самая главная их роль, по крайней мере, по мне-
нию Лембергса, было и остается поддержание его влияния и популярности на самом высоком уровне», — поделился мнением с BNN 
депутат Вентспилсской городской думы Айвис Ландманис.

«Игорный ад» должен прекратить существование! 
Будет ли услышано мнение вентспилчан?

В Вентспилсе, согласно информа-
ции на 1189.lv, действуют 10 игор-
ных залов, и нужно признать, что 
они действительно получают боль-
шую прибыль, играя на человече-

ской слабости. Согласно доступной инфор-
мации, например, «Joker Ltd» в 2018 году 
заработало 15,084 млн евро, а оборот фирмы 
составил 43,244 млн евро. Вентспилс состав-
лял 5% от всего оборота. В свою очередь, 
прибыль ООО «Olympic Casino Latvia» в 2018 
году – 21,54 млн евро, а владелец «Fenikss 
laimētava» ООО «Alfor» в 2018 году получил 
прибыль в 19,259 млн евро. В бизнесе азарт-
ных игр в Латвии большую часть прибыли 
генерируют игровые автоматы, и, несмотря 
на то, что с 1 января с. г. повышена налого-

вая ставка за каждое игровое место каждого 
игрового автомата с 4164 до 5172 евро, вряд 
ли прибыль от этого промысла будет значи-
тельно меньше. 

Депутат Вентспилсской городской думы 
Айвис Ландманис считает, что «игорному аду» 
в Вентспилсе не место. «Во-первых, нужно 
учитывать, что увлечение азартными играми 
означает разрушенные семьи и сломанные 
человеческие судьбы. Это главный фактор, 
который нужно учесть, принимая решение о 
будущем азартных игр в Вентспилсе. К сожа-
лению, насколько можно судить из сказан-
ного в очередном видеообращении Айварса 
Лембергса, его больше заботит объем взима-
емого налога на азартные игры, а не люди. 
Лембергс подчеркивает, что с этого года изме-
нено распределение налога на азартные игры, 
и самоуправлению остается только 5% от дан-
ного налога, поэтому самоуправление не заин-
тересовано в налоге на азартные игры, по 
этой причине в Вентспилсе продвигаются обя-
зательные правила об их запрете. Это невер-
ный подход, так как, судя по этой логике, с уве-
личением налоговой ставки на азартные игры 
«игорный ад» вновь можно было бы открыть в 
городе. В центре внимания должен быть толь-
ко человек, а не большие или меньшие день-
ги, которые это несчастье приносит в бюджет 
самоуправления». 

Предложение о том, чтобы категорически 
не допустить открытие новых игорных заве-
дений на территории Вентспилса и постепен-
но закрыть все имеющиеся игорные залы, 
в городскую думу направило Вентспилсское 
отделение Новой консервативной партии. 
«Азартные игры для большей части людей, 
которые получают удовольствие от азартных 

игр в казино, – это опыт развлечений. Однако 
есть люди, которые не способны контролиро-
вать свое увлечение и подвергают себя риску 
стать зависимыми от него. Зависимые игроки 
продолжат играть независимо от того, выи-
грывают они или проигрывают. Когда зависи-
мость господствует над человеком, страдают 
другие сферы жизни – семья, работа или биз-
нес, ухудшается финансовое положение этих 
людей», – отмечает НКП. 

Вентспилчане могут высказать свою точку 
зрения в ходе опроса общественного мнения. 
Во-первых, должна ли Вентспилсская дума 
выдавать разрешения на открытие новых игор-
ных залов в Вентспилсе. Во-вторых, можно 
высказаться о том, нужно ли продолжать раз-
решать работу игорных залов в Вентспилсе. 
Значит, в случае отрицательного ответа жите-
лей самоуправление может принять решение 
о том, чтобы не продлевать предприятиям 
разрешение на деятельность игорных залов в 
Вентспилсе.

В опросе можно принять участие до поне-
дельника, 10 февраля. Бланк опроса в интер-
нете можно заполнить по адресу: https://ej.uz/
SpeluZalesAptauja. 

Закон об азартных 
играх и лотереях 

Статья 42. Права самоуправлений по регу-
лированию азартных игр: 

(6) Если организация азартных игр в кон-
кретном месте существенно задевает интере-
сы жителей государства и соответствующей 
административной территории, дума самоу-
правления мотивированным решением право-
мочна отменить выданное решение на откры-
тие казино, игорного зала, зала игры в бинго, 
тотализатора или места для приема ставок и 
организацию соответствующих азартных игр в 
конкретных помещениях. 

ДЛЯ СПРАВКИ

Вентспилсские спортивные 
клубы в тени санкций Лембергса

И теперь, после применения санк-
ций, существенно ничего не изме-
нилось. Клубами, особенно БК 
«Вентспилс», фактически про-
должает руководить находящий-

ся под санкциями Лембергс, поручивший 
обеспечивать улаживание формальностей, 
ставить физические подписи на документах 
находящимся под его влиянием лицам — 
отдельным членам клубов и их руководству, 
сказал Ландманис.

«Не без участия находящегося под санкци-
ями Айварса Лембергса в СМИ культивирует-
ся мнение, что судьба вентспилсских баскет-
больного и футбольного клубов неизвестна, 
поскольку Управление Вентспилсского свобод-
ного порта (ВСП) еще не приняло решение, как 
в дальнейшем будут расходоваться средства, 
предназначенные на рекламу и маркетинг. 
Государство, правление ВСП и новый управля-
ющий обвиняются в том, что они не заботятся 
об интересах вентспилчан.

Сообщается, что баскетбольный и футболь-
ный клубы «Вентспилс» длительное время 
полагались на рекламные договоры с ВСП, 
тем самым обеспечивая себе «львиную долю» 
бюджетов клубов.

Из публичных высказываний члена прав-
ления баскетбольного клуба «Вентспилс» 
Ральфа Плейницса, исполнительного дирек-
тора футбольного клуба «Вентспилс» Сергея 
Усачева, а также находящегося под санкци-
ями Лембергса следует, что только и непо-
средственно от решений ВСП зависит, смогут 
ли титулованные клубы содержать нынешние 
команды», — указал Ландманис.

«Фактически, таким образом подверженный 
санкциям Лембергс оказывает давление на 
должностных лиц ВСП, подводя их к наруше-
нию законов, принципов хорошего управления 
и санкций», — считает Ландманис.

«По моему мнению, он пытается втянуть в 
им самим созданное болото коррупции спа-
сенное от санкций УВСП и его управленче-
ские структуры, существенно создавая таким 
образом риск для ВСП повторно оказаться в 
статусе попавших под санкции. Поэтому для 
ВСП опасно участвовать в каких-либо фик-
тивных рекламных конкурсах, в реализации 
функций, не отвечающих его сути. ВСП в 
настоящее время должен делать всё, чтобы 
Вентспилсский порт вернул доверие клиентов, 
чтобы создать в Вентспилсе по возможности 
большую экономическую тягу».  

Ландманис также подчеркнул, что Лембергс 
привык для удовлетворения своих капризов, 
скорее всего, использовать кошельки государ-
ства, самоуправления, его обществ капитала, 
обществ, а также свободных портов даже в 
том случае, если, возможно, приходится нару-
шать законы.  

Депутат оппозиции также указал, что оппо-
зиция Вентспилсской городской думы за 
спорт и считает, что в Вентспилсе он должен 
быть на самом высоком уровне – как мини-
мум для детей, молодёжи и студентов. «Если 
мы можем это позволить, то мы также высту-
паем за поддержку профессиональных спор-
тсменов высокого класса, включая команды 
мастеров, если только такой подход не отни-
мает ресурсы у детей, молодёжи и студентов 
и не используется в своекорыстных целях, 

для публичности и формирования образа 
отдельных лиц».   

«Мы выступили с инициативой вклю-
чить вопрос о финансовых проблемах БК 
«Вентспилс» и их возможных решениях в 
повестку дня заседания Вентспилсской город-
ской думы 23 января, однако на заседании 
этот вопрос по существу не рассматривался, 
так как не был подготовлен.  Нам было обеща-
но, что это будет сделано в ближайшее время, 
а также было принято решение – просить 
БК «Вентспилс» предоставить Вентспилсской 
городской думе полный отчёт», – рассказал 
Ландманис. 

«Будет ли он подан и познакомят ли вент-
спилчан с отчётами и документами расходо-
вания средств БК «Вентспилс», которым руко-
водил подвергнутый санкциям Лембергс, пока-
жет время». 

Он также заявил: «Я убеждён – решение 
о предоставлении общественных средств, их 
размере, о том, из каких источников обще-
ственных средств и вообще должны ли они 
быть предоставлены, можно принять только 
после того, когда ответственные должностные 
лица, в том числе депутаты Вентспилсской 
городской думы, будут ознакомлены с под-
робными отчётами  прошлой деятельности 
этих клубов, финансовой ситуацией на теку-
щий момент, видением будущего и планами, 
а также лица, принимающие решение, будут 
полностью убеждены, что влияния подвер-
гнутого санкциям лица больше не существует 
даже теоретически».   
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Крузбергс – пятый 
на чемпионате мира 

На прошедшем в Италии чемпиона-
те мира по шорт-треку среди юниоров 
на дистанции 1500 м 5-е место завое-
вал вентспилчанин Робертс Крузбергс. 
На дистанции 1000 м он упал и остался 
10-м, на 500 м у спортсмена 16-е место. 
В Италии стартовали также Анна Янсоне 
и Алина Усатова, наилучший результат 
был у А. Янсоне – она стала 25-й на дис-
танции 1500 м. 

«Вента–2002» победила 
в дуэли лидеров 

Важную победу в турнире Лиги раз-
вития юниорского хоккея (ЛРЮХ) в вос-
кресенье отпраздновала команда ХК 
«Вента–2002», которая в дуэли лиде-
ров в гостях со счетом 5:1 разгромила 
«AKO/Mārupe». Хет-трик на счету Элвиса 
Кайминьша. В таблице «Вента–2002» с 
41 очком в 21 игре приблизилась к лиде-
рам – «AKO/Mārupe», у которой столько 
же игр и 43 очка. 

Судьба первого места 
решится в Киеве 

БК «Вентспилс» в гостях в драматич-
ной борьбе с небольшим перевесом – 
89:87 одержал победу над нидерланд-
ским клубом «Landstadte Hammers», 
а судьба 1-го места в группе второго 
этапа европейского кубка FIBA решится 
в последнем матче, в котором вентспил-
чане встретятся с лидерами – BC «Kyiv». 
Матч пройдет в Киеве. 

Две победы за два дня
В Латвийско-эстонской баскетбольной 

лиге у Вентспилса еще две победы, к 
тому же, за два дня. Сначала в Таллинне 
со счетом 105:84 вентспилчане обыграли 
«Kalev/TLU», а затем со счетом 99:70 – и 
«Tartu Ulikool». 

Приз года у четырёх 
вентспилсских олимпийцев

Лауреатами приза года Латвийского 
легкоатлетического союза стали четы-
ре спортсмена из Вентспилсской олим-
пийской сборной. Лучшими легкоатлета-
ми минувшего года признаны Роландс 
Штробиндерс (метание копья) и Лаура 
Икауниеце (многоборье), Рута Кате 
Ласмане (прыжки в длину и тройной пры-
жок) стала лучшей в возрастной категории 
U-20, а специального приза был удостоен 
скороход Арнис Румбениекс, который на 
чемпионате мира в Дохе при изнуритель-
ной жаре стал 21-м на дистанции 50 км. 

Волейболисты 
капитулировали в Екабпилсе 

Второе поражение подряд в матче выс-
шей группы второго этапа Национальной 
первой лиги потерпели вентспилсские 
волейболисты, со счетом 1-3 (25:23, 
23:25, 27:29, 24:26) в гостях проиграв 
«Jēkabpils Juniori/JSS». В общем зачете 
ВК «Вентспилс» с 14 очками сохраняет 
2-ю позицию. 

4 проверочных матча 
на сборах 

Во время сборов, которые будут про-
водиться более двух недель в Турции, ФК 
«Вентспилс» проведет четыре провероч-
ные игры с сильными клубами – москов-
ским «Динамо», донецким «Shahtar», 
брестским «Ruh» и грозненским «Ahmat». 

Принимаются заявки 
на финансирование 
спортивных проектов 

Спортивное управление Вентспилсской 
городской думы объявило конкурс на 
финансовую поддержку спортивных про-
ектов 2020 года, которые нужно реализо-
вать до 31 марта этого года. Цель – пре-
доставить поддержку спортивным про-
ектам, которые способствуют cодержа-
тельному времяпрепровождению детей 
и молодежи в городе, а также организа-
ции спортивных мероприятий в городе. 
Заявки принимаются до 12 февраля. 

Вентспилсские спортивные 
клубы в тени санкций Лембергса

«Ответственность за деятельность БК 
«Вентспилс» и ФК «Вентспилс» в полной 
мере должен нести подвергнутый санкциям 
Лембергс со своими союзниками, обязанность 
которых – обеспечить успешную дальнейшую 
деятельность команд этих клубов также и за 
счёт своих собственных средств».  

РЕТРОСПЕКЦИЯ ПОДДЕРЖКИ 
БК И ФК «ВЕНТСПИЛС» 

Исторически на поддержание работы этих 
клубов выделялись средства обществ капи-
тала порта, в то время ещё принадлежащих 
государству. Позднее поддерживать их были 
вынуждены и приватизированные предпри-
ятия порта, и лояльные Лембергсу частные 
предприятия порта и города. Можно сказать, 
что поддержка руководимых Лембергсом и его 
доверенными лицами клубов было как бы обя-
зательным мероприятием, если соответствую-
щие предприятия хотели работать на террито-
рии порта и города, считает депутат.  

«Всё изменили так называемые вент-
спилсские транзитные войны, в результате 
которых большие предприятие порта один 

за другим оказались под контролем лиц, не 
находящихся под влиянием Лембергса – соз-
данная в результате противоправной дея-
тельности Лембергса преступно-коррупци-
онная система начала рушиться», – пояснил 
Ландманис.

«Чтобы обеспечить себе присутствие аген-
тов, обеспечивающих значимое влияние, 
Лембергс, возможно, ещё больше «запускал 
руку» в кошелёк ВСП, таким образом создавая 
ещё большие риски для работы ВСП». 

Ландманис также рассказал, что, вероят-
но, противозаконное финансирование спорта 
было не единственной навязанной Лембергсом 
повинностью ВСП, функцией которого являет-
ся содержание и развитие инфраструктуры 
Вентспилсского порта с целью увеличения 
экономической активности в Вентспилсском 
порту и городе. Помимо спорта, ВСП должен 
был содержать обеспечивающие пропаганду 
Лембергса медиа, например, газету «Вентас 
Балсс» и Курземское ТВ.  Приходилось опла-
чивать самые различные прихоти, обеспечи-
вающие популярность Лембергса в городе, 
инвестировать сомнительные проекты, выпол-
няя приказы Лембергса, участвовать в пресле-
довании неугодных ему предпринимателей. А 

именно, делалось всё, чтобы ослабить ВСП 
и созданную вокруг него экономику сделать 
неконкурентоспособной. Конечно, одного толь-
ко ВСП было недостаточно», – высказал своё 
мнение Ландманис.  

«Связанные с Лембергсом люди также 
выполняли свою «работу» в Сейме, мини-
стерствах и в самых важных государственных 
транзитных предприятиях, которые, вероятно, 
были ослаблены и сделаны неконкурентоспо-
собными также, как и ВСП».  

«В течение тридцати лет Лембергсу удалось 
«убить» латвийский транзит и особенно кор-
мящихся в Вентспилсе «коров», подвергнув 
таким образом существенным рискам создан-
ное им самим, поддерживаемое на обще-
ственные средства, широкое предложение 
города, в том числе и так любимые им про-
фессиональные баскетбольные и футбольные 
команды», – считает Ландманис.  

«Пока Лембергс, несмотря на обвинения, 
правовые ограничения и санкции, продолжит 
руководить и оказывать влияние в Вентспилсе, 
это необратимый путь уничтожения», – выра-
зил свою точку зрения Ландманис.  

Элизабете Межуле
BNN

Наверное, многие из вас задумывались, как чувствовать себя полными сил, вдох-
новленными и жизнерадостными каждый день? И возможно ли это? Возможно, и это 
совсем не так трудно сделать! Каковы главные принципы хорошего здоровья, с чего 
следует начинать? Рассказывают гештальт-терапевт Элина Зелчане, специалист по 
питанию Алисе Киндзуле и физиотерапевт Элиза Кандере–Салминя. 

Как хорошо себя чувствовать каждый 
день? Это очень просто!

Д ля того чтобы мы были счастли-
выми, нам, во-первых, необходимо 
быть здоровыми. Здоровье – это 
не только отсутствие болезней, но 
и хорошее физическое и эмоцио-

нальное самочувствие. Нередко мы чрезмерно 
увлекаемся чем-то одним, например, диетами, 
спортом или позитивным мышлением, забы-
вая о том, что здоровье таится в равновесии и 
приведении в порядок всех сфер жизни. 

По словам гештальт-терапевта Э. Зельчане, 
одна из причин, по которой мы чувствуем неу-
довлетворенность от жизни, кроется в том, что 
мы склонны винить во всех своих проблемах 
внешние обстоятельства. Вместо того, чтобы 
взять на себя ответственность и начать что-то 
делать для улучшения своего физического и 
эмоционального самочувствия, мы оправды-
ваемся занятостью на работе и в семье или 
находим того, кого можно обвинить в нашем 
плохом настроении. «Однако никто со сторо-
ны не может сделать нас здоровыми и счаст-
ливыми, как и несчастными, если мы этого не 
допустим. Перемены начинаются в тот момент, 
когда мы становимся на первую позицию в спи-
ске приоритетов и начинаем понимать – у меня 
будет только то, что я сам сделаю. Любить 
себя – означает находить время, чтобы поза-
ботиться о себе на всех уровнях – физиче-
ском, духовном, рациональном, социальном 
и эмоциональном. То, что происходит в одной 
сфере жизни, непосредственно влияет на все 
остальные: наши эмоции влияют на здоровье 
нашего тела и наоборот. Проблемы на работе 
могут привести к проблемам в семье, а невы-

раженные эмоции в семье могут повлиять на 
продуктивность работы». 

Если в нашей жизни много стресса и обя-
занностей, то необходимо их уравновешивать, 
даря себе покой, радость и беззаботность, а 
не откладывать заботу о себе до тех пор, пока 
появится больше времени. Нужно запланиро-
вать это время и сознательно искать людей 
и ситуации, при помощи которых мы можем 
«зарядить батарейки». 

Принять решение о здоровом питании тоже 
недостаточно. Сначала нужно ответить себе 
на вопрос, почему вы это делаете. Хотите 
ли вы улучшить здоровье или сбросить вес? 
Специалист по питанию А. Киндзуле подчер-
кивает, что формула, чтобы сбросить вес, 
довольно проста: нужно употреблять меньше 
калорий, чем мы тратим. «Один из важнейших 
принципов – не съедать «пустые калории». К 
таковым причисляются продукты, не имеющие 
питательной ценности, но содержащие кало-
рии – например, подслащенные напитки, боль-
шинство сладких хлопьев, сладкие йогурты, 
кофейные напитки с шапочками сливок, кон-
феты, кондитерские изделия и другие нездо-
ровые лакомства. Большое значение имеет то, 
с какими эмоциями мы делаем это. Если мы 
едим торт с чувством вины, мы накопим боль-
ше жира, чем в случае, если едим с удоволь-
ствием. То же самое касается и спорта. Если 
мы будем заниматься спортом, чтобы наказать 
себя за то, что слишком много съели, то спорт 
не даст таких хороших результатов, как в том 
случае, если заниматься с радостью». 

Существенную роль играет и здоровый сон. 

«Если мы спим менее восьми часов, то умень-
шается чувство насыщения, возрастает чув-
ство голода. Если мы не выспались, то орга-
низм, желая получить энергию, требует боль-
ше сладкой или жирной пищи, в результате 
чего мы съедаем в среднем на 500 килокало-
рий больше. Нехватка сна влияет и на наше 
здоровье – повышенный уровень кортизола, 
или гормона стресса, слабеет иммунитет, и 
люди в три раза чаще болеют заболеваниями 
верхних дыхательных путей. В 1,7 раза возрас-
тает риск травм», – поясняет эксперт. 

Тем, кто начинает вести более активный 
образ жизни, также следует сначала прислу-
шаться к себе и своему телу. Не всегда это 
удается сделать сразу, поэтому нужно воору-
житься терпением. Отправляясь на тренировку, 
отбрасываем свои представления от том, как 
мы должны выглядеть, с какой нагрузкой долж-
ны справиться, так как иногда мы строим раз-
личные иллюзии, а наше тело не всегда гото-
во к выполнению подобного плана. «Я советую 
всегда начинать с менее интенсивной нагрузки, 
при которой легче всего понять границы своего 
тела. Лишь через 2-4 недели мы можем понем-
ногу переходить к более высокой интенсивно-
сти. Новички могут начать с лечебной гимна-
стики, йоги или пилатес, при этом помня, что 
любое упражнение можно выполнять с боль-
шей или меньшей интенсивностью. Например, 
если мы хотим начать бегать, то сначала стоит 
начать ходьбу – 40 минут средним шагом, 
затем – совсем медленный бег вперемежку с 
шагом, постепенно повышая темп и продолжи-
тельность бега. То же относится и к различным 
групповым занятиям. Мы должны чувствовать, 
можем ли мы выполнить все, что показывает 
тренер. Если нагрузка кажется нам слишком 
большой, лучше остановиться раньше, сделать 
побольше паузу, чем перетрудиться», – поясня-
ет физиотерапевт Э. Калндере–Салминя. 

Иногда люди ссылаются на то, что им неког-
да заниматься спортом, но, если подсчитать, 
сколько времени они проводят возле телеви-
зора или за компьютером, то многие из них 
удивятся. Речь идет о приоритетах – мы выби-
раем, чему посвятить свое свободное время 
и какими отговорками оправдываться, чтобы 
не делать то, что для нашего тела и здоровья 
требуется больше всего. Подумайте над этим 
и вы, вентспилчане! 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 124 388 евро. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

В топ крылатых и «некрылатых» выражений прошлого года абсолютно заслуженно было включено сказанное одним нашим 
боссом правоохранительных органов о том, что «у каждой ошибки есть имя и фамилия». Упомянутый господин под этим дей-
ствительно ошеломляющем «крылатым выражением» подразумевал следующее: если уж государственные учреждения, самоу-
правления или другие «публичные лица» принимают какое-нибудь ошибочное решение, то, несомненно, где-то совсем глубоко, 
в глубинах этого учреждения находится один конкретный человек, который решение подготовил.  И таким образом можно совер-
шенно смело говорить, что ни одно решение не является анонимным. И у каждой ошибки действительно есть имя и фамилия. 

Ошибка с именем и фамилией 

развития» (ВАР) – ведь не может быть, чтобы оплата труда госпо-
дину мэру за так много сделанное в области маркетинга города 
производилась без ведома и подписи, например, бухгалтера или 
руководителя ВАР. Значит – можем смело предположить, что во 
всяком случае в этом учреждении виновные известны, ведь ника-
кой не секрет, что именно ВАР может оказаться первым под уда-
ром Дамоклова меча. И тогда – почти как в легендарном произве-
дении Ильфа и Петрова «Золотой телёнок» - зицпредседателям, 
которые своей подписью готовы прикрыть что угодно, «придётся 
сидеть». Отличие только в том, что герою Ильфа и Петрова Фунту 
уже заранее был хорошо известен результат, в то время как в слу-
чае Вентспилса «приближённые к вождю» будут с удивлением 
спрашивать: почему меня? 

Фактически, именно «ошибка с именем и фамилией» и явля-
ется самой большой угрозой для части чиновничества и, что 
важно, политической элиты, которая готова любыми средства-
ми послужить конкретному находящемуся у власти «вождю». Так 
как прежний хорошо функционировавший политический порядок 
любую «ошибку» перекладывал на коллективную ответственность. 
Другими словами, ни одного виновного нет. Всё решала «комис-
сия», «рабочая группа» или неназванный именем «совет». Значит, 
у «ошибки» и не может быть имени и фамилии. Даже в том случае, 
если разбазарены миллионы (как «в заказах» Рижской думы или 
в гигантских проектах «Латвэнерго»), при закупках приняты сомни-
тельные решения, «благосклонность» государственного учрежде-
ния или учреждения самоуправления была только в одном направ-
лении.  Хочется надеяться, что понемногу эта ситуация изменит-
ся – не только из-за американских санкций в отношении вершин 
власти в нашей стороне, но и потому, что может измениться вся 
политическая культура и культура управления в стране. И тогда у 
каждой ошибки действительно будет имя и фамилия, которая ука-
жет не только на одного виноватого козла отпущения, но и покажет 
степень ответственности каждого, позволив оценить также юри-
дические и финансовые последствия за то, что слепо выполне-
но какое-то не совсем законное распоряжение непосредственного 
начальника.  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Награждают почетным значком 
Анатолий Дзелзкалейс, 38 лет являвший-
ся начальником Вентспилсской полиции, 
награжден юбилейным почетным знач-
ком «Латвийской государственной поли-
ции – 100». 

Наши – первые 
Вентспилсская библиотека в очередной 
раз заняла первое место среди библи-
отек самоуправлений по количеству 
просмотров информации на портале 
«Letonika.lv». В 2019 году этот портал в 
библиотеке посетители использовали 80 
374 раза.
 Обустроят гостиницу 
Принадлежащим Латвийской евангели-
чески-лютеранской церкви зданием на 
ул. Васарницу, 11, заброшенным почти 
30 лет назад, заинтересовались инвесто-
ры, которые планируют построить там 
гостиницу. 

День сала на рынке
8 февраля на рыночной площади в 
Старом городе вентспилсское украин-
ское общество «Кобзарь» устраивает 
праздник сала «Ярмарочное веселье для 
всей семьи». Будет возможность проде-
густировать различные блюда и познако-
миться с историей сала. 

Судят наркокурьеров 
По трем уголовным делам, связанным с 
транзитом наркотических веществ через 
наш порт, осуждены трое мужчин. В их 
багаже найдена марихуана и раститель-
ная смесь, которая содержит марихуану. 

Выставка, посвященная детям
В Главной библиотеке можно посетить 
фотовыставку Ариты Строде–Клявини 
«Неудобные дети». На представленных 
фото запечатлены будни 15 семей, в 
которых воспитываются дети с особыми 
нуждами. 

Подгоревшая еда
Пожарным пришлось трижды за день 
выезжать на вызовы по одной и той же 
причине – забытая и подгоревшая еда 
на плите.

Вручены медали
Медали фонда «Дружественного при-
зыва» в этом году получили педагоги и 
выпускники Вентспилсской государствен-
ной 1-й гимназии – Леонс Алитис, Тамара 
Тропа и Сармите Билескалне. 

Исследование завершено 
В январе в «Вентспилсском междуна-
родном центре радиоастрономии» 
Института инженерно-технических наук 
Вентспилсской высшей школы (ВМЦА) 
завершился значимый проект фундамен-
тальных исследований, в реализации 
которого на протяжении трех лет участво-
вали 12 научных сотрудников (ВМЦА) – 
опытные ученые, докторанты и студенты. 
Ученые моделировали химические про-
цессы в межзвездной среде, исследова-
ли истечение вещества из звезд разных 
видов и, используя недавно модернизи-
рованные радиотелескопы, находящие-
ся в распоряжении ВМЦА, исследовали 
радиоизлучение молекул, присутствую-
щих в космосе. 

Форум, посвященный 
изменениям климата
В 1-й основной школе прошел ежегодный 
зимний форум «Eкозима». В нем приняли 
участие школьники из нескольких город-
ских учебных заведений. Мероприятие 
было посвящено изменениям климата, 
которые мы сейчас наблюдаем. 

У помянутый вопрос совершенно определенно актуали-
зировался также и в связи с подвергнутым санкциям 
мэром нашего города, его карманными организациями 
и другими образованиями, которые прямо или косвен-
но связаны с именем уважаемого господина мэра.  За 

кулисами уже обсуждается то, что делать и как делать, если одно 
или другое решение, связанное с самоуправлением, для упомяну-
тых организаций и даже карманных партий мэра, оставшихся без 
своего счёта, будут истолкованы так, чтобы никоим образом не 
было связано с именем самого господина мэра.  Иными словами, 
нужно найти козла отпущения, у которого и были бы упомянутые 
«имя и фамилия».   

Сообщения и новости из столицы, кажется, приобретают всё 
более неприятный оборот (если, конечно, оцениваем с точки зре-
ниях наших «великих»). Поэтому обеспечение пути отступления в 
правовом и в финансовом плане в настоящее время может быть 
поставлено во главу угла повестки дня. И как это обычно приня-
то в подобных ситуациях, кто-то виноватый должен быть передан 
на растерзание справедливого суда, а настоящие «серые карди-
налы» или даже хорошо известные на публичной арене персо-
нажи могут оправдываться, что все деяния совершались у них 
за спиной.  И тогда так называемые прислужники, которые слепо 
исполняли все распоряжения боссов и к тому же оставили под 
документами свои подписи, наивно полагая, что при плохом сце-
нарии боссы их выручат, смогут кусать все оставшиеся пальцы… 
Никогда не было так, что капитан тонущего политического кора-
бля, почти как дирижёр оркестра «Титаника» исчезнет в волнах 
вместе с кораблём и оркестром.  Скорее наоборот – дирижёр в 
гордом одиночестве на единственной спасательной лодке уплы-
вёт в тёплые и не столь суровые юридически страны, пока весь 
оркестр, который ранее смиренно играл задуманное дирижёром 
музыкальное произведение, скорее всего, будет сидеть на скамье 
подсудимых… 

Правда, имён и фамилий уже действительно достаточно. Как 
и поставленных автографов на договорах, распоряжениях или 
инструкциях различного ранга. Взять хотя бы уже многократно 
упомянутое и подвергнутое санкциям «Вентспилсское агентство 

 Окончание. Начало на 1 стр.

2018 году являлось седьмым крупнейшим 
предприятием в Вентспилсе. Его оборот в 
2018 году увеличился до 36,33 млн евро, 
а прибыль – до 599,17 тыс. евро. В свою 

С местного предприятия «Ostas celtnieks» хотят взыскать 257 000 
евро убытков в ходе строительства Вентспилсского концертного зала 

очередь, мониторинг Клиентского портфеля 
говорит о том, что у предприятия в январе 
зарегистрирован новый просроченный пла-
теж на сумму 45,96 тыс. евро. В Базе дан-
ных просроченных платежей Lursoft в янва-
ре были зарегистрированы 13 неоплаченных 

счетов предприятия, а также один частично 
оплаченный платеж. Общая сумма просро-
ченных неоплаченных счетов ООО «Ostas 
celtnieks» превышает 90 тысяч евро. 

Основным акционером ООО «Ostas сelt-
nieks» является Константин Бурсаковскис. 

Правительство без каких-либо споров и возражений поддержало масштабные изменения – подготовленные Министерством сооб-
щения поправки в положениях о Рижском свободном порте и Вентспилсском свободном порте. В дальнейшем в правлениях больше 
нельзя будет засидеться более десяти лет, как это ранее использовал отстранённый от занимаемой должности председателя правле-
ния Айварс Лембергс (25 лет в должности) и его политические соратники Гунтис Блумбергс, Янис Витолиньш и Дидзис Ошениекс. В 
дальнейшем срок исполнения полномочий членов правления и Рижского порта, и Вентспилсского свободного порта будет пять лет.  

Не более пяти лет в правлении: что изменится 
в управлении Вентспилсского свободного порта

Д олжности в порту всегда были глав-
ной целью в политической борь-
бе на выборах самоуправлений. К 
тому же иногда у избранных в прав-
ления портов их основная работа – 

выполнение обязанностей депутата – имела 
второстепенное значение, так как практиче-
ски за ничего неделание можно было полу-
чить в три, а то и в четыре раза больше. 
Также и в Вентспилсском свободном порту в 
интересах руководства самоуправления мно-
гие вопросы фактически были подчинены 
личным интересам и даже личным нуждам. 
Например, лимузин свободного порта исполь-
зовался для личных нужд обвиняемого в тяж-
ких преступлениях Айвара Лембергса, чтобы 
возить его на заседания суда в Ригу.  

Теперь значительные перемены произой-
дут и благодаря утвержденным изменени-
ям в правилах, они сделают работу свобод-
ных портов полностью прозрачной, откры-
той для общества и исключат политический 
торг. До сих пор это было невозможно, так как 
в основном ответственным за порты мини-
стерством руководили приближенные к А. 
Лембергсу лица и политические силы – «чем-
пионы хороших дел» – «Союз зелёных и 
крестьян», а также люди второго олигарха 

Айнара Шлесерса, таким образом оба эти 
упомянутые свободные порты были под уси-
ленным влиянием этих людей.  

В дальнейшем предполагается установить 
чёткие требования в отношении принципов и 
порядка определения платы за аренду земли, 
в отношении финансовых и нефинансовых 
целей и рассмотрения жалоб, а также уста-
новить фиксированный срок полномочий чле-
нов правления – пять лет. Это будет способ-
ствовать стабильной и долгосрочной работе 
правлений, они будут независимы от полити-
ческого влияния, подчеркнуло министерство.   

Как и в случае с обществами капитала, так 
и в правлениях портов необходимо совершен-
ствовать процедуры внутреннего контроля и 
создать структурные единицы внутреннего 
аудита в функциональном подчинении прав-
ления. Предусмотрено, что правления пор-
тов утверждают среднесрочный стратегиче-
ский план внутреннего аудита и план годового 
аудита. Также проект правил предусматрива-
ет, что правление утверждает антикоррупци-
онную политику и следит за её осуществле-
нием на практике, в свою очередь управление 
свободного порта публикует положение о пре-
дотвращении коррупции и ежегодный отчёт 
на своей домашней странице. 

Министерство также указало: после внедре-
ния принципов хорошего управления у заня-
тых в управлении портов будет обязанностью 
– сообщать о противозаконной деятельности 
или бездеятельности управляющему свобод-
ным портом или правлению. Таким образом 
будет увеличена возможность своевременно 
устранять возможную противозаконность. 

Предусмотрено, что на домашних страницах 
портов четыре раза в год нужно будет публико-
вать главные финансовые показатели и инфор-
мативные сообщения подобно тому, как это уже 
делают общества капитала. Также предусмо-
трено на домашних страницах всех трёх портов 
публиковать отчёт о достижении нефинансовых 
целей, информацию о стратегии маркетинга, 
договорах о рекламе и сотрудничестве. 

Планируется, что на заседаниях правления 
необходимо будет рассматривать адресован-
ные правлению портов заявления коммер-
сантов об их работе в свободных портах. Это 
поможет сообщать правлению о проблемных 
ситуациях и позволит быстрее решать их. 
Таким образом и предпринимателям будет 
дана возможность выражать свою точку зре-
ния в вопросах, которые непосредственно 
связаны с их хозяйственной деятельностью, 
говорится в документе. 
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«Попеское поместье» борется 
Общество «Попеское поместье» повтор-
но обратилось в краевую думу, указы-
вая на критическое состояние памятни-
ка архитектуры государственного значе-
ния «Культурно-историческая застройка 
Попеского поместья». Амбар, конюшня 
– дом прислуги и новый хлев находятся 
на земле, принадлежащей самоуправле-
нию, однако самоуправление затягива-
ет с тем, чтобы перенять их в свою соб-
ственность. Таким образом, нет возмож-
ности привлечь финансирование для 
ремонта зданий – бесхозным зданиям 
финансирование не выделяется. 

Выставка «Зима в Зурас» 
В фотовыставке приняли участие 6 авто-
ров – Агнесе Пастаре, Гинтс Грейфогелс, 
Илзе Озола, Кристс Кула, Лаура Розе 
и Санта Атте. Они увековечили зимние 
пейзажи Вентспилсского края и красоты 
других латвийских мест. 

В ожидании ярмарки 
Вентавская весенняя ярмарка в этом 
году состоится 23 мая. 30 января в 
волостном управлении прошло первое 
организационное собрание. 

Поздравили первоклассников
В Таргальской основной школе замеча-
тельная традиция – поздравлять перво-
классников, которые провели в школе 
100 дней. 31 января учащиеся 1-го клас-
са оглянулись на время, проведенное 
в школе. Они продемонстрировали, 
чему уже научились, и выполняли зада-
ния, подготовленные учениками других 
классов. 

Выступили в Дундаге 
Злекский любительский театр побывал в 
Дундагском замке с пьесой Саулцерите 
Авотини «Плагиат, или Маленькое чудо 
ботаники». 

Готовятся к фестивалю
Жители Попе предлагают настроиться 
на фестиваль «Варты», во время кото-
рого будут звучать лирические песни. С 
каждым разом фестиваль собирает все 
больше зрителей и участников, предла-
гает разнообразную музыкальную про-
грамму – от классики до электронной 
музыки и рока. Большой вклад в празд-
ник вносят латвийские исполнители. 
Именно их некоммерческое и близкое 
присутствие создают в «Варты» ту осо-
бую атмосферу, которая позволяет слу-
шателям по окончании фестиваля отпра-
виться домой со словами: «Да, здесь все 
как-то по-особенному». 

«Души в снежном вихре» 
в Угале 
31 января в выставочном зале Угальской 
музыкальной и художественной школы 
побывали представители творческой 
команды фильма «Души в снежном 
вихре» и исполнитель главной роли Ото 
Брантевичс. 

В Вентаве снова будет 
гимнастика 
С приближением весны в Вентаве пла-
нируют возобновить занятия гимнасти-
кой вместе с Лаурой Чакле. Желающие 
могут подавать заявки. 

Расследование завершено
В апреле прошлого года в 
Государственную полицию поступила 
информация о кражах и порче имуще-
ства в Вентспилсском крае. В Варвеской 
волости преступники проникли в жили-
ще, выбив окна камнем, и похитили день-
ги, портативные компьютеры, алкоголь, 
телевизор, сумку для ноутбука, беспро-
водную мышь, рутер, чайник, инструмен-
ты и другие вещи. Был нанесен мате-
риальный ущерб на сумму более 22 
тысяч евро. В Таргальской волости были 
похищены провода – убытки составили 
более 200 евро. На основании подозре-
ний в совершении преступного деяния 
был задержан некий мужчина, который 
ранее уже попадал в поле зрения поли-
ции за подобные преступления. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

были и, скорее всего, являются неотъем-
лемой частью укоренившейся за десятки 
лет системы управления Вентспилсом. Если 
можно присвоить миллионы из денег самоу-
правления, Вентспилсского свободного порта, 
почему бы и не понаблюдать, подслушать, 
что об этом говорят подчиненные и посетите-
ли свободного порта!? 

- Управляющий Свободным портом 
Андрис Пурмалис в новостях на TV3 под-
твердил факт обнаружения устройств 
видеонаблюдения. Они были активны, 
использовались еще до того, как он пере-
нял управление Свободным портом. 
Значит, они использовались еще срав-
нительно недавно. Вы могли бы проком-
ментировать эту находку? К тому же, из 
сказанного вами следует, что упомянутые 
устройства в Вентспилсском свободном 
порту не были размещены латвийскими 
службами госбезопасности. Если это так, 
то кто же их разместил? 

- Во-первых, нужно подчеркнуть, что в 
моем распоряжении нет материалов и дока-
зательств, которые имеются у тех, кто рас-
следует скандальное дело. Тем не менее, 
отдельные факты мне, как члену правления 
Свободного порта, известны, в том числе тот, 
что ни одно правоохранительное учрежде-
ние Латвии и учреждение безопасности не 
признало, что найденные устройства аудио- 
и видеонаблюдения являются их собствен-
ностью. К тому же, люди говорят о появле-
нии посторонних мужчин в черных костю-
мах, их возможной связи с поддержанием 
работы найденных устройств. Прежнее руко-

В Вентспилсском свободном порту найдены 
приборы скрытого видеонаблюдения.  
Кто кого прослушивает, кто за кем следит?
 Окончание. Начало на 1 стр. водство Управления Вентспилсского свобод-

ного порта не могло не знать, не заме-
чать, что в здании физически охраняемого 
Управления Свободного порта происходит 
нечто подобное. Это дает основания думать, 
что такие незаконные, уголовно наказуемые 
действия могли производиться только при 
участии прежнего руководства Управления 
Свободного порта, с целью контролировать 
происходящие в учреждении процессы и 
лояльность работников. 

- Доводилось слышать, что записыва-
ются и заседания комитетов думы и дру-
гих муниципальных институций, записи 
потом не публикуются, не помещаются на 
домашнюю страницу думы. 

- Да. Мы, оппозиционные депутаты, с 
такой проблемой сталкиваемся сравнитель-
но часто. Зачастую неизвестно, кто и с какой 
целью конкретно снимает, тайно или откры-
то ведет аудиозаписи заседаний комитетов. 
В любом случае самоуправление и институ-
ции, работники, которые такие записи осу-
ществляют, нас, депутатов меньшинства, об 
этом не информируют. Если мы высказыва-
нием пожелание, чтобы нам дали прослу-
шать и просмотреть видео- и аудиозаписи, 
которые сделаны якобы в интересах само-
управления, а значит, и в интересах работы 
депутатов меньшинства, то всегда получа-
ем отказ. Нам говорится, что соответствую-
щая запись предусмотрена для того, чтобы 
можно было оформить протокол заседаний 
администрации самоуправления, поэтому 
нам записи предоставить не могут. 

- Но это нарушение ваших депутатских 
прав!?

- Именно так. Регулой Европейского пар-

ламента и Совета (ES) 2016/679 определе-
но, что обработку личных данных лица необ-
ходимо осуществлять так, чтобы она служи-
ла пользе для человека, что самые боль-
шие права должны принадлежать субъекту 
данных, то есть депутату, если речь идет о 
содержании протоколов заседаний комите-
тов и других институций самоуправления. 
Поскольку то, что говорится на заседаниях, и 
какие решения принимаются, зачастую ука-
зывает на незаконность действий и выска-
зываний А. Лембергса и его соратников, то 
точно оформленные, а не искаженные про-
токолы в угоду интересам депутатов боль-
шинства – партии «Латвии и Вентспилсу», 
имеют важное значение, чтобы доказать 
VARAM и БПБК, какие противоправные дей-
ствия имеют место в самоуправлении. 

- Запрет на доступ к аудио- и видеоза-
писям для депутатов меньшинства может 
быть связан с желанием Лембергса кон-
тролировать свою империю? Если да, то 
что ему это дает? 

- Во-первых, нужно подчеркнуть, что такие 
записи и позднейшая обработка полученных 
данных должны быть законными, в том числе, 
закон требует информировать об осуществле-
нии той или иной записи на заседаниях инсти-
туций самоуправления. Это не выполняется. 
До сих пор есть случаи, которые свидетель-
ствуют, что в комитетах думы записи дела-
ются не в соответствии с требованиями зако-
на. Объяснение только одно: это делается в 
надежде, что удастся зафиксировать выска-
зывание, позицию депутата, административ-
ного работника, которая может способство-
вать сохранению авторитарного, тоталитарно-
го, незаконного режима Лембергса. 

После введения санкций США в отношении обвиняемого в тяжких преступлениях Айварса Лембергса руководимой им партии «Латвии 
и Вентспилсу» отказано в банковском счете – об этом в воскресенье вечером проинформировала передача TV3 «Nekā personīga».

Партия «Латвии и Вентспилсу» 
остается без банковского счета

«Партии отказано в счете, да, 
но, конечно, партия обойдет 
все банки, чтобы такой счет 
открыть», – сказал в интер-
вью для передачи обвиня-

емый А. Лембергс. Он, правда, сразу стал 
угрожать новыми судопроизводствами: «Если 
его [банковский счет] не откроют, это прекрас-
ная возможность обратиться в Европейский 
Союз, потому что, слава Богу, мы являемся 
страной – участницей Европейского Союза, и 
я голосовал за участие Латвии в ЕС. Потому 
что это было бы очень грубым нарушением в 
реализации политических прав». 

На домашней странице партии A. Лембергса 
указан счет в банке «Luminor», и, учитывая, 
что цель США – прекратить политическое и 
экономическое влияние А. Лембергса, кото-
рое было вредным для Латвии, а значит, 
и альянса NATO, отказ банка обслуживать 
счет партии Лембергса закономерен. В то же 
время «Nekā personīga» отмечает, что доми-
нирующее влияние в Вентспилсской думе, в 
том числе, и в финансовых вопросах, банки 
позволили ему сохранить. В связи с этим 
существует большой риск, что такой исход 
не удовлетворит Госказну США, и возможно 
продолжение. Не исключено, что отчаянные 
попытки А. Лембергса удержать власть могут 
дорого обойтись жителям Вентспилса.  

И в ответственном за самоуправления 
Министерстве окружающей среды и регио-
нального развития считают, что угроза для 
финансовой безопасности Вентспилса может 
быть устранена только тогда, когда Айварс 
Лембергс не будет являться ни председате-
лем, ни руководителем финансового коми-
тета. Но принять такое решение могут толь-
ко депутаты, выбранные демократическим 
путем. 

«Мы сделали вывод, что мы фактически 
должны обратить внимание государствен-
ных должностных лиц Вентспилса, депутатов 
самоуправления, исполнительного директо-
ра Вентспилса на то, что это их ответствен-
ность, как должностных лиц, – обеспечить, 
чтобы Вентспилсское городское самоуправ-
ление могло в полном объеме реализовать 
свои функции без задержек. Такое письмо мы 
отправили, известные действия последовали, 
господин Лембергс покинул городской комитет 
по развитию, где он являлся председателем; 
насколько я понимаю, идет процесс приня-
тия решений в отношении других институций, 
чтобы уменьшить его формальное влияние в 
этих институциях, и теперь это будет вопрос 
оценки кредитных учреждений относительно 
того, находится ли Вентспилсское самоуправ-
ление, принимая решения, под контролем 
бывшего председателя Вентспилсской думы 

Айварса Лембергса», – сказал министр по 
делам самоуправлений Юрис Пуце.

Тем временем оппозиция Вентспилсской 
думы убеждена, что Лембергс свое влияние 
на финансовые решения в самоуправлении 
не утратил. Ни после применения меры пре-
сечения в уголовном деле, ни сейчас, когда он 
находится под влиянием санкций. Реальная 
власть замаскирована, чтобы формаль-
но было невозможно придраться. Депутат 
Вентспилсской думы и лидер оппозиции Гиртс 
Валдис Кристовскис подчеркивает: «Лембергс 
продолжает свою деятельность, подобно 
тому, как он делал это до санкций. Он сменил 
один комитет на другой, если таков результат 
санкций, то нужно сказать, что он очень невы-
разительный. Если мы говорим о влиянии, 
об участии в формировании бюджета, то это 
все происходит. Пару дней назад был принят 
бюджет Вентспилса, все это было подготов-
лено под руководством Лембергса, так же, 
как это происходило в прежние годы, в узком 
кругу единомышленников». 

Депутат также отметил, что под руковод-
ством Лембергса создано 28 комиссий и сове-
тов, в которых происходит реальная работа, а 
оппозиционным депутатам возможности уча-
ствовать в этой работе не дается. 

Kак отмечалось в передаче, сам А. Лембергс 
с декабря утратил престижные должности в 

спортивных организациях, часть быв-
ших партнеров в политике избега-
ют его, и даже политические сорат-
ники позволили себе высказаться о 
нем критически и очень остро, также 
он лишился должностей в некото-
рых структурах Вентспилсского 
самоуправления, как и в сомнитель-
ных организациях, среди которых 
«Вентспилсское агентство развития», 
которое на протяжении многих лет 
выплачивало ему «зарплату» в раз-
мере сотен тысяч евро. 
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Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.
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На ты 
с “Castor fiber”

В конце янва-
ря и в фев-
рале у этого 
с а м о г о 
крупного в 

Европе полуводного млеко-
питающего отряда грызунов 
время свадеб, однако ста-
тус «Животное года» явля-
ется хорошим поводом, 
чтобы об этом талантливом 
специалисте по подводному 
и надводному строитель-
ству задуматься подольше, 
посмотреть глубже и шире 
в различных смыслах, счи-
тает охотник и связанный с 
отраслью водного туризма 
Янис Гесте.  

Повышенного внимания 
и присвоения титула года 
этот острозубый вальщик 
деревьев и неутомимый 
строитель плотин заслу-
жил не потому, что этот вид 
включен в список исчеза-
ющих видов. Нет, с точки 
зрения ответственных за 

фауну леса чиновников, 
совсем наоборот – бобров 
у нас слишком много: они 
затопляют леса и поля, 
перепруживают протоки 
и отводные канавы, роют 
норы под лесными дорога-
ми, делая их небезопасны-
ми для движения. Вывод 
однозначный – их число 
необходимо интенсивно 
сокращать.  

НЕ БУДЕМ НАСТУПАТЬ 
НА БОБРОВЫЕ ГРАБЛИ 

Янис Гесте в этой связи 
высказывается достаточ-
но категорично – общество 
слишком мало знает об 
истинной роли этого таин-
ственного ночного зверя в 
естественной среде, чтобы 
кто-то без зазрения совести 
осмелился призывать охот-
ников прибегнуть к гено-
циду бобров. С его точки  

Кто-то тайно следил за должностными лицами Вентспилсского свободного порта и прослушивал 
их разговоры: в нескольких помещениях были обнаружены приборы скрытого видеонаблюдения 
–такая шокирующая информация появилась в новостях на TV3. Известно, что прослушивающие 
устройства найдены и в кабинете управляющего ВСП. 

- В декабре в отношении обвиняемого в тяжких престу-
плениях А. Лембергса США объявили санкции и помести-
ли его во главе Глобального списка Магнитского, в кото-
рый входят коррумпированные лица. В январе – скан-
дал с прослушивающими устройствами в Управлении 
Вентспилсского свободного порта! Не многовато 
ли в последнее время для небольшого Вентспилса 
скандалов? 

- Мешок пороков такой объемный, что стоит дернуть за 
веревочку – и они начинают сыпаться один за другим. Проще 
говоря, не удивляет ни один, ни другой скандал. Оба в боль-
шей или меньшей степени связаны с интересами, влиянием 
и деятельностью А. Лембергса. Беззаконие, использование 

С местного предприятия «Ostas 
celtnieks» хотят взыскать 257 000 
евро убытков в ходе строительства 
Вентспилсского концертного зала 

«Об ъ е к т 
завершен 
и сдан 
заказчи -
ку, в свою 

очередь, в результате рабо-
ты полного товарищества 
возникли убытки, которые, в 
соответствии с заключенным 
между двумя предприятиями 
договором, должны покрыть 
участники полного товари-
щества в определенной про-
порции», – пояснил агентству 
LETA председатель правле-
ния строительной компании 
«Merks» Оскарс Озолиньш. 

Он подчеркнул, что «Ostas 
celtnieks» это обязатель-
ство не выполнил, поэтому 
«Merks» обратился в суд с 
иском о взыскании долга в 
размере  257 209,11 eвро.

Правда, «Ostas celtnieks» 
имеет противоположное 
мнение и полагает, что такое 
требование «Merks» совер-
шенно необоснованно, поэ-
тому обратится в Курземский 
районный суд с ходатай-
ством об отклонении требо-
вания крупной строительной 
фирмы «Merks» о взыскании 
долга. Предприятие поясня-
ет, что в 2016 году имен-
но «Merks» было основным 
членом полного товарище-
ства «Merks-Ostas celtnieks», 
основанного для строитель-
ства Вентспилсской музы-
кальной средней школы. 
К тому же, только «Merks» 
обладало правом подписи, 
предприятие также могло 
принимать в одностороннем 

порядке решения по всем 
самым важным вопросам. 
К принятию этих решений 
«Ostas celtnieks» не при-
влекался совсем или при-
влекался не в полной мере. 
Руководство предприятия 
указывает, что это было 
главной причиной, которая 
привела к подобной ситуа-
ции и возможному появле-
нию расходов у «Merks», 
превышающих запланиро-
ванный бюджет. 

Для того чтобы реализо-
вать грандиозный проект 
Вентспилсской музыкаль-
ной школы с функцией кон-
цертного зала, строительная 
компания «Merks» совмест-
но с «Ostas celtnieks» в 2016 
году создали полное товари-
щество, чтобы можно было 
более успешно реализовать 
сложный и во многом нова-
торский проект. 

Kак неоднократно писа-
ла «Ventspilnieks.lv», общие 
расходы на строительство 
здания Вентспилсской музы-
кальной средней школы и 
концертного зала достигли 
небывалых в истории горо-
да размеров. Общие расхо-
ды на строительство гран-
диозного здания достигли 
31 миллиона евро, что на 
несколько миллионов пре-
высило планируемые затра-
ты на проект. 

Данные статистики Lursoft 
свидетельствуют о том, что 
ООО «Ostas celtnieks» в 

Получившее уже несколько призов здание 
Вентспилсской музыкальной средней школы с функ-
цией концертного зала сделало шаг навстречу еще 
одной престижной награде. Здание музыкальной 
школы с расположенным в нем концертным залом 
«Латвия» вышло во второй тур смотра «Строение года 
в Латвии – 2019». 

К онкуренция очень 
острая, так как 
жюри конкурса 
на лучшее стро-
ение 2019 года – 

48 экспертов строительной 
отрасли из 24 организаций 
– ко второму туру допусти-
ло 85 строений. Во время 
второго тура, который будет 
проходить в течение всего 
февраля, профессиональ-
ное жюри отправится с визи-
тами по всей Латвии, чтобы 
оценить строения лично и 
встретиться со строителя-
ми, заказчиками, архитек-
торами, проектировщика-
ми и теми, кто использует 
строения. 

«Рига, Адажи, Цесис, 
Талси, Сабиле, Тукумс, 
Вентспилс, Гулбене, 
Алсвики, Добеле, Елгава, 
Марупе, Валмиера, Валка, 
Сигулда, Юрмала, Педвале, 
Прейли, Стамериена, Огре, 
Екабпилс, Олайне, Салдус, 
Виесите, Драбеши, Арайши, 
Саласпилс,  Саулкалне, 
Юркалне, Кулдига, Зентене, 
Ливаны, Силене. Мы чув-
ствуем удовлетворение 

тем, что в краях появи-
лось так много хороших 
строений. Задача жюри – 
эти строения, драгоцен-
ные камни Латвии, выде-
лить. В этом году в смотре 
участвуют такие крупные, 
широко известные строе-
ния, как «Курземский круг», 
«Акрополь», «Альфа», 
Вентспилсский концерт-
ный зал. Но намного важ-
нее объема строитель-
ных работ то, как строение 
служит своей цели, чтобы 
в него были вложены не 
только новые технологии, 
но и душа», – подчеркнул 
руководитель жюри, прези-
дент Латвийской ассоциа-
ции строителей Нормундс 
Гринбергс.  

Строения будут оцени-
ваться в восьми номинациях: 
«Общественное новое стро-
ение», «Жилое строение», 
«Инженерное сооружение», 
«деревянное строение», 
«Реставрация», «Пере-
стройка», «Ландшафт», 
«Информационное модели-
рование объекта строитель-
ства». 
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Грипп и другие 
хвори в Курземе 
на протяжении 
столетий

Хорошее 
самочувствие каждый 
день – миссия 
выполнимая

Как санкции Лембергса 
влияют на профессиональные 
спортивные команды 
Вентспилса

Строительная компания «Merks» обратилась в 
Курземский районный суд против известной вентспилс-
ской строительной компании «Ostas celtnieks» с иском 
о взыскании причиненных убытков в размере более 
257 тыс. евро, которые возникли в ходе строительства 
Вентспилсского концертного зала. «OC» обещает не 
уступать требованиям и отвергает любые обвинения. 
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У стройства были активны и использовались еще 
до того, как в должность вступил управляющий 
Свободным портом Андрис Пурмалис после пере-
нятия порта государством. Найденные устройства 
переданы в руки правоохранительных учрежде-

ний, задача которых – выяснить, кто и для каких целей их 
установил. 

О том, кто кого тайно прослушивал и кто за кем наблю-
дал, а также о скандальном факте незаконной установки 
приборов «Ventspilnieks.lv» решила побеседовать с депу-
татом Вентспилсской городской думы, членом правле-
ния Вентспилсского свободного порта Гиртсом Валдисом 
Кристовскисом. 
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Лесник и лесничий уже 
давно ликвидированного 
лесничества посёлка 
Ринда, Попесской и 
Анцесской волостей, 
а также начальник 
лесозаготовительно-
го участка Янис Гесте 
работе в лесной среде и 
охоте посвятил полвека.  
За это время пережито 
многое, включая изме-
нение государственного 
строя и неправильную 
реорганизацию отрасли. 
Но одним из самых 
экзотических, более всего окутанных легендами 
существ, с которыми пришлось встретиться в ходе 
лесной службы, Янис Гесте по-прежнему считает 
евразийского бобра (Castor fiber), которому в этом 
году в Латвии – с его точки зрения, заслуженно – 
присвоен титул «Животное года».  

Здание Вентспилсского 
концертного зала – на шаг ближе 
к титулу строения года в Латвии 

Что произойдёт 
с «игорным 
адом» 
в городе?

служебного положения, применение запрещенных приемов в 
интересах местного главы и органи-
зованной им группы прислужников  

В Вентспилсском свободном порту найдены приборы скрытого 
видеонаблюдения. Кто кого прослушивает, кто за кем следит?

Янис Гесте в шубе из шкур 
бобров, пойманных  
им самим на охоте.


